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TA TEDEN / TA TEDEN 

Žrtve hitrih 
sprememb 

"Evropa zdaj" je del politike v paroli za samostojno Slovenijo 
zapisal še pred desetletjem. Po desetletju, ko se je marsikaj res 
pomaknilo proti Evropi, pa še vedno velja pričakovanje: "Ev-
ropa jutri ali pojutrišnjem?" Da kar sedem desetin izvoza opra-
vimo v države Evropske unije, je dober znak usposobljenosti 
slovenskega gospodarstva in vključevanje v enega največjih 
svetovnih trgov mu ne bi smelo povzročati prevelikih težav. 

Toda Evropa je mislila drugače in nam začela pošiljati svoje 
inšpektorje. Ze drugič v tem letu nas bodo obiskali v naslednjih 
dneh. Kaže, da so našli najšibkejši člen v verigi slovenskega 
gospodarstva prav v živilskopredelovalni industriji, za katero 
smo poleg kmetijstva že sami sklepali, da bo ob vključevanju 
plačala največji davek. "70 odstotkov teže približevanja Evropi 
bo nosilo kmetijsko ministrstvo in dejavnosti, ki sodijo v njego-
vo pristojrwst," je ob imenovanju dejal sedanji minister in se 
obdal z množico strokovnjakov z različnih področij omenjene 
gospodarske panoge. Kot da bi Evropi s tem pokazali, kje smo 
najšibkejši, se je lotila prav tega področja. Grozeča prepoved 
izvoza rdečega mesa bi naši predelovalni industriji naredila ne-
popravljivo škodo. Vlada in ministrstvo ter njune službe so po-
hitele s pripravo novih predpisov, ki bodo morda evropskim 
inšpektorjem všeč, če bodo imeli učinke v praksi. Da se mesna 
zgodba ne bi ponovila pri mleku, je kmetijsko ministrvo pohite-
lo z ukrepi, ki so mnogim mlekarjem vzeli sapo. Novim pogo-
jem prireje, prodaje in izvoza mleka in mlečnih izdelkov naj bi 
se prilagodili v manj kot šestih mesecih. Evropski kmetje in 
živilska industrija so za enak proces potrebovali nekaj let. Smo 
torej sposobnejši in prilagodljivejši, le nekdo mora z bičem ma-
hati nad našimi glavami? 

Politični, gospodarski, lastninski in še kakšni procesi zadnje-
ga desetletja so bili res hitri in temeljiti in ne smemo se čuditi, 
če taka naglica zahteva žrtve. Danes pri mesu, jutri pri mleku, 
vinu in še kje. Le kaj bo na teh 
in drugih področjih prineslo i ^ ^ 
prestopno in povrh vsega še vo- ^^ ^ 
lilno leto 2000? 

Letos je pridelovalce zelenjave zima presenetila. Pod snegonn, so ostali zelje, radič, ohrovt in 
kitajsko zelje. V Podgorcih so ireni in Janku Gašpariču prejšnji petek, priskočili na pomoč 
prijatelji in sosedje. Zmoti l i smo jih, ko so izpod snega pobiral i radič, ki ga je v veliki meri 
uničila divjad. ^ Foto: M a j d a F r i d I 

PTUJ / SVEČANA PODELITEV ISO 9001 

Tenior in Vargas z novo kvaliteto 
v viteški dvorani ptujskega gradu bo danes ob trinajsti uri 
novoletni sprejem, ki ga pripravljata podjetji Tenzor, d.o.o., 
Ptuj in Vargas - Al, d.o.o., Kidričevo. Ob tej prioložnost i 
j i m a bodo izroči l i cert i f ikata kakovosti I S O 9001; presojo je 
opravila special iz irana družba TITV Management Service 
GmbH iz Mi inchna. 

Ker na tako občutljivem 
področju, kakršno je zago-
tavljanje varnosti ljudi in nji-
hovega premoženja, ni stand-
ardiziranega znanja in tehnolo-
gije, sta podjetji že pred časom 
uvedli takšen sistem zago-
tavljanja kakovosti, ki jima 
omogoča učinkovito in sprotno 
uvajanje izboljšav in inovacij. 

Podjetj i Tenzor, d.o.o. iz Ptu-
ja in Vargas - Al, d.o.o. iz 
Kidričevega že nekaj let 
uspešno delujeta kot edini 
podjetji na območju bivše 
občine Ptuj , ki se ukvarjata z 
varovanjem premoženja. Z 
medsebojno pogodbo sta si delo 
razdelila tako, da se Vargas - Al 
ukvarja s fizičnim varovanjem, 
intervencijo, nadzornim 
centrom in prevozom denarja, 
Tenzor pa predvsem s teh-
ničnim varovanjem: pro-
tivlomnimi alarmnimi sistemi, 
sistemi za javljanje požara, sis-
temi proti kraji izdelkov v trgo-
vinah, videonadzornimi sistemi 
in sistemi za kontrolo delovne-

ga časa. Ker je delo na področju 
varovanju izredno trdo in ker je 
konkurenca zelo huda, ob tem 
da je tudi pravih prodajnih ar-
gumentov, po katerih bi se lah-
ko bistveno razlikovali od kon-
kurence, zelo malo ali skoraj 
nič, sta svojo priložnost poiska-
li v kvaliteti storitev, ki je nji-
hov prepoznavni znak. Zato so 
se že pred enim letom odločili, 
da bodo svoje poslovanje uredi-
li skladno s sistemom vodenja 
in zagotavljanja kakovosti po 
zahtevah sistema kakovosti 
9001, ker je njihova edina želja, 
da bi svojim starim in novim 

strankam zagotavljali le na-
jboljše storitve. Na nadzornem 
centru Vargas - Al je v tem tre-
nutku priklopljenih čez tristo 
objektov, kar je bistveno več od 
drugih sorodnih firm, ki prav 
tako delujejo na Ptujskem. Nji-
hova velika prednost je tudi, 
ker imajo kot edini na večjem 
območju 24-urno gasilsko 
dežurno službo z najsodobnejšo 
opremo, ki omogoča posredo-
vanje tudi v težjih prometnih 
nesrečah. V okviru svoje de-
javnosti se ukvarjajo tudi s ser-
visiranjem gasilskih aparatov 
na velikem območju severov-
zhodne Slovenije. Tenzor, 
d.o.o, P tu j pa je našel tržno nišo 
v instaliranju sistemov proti 
kraji izdelkov v trgovinah. 
Ameriški partner Sensormatic 
je z njihovim delom v Sloveniji 
zelo zadovoljen. Še več, zaradi 

odličnega prometa in strokov-
nega sodelovanja v razvoju zah-
tevnih sistemov se z nj imi že 
dogovarjajo za prevzem prodaje 
na trgih bivše Jugoslavije in ce-
lo v Grčiji. Ker zagovarjajo te-
zo, da si lahko poslovno odličen 
le v dejavnostih, ki jih dobro 
poznaš, so se odločili, da bodo 
svojo dosedanjo uspešno dejav-
nost razširili na bližnje dežele. 
Tako je v postopku ustavljanja 
podjetje v Makedoniji , od ko-
der bodo dejavnost širili v Srbi-
jo, Črno goro in Bosno. Prvi ko-
rak na nove trge in k novemu 
razvoju pa vodi preko certifika-
ta ISO 9001, ki ga bodo prejeli 
danes in ki obe podjetj i obvezu-
je k še kakovostnejšim storit-
vam, sta povedala direktor Var-
gasa - Al Janko Vindiš in di-
rektor Tenzorja Miran Senčar. 
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PT133, VIDEM / NOVOLETNE PRIREDITVE ZA OTROKE 

Siva kuima^ bela brada - zvrhan koš? 
"Veseli december" - prireditve za otroke, ki 

potekajo že tradicionalno v ptujskem gleda-
lišču, se bodo letos pričele 18., trajale pa do 28. 
decembra, ko se bo na Mestnem trgu dedek 
Mraz v soju ognjemeta poslovil od otrok v 
spremstvu palčkov, snežne kraljice in snežink 
ter različnih živali. Letos bo dedek Mraz gos-
toval v gledališču dan več kot leto poprej. 12 
popoldanskih predstav se bo zvrstilo ob 16.30 
in 18. uri, pet dopoldanskih predstav pa si 
bodo ogledali ptujski osnovnošolci. Organiza-
torja sta tokrat dva: Društvo prijateljev mladi-

ne Ptuj in ptujski Center interesnih dejavnos-
ti. 

Drugič zapovrstjo pa se bo v prazničnih 
decembrskih dneh veliko zanimivega dogajalo 
tudi za najmlajše v občini Videm. Kul turno 
društvo Videm, osnovna šola in občina Videm 
so organizatorji prireditev pod skupinim nas-
lovom Veseli december. Do 23. decembra se bo v 
Vidmu, Leskovcu in Selih zgodilo veliko 
otroških prireditev in delavnic. 

Več na strani 4 in 13. 



U U B U A N A , PTUJ / CENA MLEKA PO DOGOVORU, STROŽJI HIGIENSKI POGOJI 

Usodne novosti v prirefi mleka 
Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in pretirano bo še letos 
oziroma najpozneje do sprejetja državnega proračuna za leto 
2000 sprejelo novo skupno tržno ureditev za področje mleka 
in mlečnih proizvodov. Slednja bo začela veljati najkasneje do 
konca marca prihodnjega leta, po vsej verjetnosti pa že mesec 
dni prej, ko se izteče rok sedanje uredbe o določitvi kriterijev 
za določitev odkupne cene kravjega mleka. Z dnevom ukinitve 
te uredbe država ne bo več določala odkupne cene mleka, pa 
tudi ne odbitkov in dodatkov. Vse to bo stvar dogovora med 
mlekarnami in kmeti oziroma v njihovem imenu zadrugami in 
Zadružno zvezo Slovenije. 

Dve- oziroma trimesečna razli-
ka med sprejetjem nove skupne 
tržne ureditve za področje mleka 
in mlečnih proizvodov ter njeno 
uveljavitvijo v praksi naj bi omo-
gočila, da bodo vsi zainteresirani 
zelo jasno seznanjeni z novo kme-
tijsko politiko na tem področju, 
poleg tega pa naj bi imeli kmetje 
dovolj časa za dogovore o pogojih 
odkupa v prihodnje. 

Nova skupna tržna ureditev za 
področje mleka in mlečnih proiz-
vodov bo od septembra leta 2000 
del dokumenta z imenom Skupna 
tržna ureditev za kmetijske proizvo-
de, ki bo veljal do dneva vstopa 
Slovenije v EU. V tem dokumen-
tu bodo zajeti osnovni elementi 
in ukrepi tržne ureditve, med 
drugim zunanjetrgovinska 
zaščita, določen bo instrument 
ciljne cene za mleko ter interven-
cijske cene za maslo in posneto 
mleko v prahu, določena bo 
možnost javnega intervencijske-

ga odkupa za posneto mleko v 
prahu in maslo, ohranile se bodo 
podpore za pripravo blaga za iz-
voz, uveden bo instrument zaseb-
nega skladiščenja, še posebej po-
membna pa je uvedba dohodkov-
nega plačila na hektar travinja 
kot nadomestilo izpada dohodka 
proizvajalcem mleka. 

Omenjeni ukrepi pomenijo 
osnovo za izvedbo reforme kme-
tijske politike v letu 2000, pa tudi 
izvajanje vsega tistega, kar je Slo-
venija zapisala v pogajalskih iz-
hodiščih z EU za področje kme-
tijstva. Slovenija se je odločila, da 
bo z dnem vstopa v EU pripravl-
jena na skupno kmetijsko politi-
ko in iz ekonomskih razlogov 
upravičena do vseh kompenzacij-
skih plačil. Evropska komisija 
zato naj ne bi imela razlogov, da 
Sloveniji dodeli prehodno ob-
dobje z diskriminatornim 
položajem brez kompenzaciiskih 
plačil. 

Luč sveta bo v teh dneh (ali je 
že) zagledal pravilnik o izvajanju 
veterinarsko-sanitarnega nadzora 
surovin in živil živalskega izvora 
ter živilskih obratov. Kriteriji, po 
katerih je bilo mogoče odkupova-
ti mleko tudi z več kot 100.000 
mikroorganizmi na mililiter, se z 
novim pravilnikom spreminjajo. 
Odkup bo torej možen le za tisto 
mleko, ki ne presega 100.000 mi-
kroorganizmov na mililiter mle-
ka. Pravilnik predpisuje pogoje 
in pravila za proizvodnjo surove-
ga mleka, toplotno obdelanega 
mleka, mleka za proizvodnjo iz-

delkov na osnovi mleka in samih 
izdelkov na osnovi mleka, ki so 
namenjeni prehrani ljudi oziro-
ma dajanju živil v promet. Poseb-
nost je, da je za izpolnjevanje 
zahtev tega pravilnika odgovoren 
nosilec dejavnosti, torej proizva-
jalec, uradni veterinar pa samo 
spremlja in nadzoruje izvajanje 
notranjih kontrol in ukrepa v pri-
meru ugotovitev posameznih po-
manjkljivosti ali pa kršitev pra-
vilnika. Ta tudi določa, da se 
vsebnost mikroorganizmov meri 
na pridelovalnem mestu v času 
prevzema mleka, kot to velja v 

EU. To je sprememba iz sedanje-
ga sistema, kjer se je vsebnost mi-
kroorganizmov merila ali v zbi-
ralnicah ali na vstopu v mlekar-
no. Pravilnik za sistem zbiranja 
mleka predvideva šestmesečno 
prehodno obdobje, to pa ne spre-
meni dejstva, ki velja že danes, da 
mleku, ki ne bo ustrezalo z^ iz-
voz, uradni veterinarji ne bodo 
mogli izdati ustreznega zdravst-
venega spričevala. 

Kaj pomeni nov pravilnik za 
ptujske mlekarje? 

Kot smo poročali pred kratkim, 
je kakovost mleka na območju 
Mlekarske zadruge Ptuj dobra, 
celo nadpovprečna. Kar 85 od-
stotkov oddanega mleka vsebuje 
pod 100 tisoč mikroorganizmov v 
mililitru. Od 1100 proizvajalcev 
jih kar 880 zagotavlja mleko z 
manj kot 400 tisoč somatskih ce-
lic, vsebnost maščobe je v pov-
prečju 4,2, beljakovin pa 3,35 od-

stotka. Večjega pretresa torej nov 
pravilnik pri članih in kooperan-
tih Mlekarske zadruge Ptuj ne bi 
smel povzročiti. Kljub temu pa je 
na dlani, da se bo število proizva-
jalcem mleka še zmanjšalo in da 
se bo nadaljeval proces koncen-
tracije proizvodnje. Nekaj tolažbe 
pomeni obljuba o plačilo na hek-
tar obdelanega travinja, kar naj bi 
olajšalo življenje malih kmetov 
in proizvajalcev mleka, nakazuje 
pa tudi možnost za ohranitev po-
seljenosti hribovitih območij, saj 
bi lahko s pašo in drugo obdelavo 
travnatega sveta ljudje skrbeli za 
lepšo podobo krajine in za to od 
države prejemali določeno denar-
no "nagrado". Upajmo, da se bo s 
kmetijsko reformo in s prilaga-
janjem predpisov zahtevam Ev-
ropske unije za naše kmetijstvo 
zgodilo tudi kaj pozitivnega. 

JB 

Foto: M. Ozmec 

PTUJ / S PODELITVE DOVOUENJA FIRMI INGEL, KABELSKEMU OPERATERJU 

Ptuiski ktJmlski sistem ima vsa dovoljenia 
v prostorih mestne četrti Ljudski vrt v Ptuju je bila 3. decem-
bra priložnostna slovesnost, ko se je v razšiijeni sestavi sestal 
upravni odbor KTV Ptuj, ki ga vodi Boris Krajnc. Firmi Ingel 
je državno ministrstvo za promet in zveze podelilo dovoljenje 
za opravljanje telekomunikacijskih in kabelskodistribucij-
skih storitev na KTV omrežju Ptuj. Svečano ji ga je podelil 
župan mestne občine Ptuj Miroslav Luci. 

Od začetka izgradnje omrežja 
do podelitve dovoljenja je prete-
klo več kot 13 let. Ptujski KTV je 
z njim skupaj z operaterjem pri-
dobil državno priznanje in novo 
kvaliteto, je med drugim povedal 
Jože Maučec iz skupne strokov-
ne službe ptujskih mestnih četrti. 

ko je predstavljal trinajstletno 
zgodovino gradnje tega sistema. S 
tem pa je za mestno občino Ptuj 
izpolnjen še en izmed pogojev za-
kona o lokalni samoupravi, da 
mora mestna občina imeti na svo-
jem območju tudi lokalno RTV 
postajo. 

Gradnja je potekala legalno v 
dveh gradbenih fazah. Uporabno 
dovoljenje je bilo izdano lansko 
leto, ministrstvo za znanost in 
tehnologijo Republike Slovenije 
oziroma njegov urad za stand-
ardizacijo in meroslovje pa je 
ptujskemu KTV sistemu izdal 
certifikat ustreznosti. 

Na začetke gradnje ptujskega 
kabelskega sistema, ki niso bili 
lahki, je spomnil prvi predsednik 
odbora za njegovo gradnjo Janez 
Belšak. Odbor je imenoval 
izvršni svet občine Ptuj 9. januar-
ja 1986 z nalogo, da prouči 
možnosti za uvedbo kabelske te-
levizije na območju mesta Ptuja, 
pripravi program in sodeluje pri 

organizaciji izvedbe. V njem so 
aktivno delovali še Zvone Mas-
ten, Ciril Jurkovič, Jože 
Maučec, Janez Drevenšek, Raf-
ko Sirec in Boško Djurica. V ve-
liki meri ima zasluge za njegovo 
imenovanje tudi Ciril Jurkovič, 
ki je bil eden izmed pobudnikov 
za gradnjo ptujskega kabelskega 
omrežja. Zelo pomembno je, da 
ima ptujski kabelski sistem vsa 
potrebna dovoljenja za delovanje, 
s čimer je v petek soglašal tudi 
ptujski župan Miroslav Luci. S 
tem se lahko pohvalijo le trije od-
stotki slovenskih kabelskih siste-
mov. KTV omrežje Ptuj v tem 
trenutku pokriva celotno mesto 
Ptuj, nanj je priključenih okrog 
pet tisoč gospodinjstev. V lan-
skem letu so se pričele tehnološke 
posodobitve sistema, glavne pos-
taje in omrežja. Potekajo pa dogo-
vori o priključitvi sosednjih ka-
belskih omrežij na KTV Ptuj. 

V imenu firme Ingel, d.o.o., se 
je za izkazano priznanje za dolgo-
letni trud in delo zahvalil direk-
tor Rudi Žemljic, ki je bil tudi 
projektant ptujskega kabelskega 

sistema v njegovih zametkih, da-
nes pa je njegov upravljalec. "Pri-
dobitev dovoljenja za opravljanje 
tržnih telekomunikacijskih stori-
tev je plod trdega in uspešnega 
dela celotne ekipe, iniciativnega 
odbora, gradbenega odbora in se-
danjega upravnega odbora. Sis-
tem ustreza celotni zakonski re-
gulativi in je na ustrezni ravni, 
kar dokazujejo tudi najnovejše 
meritve sprejemne postaje in pri-
marnih vodov, ki so pokazale vi-
soke rezultate. Hiter razvoj 
tehnologije pa zahteva sprotno 
vlaganje v sistem. Kljub izred-
nim rekonstrukcijam v zadnjih 
dveh letih so še ostale večje 
težave v nekaterih sekundarnih 
razvodih in predvsem v hišnih 
notranjih instalacijah, a se bodo v 
naslednjih rekonstrukcijah sis-
temsko zmanjševale. Pred nami 
sta predvsem dva cilja: povezava 
sistemov na območju podravske 
regije in okrepitev internega ozi-
roma lokalnega programa," je še 
povedal Rudi Zemljič. 

MG 

Janez Belšak, prvi presed-
nik odbora za kabelsko 
televizijo v Ptuju 

Firmi Ingel oziroma njenemu direktorju Rudiju Zemljiču (v 
sredini) je dovoljenje za opravljanje telekomunikacijskih in 
kabelskodistribucijskih storitev na KTV omrežju Ptuj (do-
delilo ji ga je ministrstvo za promet in zveze) podelil župan 
mestne občine Ptuj Miroslav Luci v sodelovanju s predsed-
nikom upravnega odbora KTV Ptuj Borisom Krajncem 
(levo) Foto: Črtomir Goznik 

TEDENSKI KOMENTAR JZ ILIRIKE -
BORZNOPOSREDNISKE HISE 

Nizka likvidnost slabi trg 
Visoki premeti na slovenskem trgu kapitala so posledica pos-

lov s svežnji. Pri tem poslu se stranki v naprej dogovorita o 
količini delnic in ceni, ki ni odvisna od trenutnih pogojev na 
trgu, celotna vrednost posla pa mora presegati 30 milijonov to-
larjev. Če odštejemo posle s svežnji od celotnega prometa na 
trgu, lahko ugotovimo, da slovenski trg p ^ i nizka likvidnost 
delnic. Poslov na trgu je sicer kar precej, vendar to zgolj zaradi 
odmrznitve pidov, investitorjev, ki bi povpraševali po večjih 
količinah delnic, pa je bolj malo. Takšno stanje se bo po vsej 
verjetnosti nadaljevalo do konca letošnjega leta, zato ne more-
mo z optimizmom trditi o kakršnikoli rasti delnic. 

V preteklem tednu se vrednosti delnic niso bistveno spreme-
nile. Slovenski borzni indeks se je znižal za 7,7 indeksnih točk 
oziroma za 0,1 odstotka. Njegovo vrednost, ki trenutno znaša 
1815 indeksnih točk, slabijo skoraj vse pomembnejše delnice 
uradne borzne kotacije. Delnica Leka kljub ugodnim novicam 
za podjetje o prevzemni dejavnosti podjetja na Poljskem še 
vedno izgublja vrednost. V preteklem tednu se je njena vred-
nost znižala za 0,2 odstotka, tečaj se je konnaj ujet pri 34.000 
tolarjih. Ravno nasprotno od Leka se je gibala delnica H^ke. Ta 
je pridobila 0,65 odstotka in teden končala pri 26.223 tolarjih. 
Na poti navzdol sta se Leku pridružili tudi naftni podjetji. Istra-
benz je izgubit 0,7 odstotka, njegova vrednost je v petek 
znašala 2.840 tolarjev. Izguba Petrola je bila pol manjša. Vred-
nost delnice je zdrsnila za 0,35 odstotka na 25.339 tolarjev. Ne-
gativni trend na trgu je potisnil navzdol tudi delnici primorskih 
podjetij Luka Koper in Intereuropa. Lukina delnica se je znižala 
za 0,4 odstotka na 3.146 tolarjev, Intereuropa pa je izgubila 0,2 
odstotka. Zgodba glede združevanja primorskih podjetij bo 
kmalu dobila svoj konec. Vsi večji delničarji Intereurope so dan 
pred skupščino delničarjev obvestili vladno pogajalsko skupi-
no, da se strinjajo z novim predlogom vlade o menjalnem raz-
merju. Proces združevanja podjetij se bo tako nadaljeval, Glo-
balni logistični center pa bo verjetno ugledal luč že ob koncu 
pn/ega polletja leta 2000. 

Trenutno se med delnicami pomembnejših podjetij le redko 
najde tiste, katerih rast je nekoliko večja. Med njih v preteklem 
tednu sodijo delnice Kolinske, Moravskih toplic in Droge. Ko-
tinska je v tednu dni pridobita 4 odstotke in pol, Moravske to-
plice so se povzpele za 4,15 odstotka, Drogi pa se je vrednost 
prav tako zvišala za dober odstotek. 

Na trgu pooblaščenih investicijskih družb se je pretekli teden 
nadajevaio obdobje prodaj. Fizični lastniki delnic pidov so po 
odmrznitvi trgovanja planili s prodajnimi naročili v borznopos-
redniške hiše, kar je sprva znižalo tečaje, v preteklem tednu pa 
je trg že absorbiral povečano ponudbo. Indeks, ki meri gibanje 
pidov, se je v preteklem tednu nekoliko zvišal. Polodstotna rast 
ga je ponesla na 1440 indeksnih točk. Potni pidi so z izjemo 
Zvona I, ki je v enem tednu izgubil 0,1 odstotka, pridobili. Tri-
glav steber t se je zvišal 0,63 odstotka na 91,4 tolarja. Enak od-
stotek rasti je imela tudi delnica prvega pomurskega sklada, ki 
je teden končat pri 90,7 tolarja. Prav tako z rastjo ni razočarata 
Zlata moneta t, saj je v tednu dni porasla za pol odstotka na 
72,1 tolarja. 

Podobno kot potni pidi so pridobili tudi prazni. V povprečju 
so se njihovi tečaji povišati za približno pot odstotka, pov-
prečene cene praznih pidov pa so se ustalile nekaj stotinov 
nad 30 tolarjev. Rast praznih pidov so spodbuditi predvsem 
pokojninski boni, ki so se zopet malo občutneje povzpeli - nad 
50 tolarjev. 

Nizka likvidnost, ki tepe slovenski trg kapitala, ne vpliva naj-
bolje na tečaje delnic. Njihove vrednosti trenutno stagnirajo, 
verjetno pa se ne bodo premaknite v pozitivno smer, dokler na 
trg ne bo prišel svež kapital. Do konca teta se ne pričakuje bist-
venih sprememb, trg se bo po vsej verjetnosti gibal na podob-
nih ravneh kot sedaj. 

Matjaž Bernik, llirika BPH 
www.ilmka.si 
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POROČAMO, KOMENTIKAmO 

Izvedeli smo 
PRVA OBIETNICA iiOHS KlUBA 

Sredi novembra je Lions klub Ptuj praznoval prvo obletnico 
uspešnega delovanja, ki se zlasti kože na humanitarnenn 

področju. O b tej priložnosti je Branko Brumen, prvi predsednik 
kluba, ki šteje 35 členov, predal vodenje Božu Vukašinoviču, 
dosedanjennu prvemu podpredsedniku, ki je predstavil programs-
ke usmeritve kluba v novem enoletnem mandatu. Še v tem me-
secu bodo pripravili nastop godalnega orkestra Glasbene šole 
Karola Pahorja iz Ptuj, ki bo hkrati dobrodelni koncert. K sodelo-
vanju so povabili tudi ptujske rotarijance. 

IZBRAli HAJBOlJ UREJENE PROPAJAlNi 

V okviru projekta Moja dežela - lepa, urejena in gostoljubna 
sta Združenje za trgovino pri Gospodarski zbornici Slovenije 

in Turistična zveza Slovenije 6. decembra podelila diplome in 
priznanja 19 najbolje urejenim slovenskim prodajalnam. Med 
prejemniki diplom sta tudi. dve ptujski prodajalni: Metalkin pro-
dajni center in prodajalna Big Star Davorina Topolovca, priznan-
je pa je prejel tudi Mercatorjev hipermarket v Supermestu. V 
ocenjevanje so letos zajeli prodajalne v 23 turističnih krajih. 
Ocenjevali so videz, izložbe, prodajni prostor, druge prostore in 
osebje. Projekt Moja dežela - lepa, urejena in gostoljubna - na-
jbolje urejene slovenske prodajalne nameravajo v bodoče razširi-
ti na celoten slovenski prostor in postopoma zajeti vse prodajal-
ne, ki jih je v Sloveniji po podatkih statističnega urada 12.231. 

SREČANJA STAREJŠIH V PTUJU 

V Domu upokojencev v Ptuju so v torek pripravili srečanje sta-
rejših iz MČ Ljudski vrt, danes pa se bodo srečali starejši MČ 

Center. V obeh četrtih živi okrog 800 starejših od 70 let. 

REKREACIJA V DOMU BUDINA - BRSTJE 

ženske v MČ Jezero so se samoiniciativno organizirale in 
pričele organizirano rekreacijo (telovadbo), ki poteka v domu 

krajanov v Budini - Brstje pod vodstvom vzgojiteljice Helene Ro-
gina vsako sredo in petek od 1 7. do 18. ure. Prvič jih je bilo kar 
36, k udeležbi pa vabijo tudi ženske iz drugih četrti mestne 
občine Ptuj. 

TA TEDEN NA TV PTUJ 
v . 

Četrtek: V okviru filmskega kotička si bomo lahko ogledali celo-
večerni film "Angeli in žuželke". 

Sobota ob 21. uri in nedelja ob 10. uri: v okviru informativnega 
programa bo na ogled deset prispevkov o aktualnih dogajan-

jih v Ptuju in okolici. V bolnišnici Ptuj je bilo 26. novembra prvo 
državno tekmovanje slikopleskarjev, Mercator SVS Ptuj je v okviru 
akcije "Za tisoč obrazov sreče" zavodu dr. Marijana Borštnarja 
podaril računalniško opremo, izšla je Sodobna zgodovina Ptuja v 
karikaturi Borisa Miočinoviča, Miran Kelner je prejel zlato kolo, 
plesalci plesnega kluba Mambo so dosegli izjemen mednarodni 
uspeh, firma Ingel je prejela dovoljenje za opravljanje kabelsko-
distribucijskih storitev, na Gomil i je potekalo delovno srečanje 
pod naslovom "Janez Puh in konkurenca", avtosen/is Švarc je 
praznoval 25-letnico uspešnega delovanja; na račun bodo prišli 
tudi ljubitelji svetovnega moto športa, nasveti za zdravo življenje 
pa so zajeti v poljudni oddaji "Kako biti zdrav in zmagovati". 

P r i p r a v i l a : MG 

Izv^ell sme 

P P I ^ / ? / SB ... 
r ... DA so mladi parlamentarci 
•predlagali namestitev več kondo-
l^^v, saj je mladim nerodno te 
reči kupovati v trgovinah. Kopa 
kondome potrebujejo, so na-
vadno v temi. 

... DA jutranji prebujevalec in 
Tednikov novinar nima več kos-
matih ušes. Pred dnevi je names-
to z mobitelom telefoniral z 
brivskim aparatom. 

... DA je država predpisala 
tako stroge higinske zahteve za 
mleko, da kmetje razmišljajo o 
zaščiti kravjih seskov z modrci. 

... DA je združenje bikov že 
protestiralo proti taki zamisli, saj 
bi imeli zaradi oblike svojih 
prvih okončnih velike težave z 

^^janpm 
... DA bo država za evropske 

inšpektorje pripravila prave 
domače kmečke koline. Morda 
jm bo sveže in domače bolj všeč. 

... DA se Miklavž in parkelj 
letos nista preveč izkazala. Vsi 
politiki so ostali nedotaknjeni. 

... DA je Miklavž kmetijske-
mu ministru prinesel prisrčnega 
pikastega medvedka, liter 
domačega, neposnetega mleka in 
značilen izdelek Domačih mes-
nin, parkelj pa voščene lutke ev-
ropskih inšpektorjev. 

V I D I SE ... 

... DA se mestni župan in diri-
gent še vedno pogovarjata o uso-
di ptujske godbe. Samo 
vprašanje časa je, kdaj bo župan 
dojel, da brez denarja tudi na 
Ptuju ni muzike. 

M A R K O y C I / SVETNIKI O RABALAN-
SU LETOŠNJEGA PRORAČUNA 

minska malha 
vsebuje 415 mili/onov 
č l a n i sveta obč ine Markovci , Id so se v četrtek, 2. decem-
bra, sesta l i na 11. redni seji , so skoraj tri ure n a m e n i l i 
p o b u d a m in vprašanjem svetnikov, vel ik del razprave pa 
posveti l i rebalansu letošnjega obč inskega proračuna, ki j e 
zaradi večjih prilivov višji za skoraj 19 mil i jonov. 

Tako so uvodoma potrdili za-
pisnika zadnje izredne in redne 
seje, zatem pa so bili izredno 
ustvarjalni in domiselni 
predvsem v točki pobude in 
vprašanja svetnikov. Naj omeni-
mo le nekaj pomembnejših. 
Tako smo na vprašanje, ali in 
kako potekajo priprave na tradi-
cionalni fašenk v Markovcih, 
slišali odgovor, da naj ta kultur-
no-etnografska pustna priredi-
tev ostane projekt etnografskega 
društva Koran t, ki jo je že do se-
daj izvajalo uspešno, zato si s 
tem ni treba beliti svetniških 
glav. Slišali smo zahtevo, da se 
je potrebno čimprej dogovoriti 
in uskladiti mejo s sosednjo 
občino Videm na območju k.o. 
Nova vas, in županovo pojasni-
lo, da sta se o tem že pogovarjala 
z videmskim županom ter da 
gre za okoli 3 kvadratne kilo-
metre zemljišča na območju 
Šturmovcev. Sicer pa je zadevo 
treba preveriti pa tudi uskladiti 
v ministrstvu za lokalno sa-
moupravo. 

Na vprašanje, koliko bo veljala 
obnova poslopja stare osnovne 
šole v poslovni objekt, do katere 
gradbene faze in kdo bo izvaja-
lec del, smo slišali, da bo projekt 
prenove veljal 206 milijonov 
(brez opreme in brez ureditve 
okolja), dela pa bo opravljal ma-
riborski Stavbar na ključ. Slišali 
smo zahtevo po sanaciji divjih 
odlagališč, predvsem najbolj 
perečega pri jami v Prvencih, 
ter zahtevo za postavitev posod 
(zabojnikov) za zbiranje 
odpadnih svinjskih kož, saj je 
sedaj čas kolin in jih potrebuje-
jo, sicer jih bodo spet metali po 
jamah ali gozdovih. Pozitivno je 
bila sprejeta pobuda za postavi-
tev pozdravnih tabel ob vstopu 
v občino. 

Svetniki so bili malce prese-
nečeni, ko so izvedeli, da mar-
kovski občinski simboli - grb in 
zastava - ne izpolnjujejo pogojev 
heraldike. A svetnikov to zaen-
krat očitno ne skrbi, saj so se 
odločili, da bodo oba simbola 
obdržali v taki obliki, kot so jih 
sprejeli. 

Nekatere moti povečanje pro-
meta čez most prek jezu v Mar-
kovcih, kar pripisujejo ptujske-
mu prometnemu zamašku ozi-
roma preveliki gneči čez edini 
ptujski most, saj je vse več tis-

tih, ki se do Vidma ali Leskovca 
raje vozijo čez most v Marko-
vcih. 

Slišali smo, da bodo tudi v 
občini Markovci pripravili 
prednovoletno srečanje sta-
rejših občanov; to bo v soboto, 
18. decembra, v osnovni šoli v 
Markovcih. 

Markovski svetniki so se strin-
jali, da bodo s predstavitvijo 
dela in aktivnosti svoje občine 
sodelovali v novoletni prilogi 
Tednika 2000 ter sklenili, da 
bodo po novem letu pričeli izda-
jati občinsko glasilo Korant -
list iz korantove dežele. Ko-
rant naj bi izhajal predvidoma 
vsak mesec kot priloga ptujske-
ga Tednika. Slišali smo povabi-
lo, da naj bi markovska občina 
sodelovala pri sofinanciranju 
snemanja filma o rojaku Janezu 
Šibili, ter med drugim izvedeli, 
da bo tudi otroke občine Marko-
vci v času od 18. do 23. decem-
bra obiskoval Božiček. 

Največ razprave pa so mar-
kovski svetniki namenili vsebi-
ni sprememb odloka o 
občinskem proračunu oziroma 
njegovem rebalansu za letošnje 
leto. Potem ko je njegovo neko-
liko spremenjeno vsebino 
podrobneje predstavil župan 
Franc Kekec, so svoje pripombe 
primaknili še predsedniki posa-
meznih delovnih teles občinske-
ga sveta. Rebalans proračuna je 
posledica ugotovitve, da so pri-
hodki od planiranih 396 milijo-
nov zaradi povečanih prilivov 
narasli na dobrih 415 milijonov, 
zato so poskrbeli, da je v pro-
računu tudi prav toliko odhod-
kov. Ker se je razprava o tem 
zavlekla do 22.30 ure, so skleni-
li, da sklepanje o štirih točkah 
dnevnega reda (nadomestilu za 
uporabo stavbnega zemljišča, 
določitvi športnih objektov, me-
rilih za izdajo soglasja k obrato-
vanju gostinskih lokalov ter o 
občinskem proračunu za leto 
2000) prenesejo na naslednjo 
sejo. Preden so se razšli, so na 
predlog župana sprejeli le še 
sklep o dodelitvi 10,4 milijona 
nepovratnih sredstev za pos-
peševanje razvoja drobnega gos-
podarstva. Od 31 prispelih vlog 
so znesek razdelili med 27 pro-
silcev, saj štirje niso izpolnjevali 
pogojev. 

M . O z m e c 

OD TOD IN TAM 
MEZGOVCI • Srečanje gasilk 

v soboto so se zbrale na letnem srečanju članice Gasilske zveze 
občine Dornava, ki jih vodi Milica Primožič. Tudi letos so bile zelo 
aktivne in so se udeleževale vseh regijskih, občinskih in me-
dobčinskih srečanj. Sobotnega srečanja so se množično udeležile in 
ugotovile, da je v gasilskih društvih vedno več aktivnih članic. Ja-
nez Cigula, predsednik Gasilske zveze občine Dornava, je pohvalil 
njihovo delo in jim zaželel vse lepo v prihajajočem letu. 

MS 

ORMOŽ • Dobrodelni koncert 
Srednja glasbena in baletna šola Maribor organizira dobrodelni 

koncert v korist učencev osnovne šole Stanka Vraza v Ormožu. Na 
sporedu bodo dela F. Chopina, J. Turine, S. Rahmaninova, C. 
Debussyja, J. Matičiča, J. Masseneta, J. Brahmsa, R. Schumanna in 
mlade skladateljice Urške Orešič. Program bodo izvajale dijakinje 
Srednje glasbene šole Maribor Mojca Mlinarič, Martina Turk, 
Urška Orešič, Mojca Sok in Zlatka Puklavec. Koncert bo v petek, 
10. decembra, ob 19. uri v grajski dvorani v Ormožu. 

mff 



KULTURA, IZOBKAieVANSe 
PTUJ / NOVOLETNE PRIREDITVE ZA OTROKE 

Ali bo tudi letos zvrhan koš? 
"Veseli december" - prireditve za otroke, ki potekajo že tradicio-
nalno v ptujskem gledališču, se bodo letos pričele 18., trajale pa 
do 28. decembra, ko se bo na Mestnem trgu dedek Mraz v soju 
ognjemeta poslovil od otrok v spremstvu palčkov, snežne kralji-
ce in snežink ter različnih živali. Letos bo dedek Mraz gostoval 
v gledališču dan več kot leto poprej. 12 popoldanskih predstav 
se bo zvrstilo ob 16 JO in 18. uri, pet dopoldanskih predstav pa 
si bodo ogledali ptujski osnovnošolci. Organizatoija sta tokrat 
dva: Društvo prijateljev mladine Ptuj in ptujski Center interes-
nih dejavnosti. 

Da bi bilo pravljic v letošnjem 
letu za vse dovolj, bo poskrbel 
tudi ptujski vrtec. Od 16. do 21. 
decembra se bodo zvrstile lutkov-
ne predstave v posameznih 
mestnih in primestnih četrteh 
Mestne občine Ptuj. 

V letošnjem programu, ki bo po-
tekal v ptujskem gledališču, bodo 
prevladovale lutkovne predstave, 
ki jih imajo otroci najraje, nam je 
povedala Nevenka Gerl, ki je že 
od leta 1994 nosilka in avtorica 
projekta Veseli december. Prire-
ditve pod tem zaščitenim imenom 
potekajo v organizaciji Zveze pri-
jateljev mladine Slovenije in 
Društev prijateljev mladine v 
prednovoletnem času po vsej Slo-
veniji. Vedno več je sicer tistih, ki 
si ta simpatični naziv radi izposo-
dijo, pri ZPMS pa pravijo, da za-
radi tega ne bodo nikogar tožili, 
saj navsezadnje delujemo vsi v 
dobro otrok. Kljub temu pa bi 
bilo prav, da bi veliko pridobit-
niško podjetje v bodoče v svoje 
trgovine povabilo otroke in starše 
pod originalnim sloganom. 

PREDSTAVE 
V PTUJSKEM 
GLEDALIŠČU 

Da se boste laže odločali, katero 
predstavo si boste ogledali, vam 
predstavljamo kratke vsebine le-
teh. 

18. 12. OB 16.30 IN 18.00 
Lutkovno gledališče TRI Kranj: 

BOANA 
Hišni ljubljenčki so navadno 

kosmati ali pa pojejo v kletkah ali 
plavajo v akvarijih, poznamo pa 
tudi drugačne ... Če babica dobi za 
darilo čudovito boo, lahko nasta-
ne pravljica. In če je boa prijazna, 
lepa in pametna, se je zagotovo 
nihče ne bo bal, tudi najmlajši 
gledalci ne. 

19. 12. ob 16.30 in 18.00 
ČAROVNIK GREGA 
Grega ni samo čarovnik, ampak 

tudi glasbenik in po potrebi 
klovn, ki popelje otroke na 
pravljična potovanja. Decembrska 
potovanja so še posebej čarobna, 
saj so otroška srca polna pričako-
vanj. Tuhtali bomo in pozorno 
opazovali, ali zna Grega resnično 
čarati, pa tudi, ali lahko kaj 
pričaramo tudi mi. 

22.12. ob 16.30 in 18.00 
Lutkovno gledališče Maribor: VE-

LIKI KONCERT 
Zapuščene živali osel, petelin, 

mačka in pes iščejo po svetu ne-
koga, ki bi jih prenočil in jim dal 
nekaj malega za pod zob. Na svoji 
poti srečajo glasbenika in mu po-
magajo pregnati tolovaje. Sklene-
jo ostati skupaj in pripravijo veli-
ki koncert concerto grosso. 

23.12. ob 16.30 in 18.00 
Lutkovno gledališče Papilu: 

BRUNDARIJA 
Otroci, ki imajo radi risanke in 

premorejo tudi nekaj domišljije, 
bodo navdušeni nad predstavo, ki 
združuje predstavitve najbolj pril-
jubljenih likov "papirnatega gle-
dališča" Papilu. Odlomki iz 
predstav bodo prikazali vrsto 
smešnih zapletov, ki jih rešujejo 
preproste, a izpovedno bogate pa-
pirnate lutke. 

27.12. ob 16.30 in ob 18.00 
Baletni studio DPD Svoboda 

Ptuj: HRESTAČ 
Člani baletnega studia bodo sku-

paj s starejšimi člani DPD Svobo-
da Ptuj prikazali prvo dejanje zna-
menitega baleta Petra Iljiča 
Čajkovskega Hrestač. Predstava 
prikazuje božično praznovanje, na 
katerega je povabljenih veliko 
gostov, med njimi tudi pravi 
čarovnik. Hrestač je priprava za 
trenje orehov, ki jo za darilo dobi 
deklica Klara. Nad njim je tako 

navdušena, da ga noče več izpusti-
ti iz rok... 

28. 12. ob 16.30 in ob 18.00 
Lutkovno gledališče Maribor: 

OBUTI MAČEK 
Mačku, ki hodi po svetu v 

škornjih, je ime Krnjav. Zakaj je 
obut in v kakšne dogodivščine se 
zapleta, je zapisano v pravljici o 
obutem mačku. Mariborsko lut-
kovno gledališče je besedilo fran-
coskega pravljičarja iz 17. stoletja 
Charlesa Perraulta in v dramatiza-
ciji Nika Kureta posodobilo in jo 
ponudilo današnjim otrokom, saj 
so pravljice večne! 

28. 12. OB 19. URI NA 
MESTNEM TRGU: SLOVO 
OD DEDKA MRAZA IN NJE-
GOVEGA SPREMSTVA 

Ker bi rad Dedek Mraz letos 
pozdravil čim več otrok, vljudno 
prosi, naj starši pripeljejo svoje-
ga otroka na ogled največ dveh 
predstav, ker bo gledališče sicer 
premajhno za vse ptujske otro-
ke. 

Tudi letos je pokrovitelj prire-
ditve Mestna občina Ptuj, gene-

ralni sponzor pa tokrat Krekova 
banka, d.d. 

LUTKOVNE 
PREDSTAVE 
PTUJSKEGA VRTCA 

Kolektiv ptujskega Vrtca pa je v 
soorganizaciji s Centrom interes-
nih dejavnosti ter ob sodelovanju 
mestnih in primestnih četrti 
pripravil lutkovni in spremljajoči 
program. Šest lutkovnih skupin 
bo v tem predprazničnem času po-
tovalo po dvoranah mestnih in 
primestnih četrti. Za 1380 
predšolskih otrok, ki bodo prejeli 
osebno vabilo, bodo zaigrali 18 
lutkovnih predstav. Seveda se 
bodo otroci srečali tudi z dedkom 
Mrazom. Kar šest jih imajo v 
Vrtcu Ptuj na zalogi, nam je pove-
dala ravnateljica Božena Bratuš. 
Vsak otrok pa bo prejel tudi daril-
ni paket z manjšimi darili, ki so 
povezana s promocijo zdravja 
(zato organizatorji prosijo starše, 
naj pisna vabila, ki jih bodo dobili 
na dom, prinesejo s seboj na prire-
ditev). Gre za obliko obdarovanja 
otrok ob novem letu, ki jo je 
nekoč Vrtec Ptuj na področju ce-
lotne bivše občine že izvajal. Zara-
di preobsežnosti projekta, s kate-
rim se je ukvarjal izključno Vrtec, 
in ker je v gledališču zaživel Vese-
li december, so pred leti to de-
javnostjo prenehali, v letošnjem 
letu pa so projekt ponovno oživili. 

Lutkarice iz Vrtca Ptuj se bodo 
otrokom predstavile v posamez-
nih mestnih in primestnih četrteh 
po naslednjem razporedu: 

Glej tabelo! Majda Fridl 

V letošnjem letu ne bo 
mogoče dobiti vstopnice tik 
pred predstavo. Zato organi-
zatorji prosijo starše, naj od 
13. do 17. decembra vsak de-
lovni dan od 8. do 17. ure in v 
soboto, 18. decembra, od 8. 
do 16. ure kupijo vstopnice 
zase (700 tolarjev) in dvignejo 
brezplačne vstopnice za otro-
ke do 10. leta v TIC Ptuj (v 
mestnem stolpu zraven gleda-
lišča). 

Mestna in Datum Ura Kraj Naslov igre 
primestna četrt 
Breg 16.12. 16.30 in 18.30 Dom krajanov Breg Mojca Pokrajculja 
Center 16.12. 16.30 in 18.30 Dvorana vrtca Zmajeve težave 

Prešernova 29/11! 
Center 21.12. 16.30 Prešernova 29/111 Zmajeve težave 
Grajena 16.12. 16.30 in 18.30 Dom krajanov O sneženem možu, 

Grajena ki je iskal ženo 
Jezero 21.12. 16.30 in 18.30 Dom krajanov Brezglavo strašilo 

Budina 
Ljudski vrt 20.12. 16.30 in 18.30 OŠ Ljudski vrt Didel.didel daja, 

(telovadnica) dedek Mraz prihaja 
Ljudski vrt 21.12. 16.30 in 18.30 OŠ Ljudski vrt Didel.didel daja, 

(telovadnica) dedek Mraz prihaja 
Panorama 20.12 16.30 in 18.30 Dom krajanov Zmajeve težave 

Bratje Reš 
Rogoznica 16.12 16.30 in 18.30 Gasilski dom Še ena o dedku 

Podvinci iVIrazu 
Rogoznica 20.12. 16.30 Gasilski dom Še ena o dedku 

Podvinci Mrazu 

TEDNIKOVA KNJIGARNICA 

Prazniino priiakovanje 
December je mesec, ki se mu 

dnevi najhitreje zvrstijo, saj je 
nešteto predprazničnih opravil 
in poti. tor zmanjkuje časa za 
zadnje letno čiščenje stanovan-
ja, za krašenje bivalnih prosto-
rov, za izbiranje slavnostnega 
jedilnika, za pripravo daril in pi-
savo voščil, za novoletna 
druženja s prijatelji, s sodelavci, 
s sorodniki, s poslovnimi 
partnerji ... In koliko je samo te-
kanja po trgovinah! In kako hitro 
kopni družinski proračun! 

Pa je res nujno tako brzeti in 
toliko vsega pripraviti in zapravi-
ti? Nikakor: pravočasno in pre-
mišljeno zakoračite v 
decembrske dni ter vključite v 
priprave vse družinske člane. 
Tako so lahko prazniki cenejši, 
izvirnejši in bolj ustvarjalni ter v 
veliko veselje vseh članov 
družine. Kako se lotiti vsa-
kovrstnih prazničnih izdelkov in 
kako obdarovati, vam bosta po-
magali knjigi iz današnje Tedni-
kove knjigarnice. 

FRANCEVe BOŽKN£ 
ZGODBE 

Darilo je največ vredno, če 
uresniči želje obdarovanca in če 
je dano iz srca. Pozorno zavito 
in lepo okrašeno darilce je več 
vredno od razkošne, a malo-
marno izročene dragotine. 
Obdarovanje sploh ni prepros-
to, seveda če gledamo s srcem. 
Tudi skoraj devetletni Franc, 
simpatični literarni junak 
uspešne pisateljice Christine 
Nostlinger, ima težave z obda-
rovanjem. Predvsem ga skrbi, 
ali mu bo mama kupila (v njihovi 
družini je Božiček vedno mama) 
ladjo za sestavljanje. Sam že 
dolgo hrani denar za drago 
vazo, ki bi jo rad podarit mami. 
Franc si želi lepo darilce tudi za 
sosedo in sošolko Gabi, ki je iz-
voljenka njegovega srca. Fantič 
je nejevoljen, saj bo Gabi z 

družino tudi te božične praznike 
preživela pri babici. Preden 
Gabi odide, se s Francem vsako 
leto medsebojno obdarujeta. 
Gabi pa ima darilo še za Petra, 
prijatelja iz babičine vasi. Franc 
bi storil vse za Gabi, celo frizerja 
in kuharja se igra samo zaradi 
nje, sicer ti igri sovraži. Tik pred 
prazniki se v spalnični omari 
Franceve mame pojavi velik rjav 
paket. Deček ne zdrži in pokuka 
za ovojni papir. Razočaranje je 
velikansko, saj je to škatla s ku-
hinjskimi igračami. Ojej, Franc 
razlaga mami, kako so mu tra-
paste gospodinjske igre, a pa-
keta mama ne zamenja in Franc 
zapravi denar za mamino vazo. 
Ladjo si kupi sam! Ampak dan 
pred obdarovanjem se izkaže, 
da je Franceva mama le poma-
gala skriti darilo za Gabijino 
mamo. 

Duhovita zgodba, ki pomaga 
razumeti pomembnost obdaro-
vanja v otroških očeh, je dobro-
došlo branje za otroke razredne 
stopnje osnovne šole, z vesel-
jem pa ji bodo prisluhniti tudi 
mlajši. Knjiga ima triinšestdeset 
strani, ki jih je ilustriral Erhard 
Dieti in je izšla pri Mohorjevi 
založbi. Franceve božične 
zgodbe je iz nemščine prevedla 
Lučka Jenčič Kandus. 

PRELEPI BOŽIČNI ČAS 
je naslovljena zajetna in velika 

knjiga (240 strani velikega for-
mata), ki je te dni izšla pri Mla-
dinski knjigi. Skupina tujih avtor-
jev pz nemščine jo je prevedla 
Marjana Samide) je dodala 
podnaslov Okusni recepti, pred-
logi za različne okraske in 
privlačna darila, Jana Apih je 
dodala besedilo o slovenskih 
običajih. Knjiga je bogato 
opremljena z barvnimi fotografi-
jami in je razdeljena na tri velike 
dele: Advent - čas pričakovanja, 
Božič je pred vrati in Srečno 
novo leto. 

Avtorji predstavljajo številne. 
preproste in zanimive rešitve za 
adventne vence, namizne in 
okenske okraske, odlične so 
ideje za okrasitev hišnih vho-
dov. Imeniten je, recimo, otroški 
venček za vrata ali mizo, 
okrašen z igračami in pisanimi 
bonboni. Zanimiva je debela ok-
rasna buča kot rustikalen 
svečnik, pridih eksotike dajejo 
svečke v bambusovih palicah. 
Enostaven in zelo dekorativen je 
zlati mesec iz slame za vrata. 
Knjiga prikazuje tudi zamisli za 
časovno stisko, takšna je med 
drugim girlanda s pisanimi za-
vojčki. Razkošno detuje sicer 
enostavna adventna vasica s 
skritimi sladkarijami v zasneženi 
pokrajini. 

Knjiga ponuja cel kup izvirnih 
zamisli za domačo izdelavo da-
ril: majhne živalice iz blaga, me-
tuljeva krila za sporočila, veselo 
odejo za kobacanje, košaro za 
piknik, ptičjo krmilnico. Zelo 
spretni lahko pripravijo lepotilne 
in negovalne pripomočke iz 
domače delavnice. 

Knjiga prinaša še veliko recep-
tov za slavnostno mizo, za nje-
no okrasitev in postavitev domi-
selnega božičnega drevesca. 
Zanimivi so tudi načrti za doma 
narejene čestitke, drevesne ok-
raske, domači darilni papir. Ne-
katere izmed predstavljenih za-
misli so že povzele različne revi-
je, a v pričujoči knjigi so navodi-
la bolj jasna in natančnejša. 

Obe knjigi sta žal edina izvoda 
v mladinskem oddelku ptujske 
knjižnice, kjer si ju zato lahko le 
ogledate. Sicer pa si lahko v 
knjižnici sposodite mnoge dru-
ge knjige, ki so kakorkoli po-
vezane s prazničnim decem-
brom. 

VABILO NA 
PRAVLJICO Z JOGO 

Danes, v četrtek, 9. novembra, 
vabimo otroke od petega do os-
mega leta na PRAVLJICO IN 
JOGA vadbo. Urico bosta vodili 
knjižničarka Liljana in inštrukto-
rica joge Sonja. Otroci naj imajo 
zračna športna oblačila in copa-
te. Urica bo imela praznični pri-
dih. 

Uliana Klemeniii 

FILMSKI KOTIČEK 

Hiša groze 
(The Haunting) 

Vrata, ki jilh odpira neznana sila. Škripajoči pod. 
Jok otrok, ki prihaja od neznano kje. In spet se og-
lasijo vrata. Pa še pod. In tako naprej celi dve uri. 
S podrobnejšimi opisi vam bom prizanesla, saj 
boste dovolj dolgočasja doživeli ob dejanskem 
ogledu tega filma. 
V osamljenem gradu se zbere skupinica ljudi, ki 
naj bi sodelovala v znanstvenem eksperimentu. 
Toda pod pretvezo, da opravlja poizkuse o nes-
pečnosti, psihiater proučuje, kako se ljudje odzi-
vamo na strah. Kmalu pa mu spolzijo vajeti iz rok, 
saj v gradu resnično straši... 
Saj vem, kaj boste rekli: vse to smo že enkrat vide-
li. In prav imate. Če pa kljub temu upate na dober 
film, se vam bodo iluzije o dobri grozljivki razblini-
le ob spoznanju, da skuša glavna junakinja spraviti 
v nebesa že zdavnaj umrle otroške duše, zlikovca, 
ki jim to preprečuje, pa seveda v pekel. Samo da 
bo v hiši spet mir. Kar na srečo pomeni težko 
pričakovan konec tako ponesrečene 'grozljivke'. 
Priznati moram, da je v filmu tudi nekaj zvenečih 
imen, na primer Liam Neeson in Catherine Zeta 
Jones, toda na žalost nista dobila glavnih vlog. V 
ospredju je namreč Lili Taylor, saj vloga sramežlji-
ve in zavrte samotarke nikakor ne ustreza seksi 
Catherine. Tako je osrednji lik filma uvela ženska v 
tridesetih, ki v flanelasti spalni srajci rešuje duše iz 
prejšnjega stoletja. 

Veliko hiše in malo vsebine, to boste dobili ob og-
ledu tako imenovane grozljivke. Producenti še 
namreč niso spoznali, da se ljudje ne bojimo hiš, 
pač pa drug drugega. 

Nataša Žuran 



PTUJ / Z l i . SEJE MESTNEGA SVETA 

Tudi za mestno obiino Ptuj pnhaia ias streznitve 
PRORAČUN ZA LETO 2000 ZAGOTAVUA Z G O U PREŽIVETJE 
v točki pobude in vprašanja so ptujski mestni svetniki na 11. 
seji sveta v ponedeljek., 29. novembra, osrednjo pozornost na-
menili projektu nove gimnazije, ker se jim porajajo nekateri 
novi dvomi, teh pa brez dvoma ne bi bilo, če bi se udeležili jav-
ne predstavitve projekta, ki je bila 19. novembra v ptujskem 
Narodnem domu. Tako je bilo slišati, da prihaja do zamud pri 
projektih, da je celo izvajalec del SCT prosil za pomoč mestno 
občino Ptuj, nanjo pa se obrača tudi Gradiš - Gradbeno pod-
jetje Gradnje Ptuj, ki bo gradil športno dvorano v sklopu nove-
ga projekta. Pogovor z dr. Strelom z ministrstva za šolstvo in 
šport bo 10. decembra, ko naj bi bilo dokončno znano, kakšen 
obseg bo imela telovadnica oziroma športna dvorana v okviru 
nove ptujske gimnazije, ker bojda v sedanjih okvirih ne zados-
tuje potrebam športa. 

Ponovno pa so svetniki kot 
vprašljiv navajali dogovorjeni 
delež mestne občine pri gradnji 
gimnazije, ker naj bi šlo za 
državni projekt, ki je povrhu 
glede na razpisan obseg gradbe-
nih del v okviru javnega razpisa 
predrag: ocenjen je bil na 950 
milijonov tolarjev, sedaj pa naj 
bi gradnja nove ptujske gimnazi-
je stala milijardo 285 milijonov 
(prvotna cena je bila sicer mili-
jardo in pol tolarjev). V to naj bi 
bila všteta tudi oprema razen 
miz in stolov, o čemer pa ptujski 
mestni svetniki močno dvomijo. 

Celo tako daleč naj bi bil pro-
jekt kljub veliki ceni osiro-
mašen, da ne bo imel v vseh 
prostorih niti osnovnih prez-
račevalnih naprav. Nihče od 
svetnikov pa ni zahteval glaso-
vanja o predlogu svetnika SDS 
Rajka Fajta, da bi se pripravila 
kvalitetna analiza projekta nove 
ptujske gimnazije in končno na-
lilo čisto vino. Najpogostejši od-
govor je bil, da je investitorica 
država, čeprav pa je med podpis-
niki pogodbe o gradnji (svečani 
podpis je sicer odpadel, ker se 
podpisniki niso mogli časovno 
uskladiti) ob ministrstvu za 
šolstvo in šport tudi mestna 
občina Ptuj. Za svetnike je bilo 
najbolj nerazumljivo, da mestna 
občina Ptuj kot soinvestitorica 
nima nobene odločilne besede 
pri projektu. V razpisni komisiji 
za izbiro izvajalca sta sodelovala 
s strani mestne občine Ivan Vi-
dovič (oddelek za družbene dej-
avnosti} in Branko Kumer (di-
rektor Šolskega centra), SCT pa 
je bil daleč najboljši, so v pone-
deljek zvedeli ptujski svetniki in 
svetnice. Pa tudi projekti so, je 
povedal ptujski župan Miroslav 
Luci, ko je dobro uro odgovarjal 
na takšna in drugačna vprašanja 
svetnikov in svetnic. Polemično 
razpravo je nato prekinil 
podžupan Milan Čuček, ko je 
predlagatelj, da bi na eno od de-
cembrskih sej mestnega sveta 
povabili predstavnico investitor-
ja Marino Cankar in bi tudi 
svetniki in svetnice lahko dobili 
iz prve roke odgovore o kvaliteti 
gradnje, opremi šole in ceni kva-
dratnega metra. Dvomi pa so 
kljub temu ostali, predvsem za-
kaj župan ni dal na glasovanje 
predloga svetnika svoje stranke 

Rajka Fajta o izvedbi kvalitetne 
analize projekta nove ptujske 
gimnazije, saj vendar gre za naše 
otroke in objekt, ki naj bi služil 
številnim novim generacijam 
ptujskih gimnazijcev v novem 
tisočletju. 

NOVOLETNO 
"DARILO": 
VIŠJE CENE 

v ponedeljek so ptujski mestni 
svetniki glasovali za višje cene 
distribucije zemeljskega plina v 
mestni občini Ptuj. Fiksni del 
cene se je skladno s 17. členom 
pogodbe o koncesiji povišal za 
4,47 odstotka, variabilni del pa 
za 1,94 odstotka pri majhni po-
rabi (do 400 S m^/letno), pri 
srednji porabi (nad 400 S m /let-
no) za 1,28 odstotka in pri veliki 
porabi (instal. moč nad 50 kW) 
za 0,87 odstotka. Določili so tudi 
višjo vrednost točke za izračun 
komunalnih taks (ta od prvega 
januarja leta 2000 znaša 10,37 
odstotka) in valorizirali pov-
račilo za priključke na vodovod-
no in kanalsko omrežje v višini 
4,24 odstotka. Višje pa bo od 
prvega januarja leta 2000 tudi 
nadomestilo za uporabo 
stavbnega zemljišča, in sicer za 
5,86 odstotka, za kohkor so tudi 
porasle cene v obdobju od 30. 
septembra 1998 do 30. septem-
bra 1999. 

Približno ob šestnajsti uri so 
svetniki pričeli načelno razpravo 
o proračunu za leto 2000 v mest-
ni občini Ptuj, ki praktično ne 
dopušča manevrskega prostora 
za novo investicijsko dejavnost 
in tako tudi za razvoj, v nasprot-
nem bi sicer morali poseči v 
ključne zadeve nekaterih zavo-
dov. Drugo pa je seveda, da na 
državni ravni ni rešeno 
vprašanje financiranja zavodov, 
ki delujejo za več občin. Čas 
streznitve je prišel zelo hitro, kot 
je kritično ugotavljal svetnik 
Demokratske stranke Ignac 
Vrhovšek: v preteklosti smo 
postavljali razne zametke, tudi 
zaradi regije, ustanavljali raz-
lične občinske oziroma regijske 
zavode, problemov, ki so se 
začeli pojavljati pri razdruževan-
ju občine, pa nihče niti v zavo-
dih niti v političnih strukturah 
ni jemal resno. Več za investicije 

lahko prinesejo le večji tekoči 
prihodki, teh pa v tem trenutku 
še ni videti, zato bo proračun 
2000 že trda preizkušnja za vse, 
ki so odvisni od občinske blagaj-
ne, ker kot je znano, primerna 
poraba ptujski mestni občini ni 
prinesla nič dobrega. Ostalo ji je 
veliko zavodov in ustanov, ki so 
regijskega značaja oziroma dela-
jo za nekdanjo populacijo bivše 
občine Ptuj, nova mestna občina 
Ptuj pa doslej še ni uspela v do-
govorih z drugimi občinami, da 
bi te prevzele svoje deleže obvez-
nosti. Možno sicer je, da se tudi 
v mestni občini Ptuj začne delati 
po meri občine, vprašanje pa je, 
kdo bo sprejel takšno odločitev, 
ki ima lahko hude politične in 
druge posledice. 

Sicer pa naj bi bila za vse 
težave, s katerimi se trenutno 
srečujejo v mestni občini, kriva 
primerna poraba, ki je "nado-
mestila" zagotovljeno porabo, je 
prepričan ptujski župan. Zgolj 
financiranje po glavi prebivalca, 
ki ne upošteva specifičnosti ne-
kega okolja, nikakor ne more po-
krivati potreb nekega okolja, še 
posebej ptujskega ne. 

Predstavniki posameznih od-
borov pri mestnem svetu so v 
svojih razpravah poudarili, da je 
potrebno najprej pokriti zakon-
ske obveznosti, šele potem pa se 
odločati o porabi prostih sred-
stev, čeprav že iz delovnega gra-
diva proračuna izhaja, da so ne-
katere zakonske obveznosti po-
krite le 80-odstotno, druge v ce-
loti, ni pa nobenega argumenta, 
zakaj je tako. Glede novih in-
vesticij (za nadaljevanje že 
začetih se bo denar moral zago-
toviti) pa bi bile nujne priorite-

te, ne glede na to, če trenutno de-
narja ne bi bilo. V nobenem pri-
meru ne bi smeli pristajati na to, 
da ima ena dejavnost prednost 
pred drugo, je še posebej pre-
pričana svetnica SKD Marija 
Strelec. Tudi infi-astruktura je 
lahko za neko okolje standard. 

Prejemki proračun za leto 
2000 znašajo dve milijardi 931 
milijonov tolarjev, pri čemer od-
pade na zadolževanje 263 milijo-
nov. Toliko pa znašajo tudi ur-
avnovešeni odhodki. 

Delovno gradivo proračuna bo 
sedaj na podlagi pripomb iz raz-
prave postalo osnutek, še prej pa 
bodo odbori sveta opravili uskla-
jevalni sestanek. 

Ptujski svetniki in svetnice so 

v ponedeljek sprejeli tudi sogla-
sje o odprtju nove lekarniške 
enote v mestni občini. Na 
Ormoški cesti v Ptuju jo bo ure-
dil javni zavod Lekarne Ptuj. 

Stanislav Jurenec iz Praprot-
nikove 9 v Ptuju je postal novi 
član sveta mestne občine Ptuj, 
potem ko je prenehal mandat 
Tomažu Neudauerju. 

Sprejeli so tudi pravilnik o za-
gotavljanju pogojev za delovanje 
svetnikov oziroma svetniških 
skupin, po katerem bodo lahko 
svetniki oziroma svetniške sku-
pine na mesec porabili do 21 
tisoč tolarjev za pokrivanje svoj-
ih potreb, kot so pisarniški ma-
terial, poštne in telekomunika-
cijske storitve, stroški fotokopi-

ranja, Uradnega lista in strokov-
ne literature, izobraževanja, 
strokovne pomoči, najemnin in 
drugih stroškov, ki se bodo poj-
avljali pri njihovem delu z 
občani. 

Enajsto sejo so ptujski svetniki 
in svetnice prekinili po razpravi 
v vlaganjih v osnovnošolski 
prostor v mestni občini v odobju 
2000-2004. Preostale točke bodo 
obravnavali na eni decembrskih 
rednih oziroma tudi na izredni 
seji, če bo potrebno. Sprejeli pa 
so tudi sklep o imenovanju Lidi-
je Majnik za vršilko dolžnosti 
direktorice Knjižnice Ivana 
Potrča Ptuj. 

MG 

Ko je skopnel sneg, se je šele videlo, kako živahno je na gradbišču g imnazi jskega 
poslopja. Foto: Črtomir Goznik 

Gimnazi jo gradi SCT iz Ljubljane. 

JURSINCI / HUMANA AKCIJA KR/^EVNE ORGANIZACIJE RK 

Pom oi v iMIih, ablaiilih in igriiah 
človeška dobrota in želja, pomagati sočloveku, ne poznata 
meja. Humanosti , humanih akcij in prireditev je vse več, vse 
pa so narejene z enim samim namenom: pomagati tistim, ki 
so tega zares potrebni. 

V krajevni organizaciji RK 
Juršinci se še kako zavedajo, da 
imajo veliko občanov, ki so osta-
li sami, so bolni in brez vsakršne 
pomoči. Pomagati jim želijo s 
paketi v akciji Nikoli sami, ki jo 
poznajo povsod po Sloveniji. 

Letošnjo predpraznično akcijo 
so izpeljali konec novembra, ko 
so obiskali kar 173 gospodinj-
stev v 13 naseljih občine 
Juršinci. Razdelili so 100 zavit-
kov, v katerih so bila pretežno 
živila, poleg tega pa tudi precej 
kilogramov pralnega praha in 
termoforjev, je povedala pred-
sednica krajevne organizacije 
RK Ana Čeh. S pomočjo OS 
Juršinci, kjer uspešno deluje 
podmladek RK pod mentorskim 
vodstvom Cirile Kračun, pa so 
uspeli zbrati še nekaj rabljenih 
igrač in oblačil, s katerimi so 
razveselili otroke v enajstih 
družinah. 

»Otroci živijo v revnih 
družinah, nekateri so ostali brez 
enega od staršev in so pomoči 
zelo potrebni. Nismo pozabili 
nanje, še posebej ne pred prazni-
ki, ki si najmlajši želijo vsaj ka-
kega darila, z igračami smo jim 
polepšali marsikateri dan. Nekaj 
kosov oblačil smo razdelili tudi 
starejšim občanom, vsak podar-
jeni paket ali oblačilo pa, verja-
memo, bo prišlo prav. Povsod so 
nas sprejeli z odprtimi rokami, 
zdelo se mi je, da so težko čakali 
na naš prihod, nekateri pa ob sti-

sku roke in prijazni besedi niso 
mogli skriti solza. Naš humani 
namen je bil torej dosežen. 

Letošnja akcija je bila širše 
zastavljena, saj smo dobili dosti 
več zavojev kot lansko leto. 
Dvaintrideset prostovoljcev nas 
je šlo na teren skupaj s podmlad-
karji RK na šoli in obsežno delo 
izpeljali v enem samem dnevu. 
Zavedamo se, da se naši občani s 

temi darili ne bodo obogatili, to 
je le manjša pozornost, s katero 
jim želimo povedati, da niso os-
tali sami, da v občini vemo zanje 
in jim želimo pomagati. Upam, 
da se mi bo uresničila želja, da 
bo v prihodnje še več podobnih 
humanih akcij in da bodo te 
morda vzpodbudili tudi na šoli, 
kjer so otroci pripravljeni poma-
gati.« 

Ostareli in osamljeni občani so 
krajevni organizaciji RK 
Juršinci prav gotovo zelo hva-
ležni, enako tudi otroci 11 
juršinskih družin, saj jim bodo 

prazniki s podarjeno igračo vsaj 
malo lepši. Poleg akcije Nikoli 
sami v krajevni organizaciji RK 
skrbijo tudi za krvodajalstvo, 
Čehova pa pravi, da se je akciji 
zadnje čase pridružilo veliko 
mladih. Ob praznikih bi rada 
vsem ostarelim, bolnim in 
pomoči potrebnim v slovenj ego-
riški občini Juršinci zaželela 
mnogo dobrega, svojim sodelav-
cem - prostovoljcem pa veliko 
dobre volje in poguma v novem 
letu. 

T. Mohorko 

Člani RK Juršinci so zbrali 100 paketov in jih razdelili po 173 gospodinjstvih. 
Foto: JOS 
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TRNOVSKA VAS / POGOVOR Z ŽUPANOM KARLOM VURCERJEM PRED PRVIM OBČINSKIM PRAZNIKOM 

Med nairti obrtna €ona in turistiina transveriala 
v Trnovski vasi bo v teh predprazničnih decembrskih dneh ve-
selo tudi zaradi prvega občinskega praznika v soboto, 11. 
decembra. Prireditve ob prazniku so se pričele s srečanjem 
starejših občanov, se nadaljevale z otvoritvami novih kilomet-
rov asfalta, novim mostom v Bišu, vrhunec pa bodo dosegle se-
veda s sobotno osrednjo slovesnostjo v kulturnem domu v 
Trnovski vasi, ko bodo najzaslužnajši občani prejeli občinska 
priznanja. 

Podobno kot v vseh slovensko-
goriških krajih, kjer so zadnja 
leta čutili svoj depriviligirani 
polažaj s strani mestnih središč, 
so tudi v Trnovski vasi veseli 
vseh uspehov iztekajočega se leta. 
Čeprav v občinskem proračunu 
ponavadi zmanjka denarja za 
uresničitev vseh želja in ciljev in 
čeravno je standard ljudi v teh 
krajih vse prej kot visok, kajti 
stopnja brezposelnosti je 21,9-
odstotna, županu Trnovske vasi 
Karlu Vurcerju načrtov in pogu-
ma ne zmanjkuje. Po izglasova-
nem samoprispevku za gradnjo 
šole, vrtca in večnamenske telo-
vadnice v lanskem letu so na-
jvečji uspehi pretežno kmetijske 

občine Trnovska vas v letu 1999 
posodobitev cest, mostu in čistil-
na naprava, investicije v kme-
tijstvu ter zdravstvu. Ne manjka 
pa načrtov za naprej. Dokaj 
okrnjena narava na območju 
občine namreč ponuja številne 
možnosti za razvoj turizma, tako 
da župan Karel Vurcer že raz-
mišlja o turistični transverzali, 
problem nezaposelnosti pa skuša 
reševati s preoblikovanjem 
nekdanjega obrata ptujskega 
Kmetijskega kombinata v obrtno 
cono. Ostaja optimist in verjame 
v dobrososedske odnose s 
sosednjimi občinami, saj meni, 
da je nekatere težave manjših 

občin na širšem ptujskem 
območju najbolje reševati skupaj, 
glede regij pa pove, da se osebno 
zavzema za ptujsko na območju 
skupne občinske uprave, ki bi 
Slovenske gorice povezala z 
Dravskim in Ptujskim poljem ter 
Halozami. 

TEDNIK: V soboto boste v 
Trnovski vasi proslavili prvi 
občinski praznik. Kaj pripravlja-
te in na kaj ste v prvem letu svo-
je občine še posebej ponosni? 

Kari Vurcer: "Veseli smo, da 
lahko praznujemo prvi praznik 
občine Trnovska vas, ki smo ga 
letos vključili v prednovoletni 
praznični december. Spomnili se 
bomo pridobitev prvega leta 

življenja občine, neposredno v 
povezavi s praznikom pa bomo 
speljali tudi otvoritve nekaterih 
pridobitev. Že včeraj smo odprli 
most na potoku Črmlja, danes 
bomo odprli posodobljeno cesto v 
Škrnjarjih, jutri pa bomo v upo-
rabo predali bankomat in labora-
torij ter novi laser v zdravstveni 
ambulanti v Trnovski vasi. Že 
minulo soboto je bilo v kultur-
nem domu srečanje starejših 
občanov nad 70 let. Udeležba je 
bila dobra, saj se je povabilu 
odzvalo 55 občanov. Kot je že na-
vada, bomo v soboto tudi pri nas 
imeli svečano sejo občinskega 
sveta, tej bo sledila otvoritev čis-

tilne naprave, nato pa bo v kul-
turnem domu še osrednja 
občinska slovesnost s sprejemom 
gostov, podelitvijo občinskih 
priznanj, kulturnim programom 
in družabnim srečanjem." 

TEDNIK: Naložbe so seveda 
pogojene z denarjem. S ko-
likšnimi sredstvi ste razpolagali 
v prvem letu delovanja občine 
in kaj se vam obeta v pri-
hodnjem? 

Kari Vurcer: "Res je, vse je od-
visno od denarja. Ko smo febru-
arja sprejemali proračun, smo ga 
oblikovali po diktatu države na 
75-odstotno primerno porabo, ob 
koncu leta pa zadihali nekoliko 
lažje, saj se zagotavlja dopolnitev 
primerne porabe na 100 odstot-
kov. Proračun je obsegal 70 mili-
jonov, z investicijskimi sredstvi 
smo pridobili še dodatnih 20 mi-
lijonov, z izravnavo oziroma do-
tacijo države pa proračun obsega 
120 milijonov tolarjev. Dodati 
moram, da je vanj vštetih še 30 
milijonov lastnih sredstev, od 
tega 23 milijonov od dohodnin. 
Proračun za leto 2000 bo za 
približno 10 milijonov tolarjev 
višji, predvsem na račun primer-
ne porabe." 

NAJVEČ DENARJA 
ZA CESTE 

TEDNIK: Koliko so občino 
stale vse naštete naložbe? 

Kari Vurcer: "Posodobitev cest 
v dolžini slabih treh kilometrov 
nas je stala okoli 28 milijonov to-
larjev, most in regulacija potokov 
še dodatnih 5 milijonov ter čistil-
na naprava 14 milijonov, to pa so 
tudi večje naložbe. Ob tem smo 
pokrivali še vsa preostala 
področja, kot nam predpisujejo 
zakoni in ustava. Seveda pa 
občanov ne zanima, kaj pokriva-
mo po uradni dolžnosti, občane 
zanimajo predvsem investicije." 

TEDNIK: Kakšen pa je odziv 
vaših občanov po vseh teh 
naložbah? So s svojo občino za-
dovoljni? Menite, da so dobili, 
kar so pričakovali? 

Kari Vurcer: "Pričakujem, da 
bomo kmalu dobili delno oceno s 
strani občanov. Mislim, da so 
občine te velikosti in v teh na-
ravnih okvirih prave občine. Me-
nim, da so občine osnovne social-
ne združbe, ki naj obstajajo v ob-
segu, dokler jih občani potrebuje-
jo, saj so izraz demokracije. Vča-
sih se šalim, ko rečem: majhne 
niso občine, majhna je Slovenija. 
No, pa tudi Slovenija ni majhna. 

saj smo narod in država." 
TEDNIK: Vaša občina je pre-

težno kmetijska, kmetije so 
tako v ravninskem kot gričevna-
tem svetu. Prav v kmetijstvu pa 
se v tem času pojavlja več težav, 
država ne obljublja nič kaj 
dobrega. Ali občinski proračun 
za prihodnje leto namenja kaj 
več sredstev subvencijam kme-
tom? 

Kari Vurcer: "V naši občini je 
kar 144 kmetij od skupaj 390 gos-
podinjstev. Kmetijstvo je res v 
težavah, ampak to je zagotovo na 
področju države in še v Božjih ro-
kah. Mislim, da je vse še daleč. Že 
letos smo kmetijstvu namenili 
več kot 3 milijone tolarjev, kar je 
za naš proračun veliko. Subven-
cionirali smo živinorejo, pos-
peševali izboljševanje zemlje v 
poljedeljstvu, razpisali nekaj kre-
ditov za investicije v kmetijstvu 
in malem gospodarstvu, nekaj de-
narja pa nemenili tudi izsuševan-
je in regulacije jarkov. Ker je 
kmetijstvo tako močno prisotno v 
naši občini, želimo vzpodbujati 
njegov razvoj tudi na področju 
izobraževanja." 

V TRNOVSKI VASI 
21,9-ODSTOTNA 
BREZPOSELNOST 

TEDNIK: Pred časom ste že 
omenili, da je v občini veliko 
polkmetov. S katero kmetijsko 
panogo se kmetje v vaši občini 
najpogosteje ukvarjajo? Ali se 
že samo preusmerjajo v renta-
bilnejše dejavnosti? 

Kari Vurcer: "V naši občini sta 
najizrazitejši kmetijski panogi 
živinoreja in poljedeljstvo, vino-
gradništva je zelo malo, daleč pre-
malo pa sadjarstva, kjer vidimo 
prihodnost." 

TEDNIK: Vemo, da v občini 
delovnih mest primanjkuje, da 
je veliko vaših občanov zaradi 
propadlih gigantov v maribors-
kem industrijskem bazenu osta-
lo brez dela. Kako je trenutno z 
brezposelnostjo v vaši občini? 

Kari Vurcer: "Še vedno je zelo 
visoka, 21,9-odstotna, saj je veli-
ko ljudi izgubilo delo v Maribo-
ru, Lenartu in Ptuju, tako da je 
zaposlenih kritično malo. Želi-
mb, da bi prišlo do večjega števila 
samozaposlovanja, da bi se mladi 
podajali v zasebno dejavnost in 
razvijali obrti, kjer je žal premalo 
tradicije in premalo začetnih za-
gonskih sredstev, premalo^ pa 
tudi podjetnosti in poguma. Želi-
mo si, da bi se mladi izučili in 
izobrazili za poklice v obrti ter to 
dejavnost odpirali v domačem 
kraju. S ptujskim Kmetijskim 
kombinatom se že pogovarjamo o 
preoblikovanju njihovega bivšega 
obrata v Trnovski vasi v obrtno 

cono." 

NAČRTI: OBRTNA 
CONA IN 
TURISTIČNA 
TRANSVERZALA 

TEDNIK: Kako daleč so pogo-
vori o oblikovanju obrtne cone? 

Kari Vurcer: "Zaenkrat so še 
samo na načelni ravni, pričakuje-
mo pa, da jih bomo v zimskih me-
secih pripeljali že za kakšno 
stopnjo više." 

TEDNIK: Ugotavljate, da sa-
moiniciativnosti in poguma pri-
manjkuje, da so ljudje po izgubi 
dela manj pogumni, mladi pa 
težko najdejo dejavnost, v kate-
ro bi se podali. Ali v občini zato 
pripravljate, kakšne programe, s 
katerimi bi jim lahko pomagali? 

Kari Vurcer: "V okviru razpo-
ložljivih sredstev bomo ponovno 
razpisali kredite, s katerimi želi-
mo vzpodbuditi razvoj drobne 
obrti in malega gospodarstva, 
skušali pa pridobiti tudi svetoval-
ce za vse zainteresirane na tem 
področju. Dejansko pa se bodo 
morali odločati posamezniki." 

TEDNIK: Že pred časom ste 
dejali, da bi morala občina raz-
vijati svoje turistične potencia-
le, ne nanazadnje imate v vaših 
krajih največjo kolonijo sivih 
čapelj v državi in lepote, po ka-
terih se verjetno nekaterim tu-
jcem kar "sline cedijo". Kakšni 
so načrti na tem področju? 

Kari Vurcer: "Radi bi dosegli 
napredek, včasih sam ugotavljam, 
da je nerazvitost ohranila ar-
haičnost in naravo. Če bo v pri-
hodnje standard v sosednjih kra-
jih še naraščal, bo ljudi, ki bodo 
iskali kotičke, kakršni so pri nas, 
vedno več. Zato želimo, da bi 
čimprej zaživela turistična kmeti-
ja Franca Požegarja na Bišečkem 
Vrhu, kjer načrtujejo lepe prosto-
re in kvalitetno ponudbo, ob tem 
pa želimo obiskovalcem v bodoče 
predstaviti tudi nekatere točke, 
vredne ogleda. Dogovarjamo se o 
turistični transverzali občine 
Trnovska vas. Popotniki bi si 
lahko ogledali kužno znamenje iz 
16. stoletja v Ločiču, 212 let staro 
tipično panonsko Simoničevo 
domačijo v Trnovski vasi, 
domačiji dr. Jožeta Muršca in Ja-
koba Gomilška v Bišu, rimske go-
mile na štirih lokacijah, izredno 
lepo poslikano cerkev sv. Bolfen-
ka v Trnovski vasi ter gričevnate 
predele, od koder se ponujajo 
pogledi proti Pohorju, Halozam 
in Avstriji. Zagotovo bomo na-
jprej pripravili prospekt; šele 
natQ pa šli v odprtje turistične 

I transverzale." 
TEDNIK: Kaj še načrtujete? 

! Kari Vurcer: "Za leto 2000 

imamo več načrtov. Kot prvo bi 
radi asfaltirali vsaj toliko cest kot 
letos, uredili vodovod v Sovjaku t 
in melioracijski jarek v Ločiču, 
glavni projekt pa je zagotovo na 
področju šolstva. Glede na na pri- j 
hajajočo devetletko želimo ustva- j 
riti pogoje za vsaj dve triadi ali 
prvih šest let šolanja v domačem 
kraju, zgraditi želimo večna-
mensko dvorano, ki bi služila 
športni in predšolski vzgoji ter 
vsem občanom tako za športne 
kot druge dejavnosti. Gre za in-
vesticijo, ki nas bo obremenila za 
vsaj tri leta. Ob tem pa želimo na-
daljevati standardne naloge za za-
dovoljitev potreb naših občanov." 

TEDNIK: Kako ocenjujete j 
delo občinskega sveta v izteka-
jočem se prvem letu delovanja 
občine Trnovska vas? 

Kari Vurcer: "Nedvomno je 
delo občine odsev dela občinske-
ga sveta. Ker menim, da smo bili 
v letu 1999 uspešni, ocenjujem 
kot uspešno tudi delo občinskega 
sveta. Več o tem pa bi zagotovo 
moral povedati svet sam. 

TEDNIK: Kako boste ob 
prvem občinskem prazniku na-
govorili občane Trnovske vasi? 

Kari Vurcer: "Ljudem je na-
jbolje povedati to, da se mora 
vsak najprej zanesti nase. V skup-
nosti lahko nastopamo uspešno 
samo, če v najvišji meri razvijamo 
strpnost, pogum in odgovornost 
do vseh sodelujočih v njej. Mla-
dim polagam na srce, da kar se da 
izkoristijo šole, ki jih obiskujejo, 
ter se "oborožijo" z znanjem za 
življenje, kajti boj v njem postaja 
čedalje težji. Srednjim generaci-
jam bom zaželel, da obdržijo ali 
ponovno pridobijo delovna mes-
ta, starejšim pa želim mnogo 
zdravja in mirno preživljanje tega 
zasluženega življenjskega obdob-
ja. Naši občini želim še dolgo de-
lovanje in da ne bi prišlo do pre-
hitrega preoblikovanja, kajti 
spremembe niso poceni. Mislim, 
da je občina Trnovska vas v svo-
jem obsegu danes sposobna žive-
ti, preživeti in se razvijati. S 
sosednjimi občinami sodelujemo 
kot dobri sosedje, tako kot tudi s 
skupno občinsko upravo na tleh 
bivše občine Ptuj. Mislim, da 
smo v njej zbrani takšni, ki se ve-
selimo uspehov drug drugega." 

TEDNIK: V Sloveniji se že 
dalj časa govori o regionalizmu. 
Za kakšno regijo pa se osebno 
zavzemate vi, gospod Vurcer? 

Kari Vurcer: "Za nas je 
najsprejemljivejša regija na 
področju nekdanje občine Ptuj, 
torej regija, ki bi obsegala Slo-
venske gorice. Dravsko in 
Ptujsko polje ter Haloze, saj smo 
vsi nekako vezani na Ptuj in se 
nam zdi to tudi naše mesto." 

Anemari Kekec 

Ž u p a n občine Trnovska v a s Kari Vurcer je zadovol -
jen z uspehi občine v prvem letu n jenega delovanja 

Razmiš l jan ja o turistični transverzal i so v Trnovski vasi vse g lasne jša 
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PTUJ / OBISKALI SMO MESTNO ČETRT JEZERO 

Jte ob voznico južno od jezen 
Mestna četrt Jezero ima 2411 prebivalcev in je ena od petih 
mestnih četrti v občini Ptuj ter edina, ki jo vodi ženska. To 
funkcijo so zaupali Mariji Cvetko. Podpredsednik osemčlan-
skega sveta (dva člana sta iz bivše KS Toneta Žnidariča, trije 
iz bivše KS Budina - Brstje in prav toliko iz bivše KS Spuhlja 
- to je tudi na kratko povzeto območje četrti) je Maijan 
Janžekovič. Delovanje sveta je nestrankarsko. Do prevzema 
funkcije predsednice sveta se Marija Cvetko ni ukvarjala s po-
litiko. Do upokojitve je delala kot trgovinska poslovodkinja v 
Konzumu. V novi vlogi se je dobro znašla, ni pa pričakovala, 
da bo toliko dela. 

Sedež mestne četrti Jezero je v 
domu krajanov Budina - Brstje v 
Belšakovi 20. Ta postaja vse bolj 
središče društvenega, družabnega 
in kulturnega življenja tega 
območja in širše, saj ga pod ugod-
nimi pogoji lahko najamejo tudi 
drugi. Del ga ima v najemu tudi 
zavod Domava za delavnice in 
trgovino. Dom ima urejeno cen-
tralno ogrevanje in veliko kuhin-
jo. 

Mestna četrt Jezero med vsemi 
četrtmi Ptuja izstopa po proble-
matiki, sta prepričani Marija 
Cvetko in Marija Strelec, zato je 
toliko večje t u ^ nezadovoljstvo 
občanov tega območja, ker jim 
tudi v ptujskem mestnem svetu 
kljub argumentom ne želijo pris-
luhniti v zadostni meri. Krajani 
morajo imeti možnost lastnega 
odločanja pri posegih v okolje in 
prostor, v katerem živijo in delajo, 
ker jim to omogoča tudi statut 
mestne občine Ptuj. V svetu mest-
ne občine Ptuj interese mestne 
četrti Jezero in širše zastopajo in 
jih po najboljših močeh skušajo 
uveljaviti Marija Strelec, Konrad 
Rižner in Slavko Brglez. 

"Mestna četrt Jezero služi celot-
nemu mestu Ptuju kot odlagališče 
vsega slabega, saj imamo v naši 
četrti tudi deponijo odpadkov. 
Res je sicer, da prebivalci v nepos-
redni bližini deponije dobivajo 
tako imenovano rento, to pa je le 
kapljica v morje za smrad, ki ga 
prenašajo, posledice deponije 
bodo še dolgo čutili tudi tisti, ki 
rente ne dobivajo. Glede na 
spremljanje polnitve deponije, ki 
se polni po napovedih projektan-
tov, bo deponija zapolnjena v ce-
loti leta 2000. Časa je zelo malo, 
zato naj pristojne službe aktivno 
razmišljajo, kam z odpadki po letu 
2000. 

V našo četrt je speljana tudi ka-
nalizacija s celotnega območja le-
vega brega Drave v občini Ptuj, fe-
kalije pa nato prečrpavajo v 
odprtem prečrpališču na desni 
breg Drave, v čistilno napravo. 
Sedaj pa bi radi z novo varianto 
trase ptujske obvoznice četrt raz-
delili na dva dela. Projekti za 
gradnjo ptujske obvoznice se pri-
pravljajo že več let. Leta 1997 je 
bil na svetu mestne občine Ptuj v 
okviru sprememb in dopolnitev 
prostorskih planskih aktov spre-
jet sklep in potrjen projekt za 
^ d n j o ptujske obvoznice po 
južni strani jezera do Markovcev, 
ki je imel za cilj razbremeniti 
ptujski most in tranzitni promet 
speljati mimo Ptuja. Izvedba te 
variante bi resnično lahko nosila 
ime obvoznica Ptuja. Omenjena 
varianta je bila potrjena tudi v 
državni vladi. V mestni četrti me-
nimo, da ni prav, da se ves trud in 
usklajevanje takratnega mestnega 
sveta izniči, saj je bilo v projekt 
vloženega mnogo truda in tudi de-
narja. Zelo smo prizadeti, ker je 
trasa spremenjena oziroma 
določen t.i. novi koridor ptujske 
obvoznice, ki naj bi potekal čez 
severni del ptujskega jezera, 
prečkal Ormoško cesto pri št. 92, 
po novem mostu čez potok Rogoz-
nica severno od naselja Spuhlja, 
do križišča v Gajke in po strelnem 
jarku proti Markovcem. V četrti 
Jezero vztrajamo, da se izvede tra-
sa po varianti 4, za katero smo 
tudi glasovali na zboru občanov 
27. septembra letos. Ta pa je: ob-
kanalska trasa kot obvoznica Ptu-
ja naj poteka skozi Šturmovec z 
mostom čez Dravo za jezom v 
Markovcih in z mostom nad jeze-
rom v Ptuju. Obvoznica in južni 

most naj se načrtujeta in tudi iz-
vedeta kot celota in sočasno," je 
med drugim povedala Marija 
Cvetko. 

Glede na problematiko so tudi v 
letošnjem programu dali prednost 
nadaljnji razširitvi levobrežnega 
kanala, gradnji kanalizacije v 
smeri Ormoška cesta - Spuhlja, 
dokončanju kanalizacije v Brstju 
in razširitvi odvodnega jarka v 
Spuhlji ter nadaljnjim posegom za 
znižanje podtalnice po projektu 
VGP Ptuj, prav tako pa tudi mod-
ernizaciji oziroma ureditvi ulic, 

cest m poti. Prvi pregled ure-
sničevanja letošnjega programa je 
pokazal, da jim je uspelo iu:e-
sničiti polovico projekta pri 
razširitvi levobrežnega kanala in 
tudi malo od načrtov na kanaliza-
cijskem področju. Uredili so le 
pločnik v Spuhlji. Glavni razlog, 
da načrtovanih del niso opravili, 
je premalo denarja iz proračuna 
mestne občine. 

Z vsemi že omenjenimi projekti 
so v mestni četrti Jezero odločeni 

nadaljevati, predvsem pa pri na-
daljevanju gradnje levobrežnega 
kanala od izliva Rogoznice po 
strugi Grajene. Za leto 2000 
načrtujejo ureditev pločnikov na 
Ormoški cesti in v Belšakovi ulici, 
končati dela na Rogozniški cesti, 
asfaltirali naj bi Satlerjevo ulico 
in del Ormoške, ki še ni asfaltira-
na, ter del poti v Spuhlji proti 
Šoriju (odcep proti levobrežnemu 
kanalu). Pomembno mesto v pla-
nu za prihodnje leto ima tudi 
gradnja avtobusnega postajališča 
v Belšakovi ulici, pri vncu, in na-
daljevanje del pri gradnji plinske-
ga omrežja, kjer ga še ni. V 
ospredju je tudi skrb za zelene 
površine in objekte športa in re-
kreacije (mestni stadion s parkom 
ter otroška in športna igrišča). 
Programa, ki bi ga za izboljšanje 
kvalitete življenja na tem 
območju mesta želeli uresničiti, 
sicer niso ovrednotili razen kana-
lizacije, ki bi terjala, če bi jo želeli 
v celoti realizirati, kar okrog 350 
milijonov tolarjev. Ne glede na to 
pa je zahteva občanov tega 
območja, da se ta čimprej zgradi. 

Za razgibani društveni utrip 
četrti Jezero so najbolj zaslužni v 
društvih upokojencev Budina -
Brstje in Spuhlja. Tako budinsko 
društvo vsako leto organizira 
praznovanje materinskega dne in 
dneva žensk s kulturnim progra-
mom v sodelovanju z OS Mladika 
in vrtcem iz Budine. Letos so pri-
pravili tudi odmevno martinovan-
je, ob koncu leta pa silvestrovanje 
po izredno ugodni ceni. Na Marti-
novi prireditvi se je prvič predsta-
vil moški pevski zbor Jezero, ki je 
sekcija DU Budina - Brstje. Pred-
sednik je Franc Kuhar, zborovod-
ja pa Ladislav Pulko. Trenutno 
imajo 12 pevcev, k sodelovanju pa 
vabijo še nove. Društvo organizira 
tudi odmevne izlete in letovanja 
na morju. V njegovi organizaciji 
so upokojenci, ki jih skupaj 240, 
že dvakrat letovali v Poreču. Nič 
manj pa niso aktivni v DU 
Spuhlja. Najmnožičnejša organi-
zacija na območju Spuhlje je pros-
tovoljno gasilsko društvo, zelo de-
javno pa je tudi društvo folklor-
nih dejavnosti Koran t, Spuhljani 
pa so tudi dobri šahisti in še bi 
lahko naštevali aktivnosti, ki jih 
izvajajo. 

MG 

Mari ja Cvetko, 
predsednica sveta 
m e s t n e četrt i Jezero. 

Foto: Črtomir Goznik 

HAJDINA / Z DESETE SEJE OBČINSKEGA SVETA 

laietek razprave o proraiunu 
Svetniki občine Hajdina so v okviru petkove 10. seje sveta 
sprejeli rebalans proračuna za letos in pričeli splošno razpra-
vo o proračunu leta 2000. 

V okviru rebalansa so porazdeli-
li še okrog 3,6 milijona tolaiiev, za 
kolikor so odhodki zaostajali za 
prihodki, in sicer za obdarovanje 
otrok ob miklavževem, božiču in 
novem letu, za obdarovanje deset 
najstarejših krajanov, za socialno 
pomoč eni od družin z več otroki, 
za razsvetljavo od pokopališča do 
Dražencev, za ureditev stare 
mrliške vežice, dotacijo župnišču, 
gasilskim društvom in poveljst-
vom ter športnim društvom Ob 
tem so ugotovili, da so v prvem 
proračunskem letu kar dobro 
načrtovali. Rebalans proračuna za 
letos so hajdinski svetniki sprejeli 
po skrajšanem postopku. Osnutek 
proračuna pa bodo obravnavali na 
januarski seji, odvisno od razprav 
v posameznih občinskih odborih, 
ki si morajo pred tem pridobiti 
predloge vaških odborov. Tako 
naj bi se občinski in vaški odbori 
na temo proračuna 2000 sestali v 
petnajstih dneh. 

Na petkovi seji so hajdinski 
svetniki pričeli splošno razpravo o 
proračunu po posameznih postav-

kah, h katerim so svoje predloge 
podali predstavniki koalicije (v 
njenem imenu Anton Cestnik), ki 
jo sestavljajo svetniki SDS in SLS 
ter svetniki preostalih strank. 
Med drugim so predlagali, da bi 
zmanjšali nagrade nepoklicnim 
funkcionarjem in sredstva za dej-
avnost občinskih organov, 
povišali pa naj bi sredstva za dej-
avnost strank oziroma poskušali 
po vzoru drugih občin sprejeti 
pravilnik (predlog Karla Fridla), 
po katerem bi zagotavljali nekate-
ra sredstva za delovanje svetnikov 
oziroma svetniških skupina, ugo-
tovili pa so tudi, da bo potrebno 
izboljšati plače občinske uprave, v 
kateri bodo v prihodnjem letu za-
poslili še gradbenega inženirja. 
Primerna sredstva naj bi zagotovi-
li za zavarovanje prvega mitreja 
(Kari Fridl), saj gre za nepre-
cenljivo bogastvo. 

Hajdinski svetniki pričakujejo, 
da bodo v vaških odborih imeli 
največ predlogov za povečanje 
postavke za komunalno dejav-
nost, kjer gre tudi po mnenju 

svetnika Franca Cartla za pre-
majhne postavke. Kar pa zadeva 
sredstva za dejavnost vaških od-
borov, naj bi jih po nekaterih 
predlogih (Slavko Burjan) še 
povišali, čeprav so nekateri neza-
dovoljni, ker naj bi že tako skrom-
no dodeljena sredstva nenamen-
sko porabljali, na primer za dejav-
nost športnih društev. Prav tako 
naj bi bila po nekaterih predlogih 
višja tudi sredstva za dejavnost 
kmetijstva in gospodarstva, saj gre 
za dejavnosti, ki ustvarjata novo 
vrednost, oziroma naj bi imeli 
večji delež sredstva za kmetijstvo, 
glede na to da je občina Hajdina v 
94 odstotkih še kmetijska, če bodo 
to postavko zmanjševali. Na raz-
lične državne razpise pa se bodo v 
občini Hajdini lahko prijavili le, 
če bodo imeli dovolj kvalitetnih 
programov; v tem trenutku so 
namreč brez njih. Tudi za to po-
trebujejo primerna sredstva za in-
frastrukturo. Hajdinski proračun 
v letu 2000 naj bi imel okrog 240 
milijonov tolarjev prihodkov in 
prav toliko odhodkov. 

Enajsta seja sveta občine Hajdi-
na bo predvidoma 16. decembra. 

MG 

CEUE / OCENA VINSKEGA LETNIKA 1999 

Med naibolišimi letniki stoletja 
Poslovna skupnost za vinogradništvo in vinarstvo Slovenije je 
na nedavni tiskovni konferenci nanizala nekaj zanimivosti o 
vinskem letniku 1999 in o dogajanjih na področju kletarstva 
in vinarstva ter promocije slovenskih vin. 

Dobili smo še eno potrditev, da 
je zadnji letnik, ki nosi enico za 
oznako tisočletja, eden 
odličnejših letnikov 20. stoletja. 
Vegetacija vinske trte je zaradi to-
plega vremena spomladi nastopila 
10 do 14 dni prej kot običajno. 
Kljub mokremu juniju je tudi 
cvetenje trte potekalo zgodaj in v 
dokaj ugodnih razmerah. Zaradi 
mokrega poletja so vinsko trto na-
padle številne bolezni, kar je eden 
od vzrokov za nižji pridelek. Zlas-
ti na plitkih in kamnitih legah 
Primorske je suša prav tako 
občutno zmanjšala pridelek. Lepa 
jesen je popravila precej vremen-
skih napak poletja in dala nad-
povprečno vsebnost sladkorja v 
grozdju ob ugodnem kislinskem 
razmerju in pH vrednosti. Letos 
se je ponovno potrdilo pravilo, da 
sta količina in kakovost obratno 
sorazmerna, čeprav smo se lahko 
v minulih letih prepričali tudi o 
izjemah tega pravila. Ob dobrem 
kletarjenju lahko za letnik 1999 

mirno trdimo, da se bo uvrstil 
med najboljše letnike stoletja. 

Slovensko vin^adništvo je le-
tos pridelalo okoli 80 milijonov li-
trov vina, kar približno zadošča za 
domačo potrošnjo. Ker pa imajo 
kletarji še vedno nekaj zalog iz 
prejšnjih let, bo mogoče izvoziti 
10 do 12 milijonov litrov vina. Za-
radi večje^ izvoza v bližnji prete-
klosti se je stanje na domačem 
vinskem trgu umirilo in stabilizi-
ralo. Zasebni vinogradniki so v 
letošnjem letu ponudili v odkup 
minimalne količine grozdja, sko-
raj neznatne v primerjavi z minu-
lima dvema letoma, kar dokazuje 
njhovo kratkoročno tržno narav-
nanost, ki še povečuje nihanja na 
vinskem trgu. 

SEJEM VINO 2000 
V NOVEM 
TERMINU 

Organizatorji sejma Vino so se 

po nekajletnem neuspešnem pri-
zadevanju za povečanje števila 
obiskovalcev odločili za spre-
membo termnina sejma. Sejem 
Vino 2000 bodo tako iz junija 
predstavili na začetek aprila. Se-
jem bo v istem času kot že do sedaj 
uspešen sejem Kulinarika, na ka-
terem so množično sodelovali 
tudi vsi večji slovenski vinarji. 
Člani Poslovne skupnosti za vino-
gradništvo in vinarstvo Slovenije 
so na sejmu Kulinarika zasedli 
kar okoli 450 m^ razstavnega pros-
tora. Organizatorji sejma Vino so 
torej spoznali pomen povezave 
hrane z vinom in bodo pred veli-
konočnimi prazniki potrošniku 
ponudili vse, kar premoreta živil-
skopredelovalna industrija in 
trgovina v tem pomembnem na-
kupovalnem času. Začetek aprila 
je tudi čas, ko novo vino že pokaže 
vse značilnosti letnika in je pri-
memo za prodajo. Poslovna skup-
nost za vinogradništvo in vinarst-
vo bo v okviru sejma (od 4. do 8. 
aprila 2000) pripravila posvet na 
temo Hram in zdravje 2000. 

JB 

ORMOŽ / PREDAVANJE ZA SLADKORNE BOLNIKE 

Posledke dolgofrajne sladkorne bolezni 
Območno združenje Rdečega 

križa Ormož je konec novembra 
organiziralo predavanje, namen-
jeno sladkornim bolnikom, nji-
hovim svojcem in vsem drugim, 
ki jih je zanimalo, kakšne posle-
dice pušča dolgotrajna sladkor-
na bolezen. O tem je predaval 
asist.dr. Matej Završnik, spec. 

internist iz bolnišnice v Maribo-
ru. 

Predavatelj je predstavil global-
ne trende sladkorne bolezni in 
opozoril na nenehno rast števila 
obolelih. Ob nazornih diapoziti-
vih je razložil kronične zaplete 
sladkorne bolezni, pri tem pa je 
opozoril na redne preglede, ki mo-

rajo obsegati kontrolo očesnega 
ozadja in vida, kontrolo krvi in 
vode za oceno delovanja ledvic, 
redne preglede stopal ter kontrolo 
dejavnikov tveganja za koronarno 
bolezen srca: krvni tlak, maščobe 
v krvi, kajenje. Posebej je pouda-
ril dolžnosti, ki jih ima diabetik 
sam: skrb za urejeno količino glu-
koze v krvi, redno pregledovanje 
stopal, zdrav način življenja 
(uživanje ustrezne hrane, redno 
tehtanje, redna telesna dejavnost, 
nekajenje), neprestano izo-
braževanje (branje literature o 
sladkorni bolezni, ki so jo napisali 
strokovnjaki, ter revij in časopi-
sov, ki jih izdajajo društva diabe-
tikov ali zveza društev in omo-
gočajo boljšo poznavanje bolezni 
in s tem boljšo samopomoč). 

Pokrovitelj predavanja je bilo 
podjetje Eli Lilly, ki je za ude-
ležence pripravilo priložnostna 
darilca, s svojimi izvrstnimi izdel-
ki pa so se ponovno izkazali Jata, 
d. d.. Mlekarna Ptuj in Kruh - pe-
civo, d. d. 

M a j a B o t o l i n V a u p o t i č 

Asist.dr. Mate j Završnik, spec. internist, m e d 
p redavan jem o posledicah dolgotrajne s ladkorne 
bolezni. Foto: Hozyan 



OO TOD m TAM 
ORMOŽ / 25 LET KLUBA ZDRAVUENIH ALKOHOLIKOV 

Najti smisel iivlienja 
pred 30 leti je bil v Ljubljani ustanovljen prvi klub zdravljenih 
alkoholikov. Leta 1974 je bil z namenom, dati zdravljenim al-
koholikom možnost nadaljnje rehabilitacije, ustanovljen tudi 
Klub zdravljenih alkoholikov Ormož. Iz ormoške bolnišnice 
so prišli prvi zdravljenci in tudi prvi terapevti. Že 25 let deluje 
klub pri Zdravstvenem domu Ormož. Tam se člani, ki jih je 
trenutno 35, dobivajo enkrat tedensko, ob sredah. 

V soboto, 20. novembra, so 
člani Kluba zdravljenih alkoho-
likov v hotelu Ormož svečano 
proslavili četrt stoletja obstoja 
in delovanja kluba. Ob tej pri-
ložnosti so vsem jubilantom po-
delili priznanja. Osrednji del 
srečanja je bilo predavanje dr. 
Jožeta Jakopiča s Centra za 
zdravljenje odvisnih od alkoho-
la na psihiatrični kliniki v 
Ljubljani. Prireditev je 
spremljal bogat kulturni pro-
gram, ki so ga pripravili dijaki 
ormoške gimnazije in citrarka 
Maja Frangež, ki jo je spremlja-
la solo pevka Zlatka Puklavec. 

Kljub slabemu vremenu, za-
padlo je več kot preveč snega, se 
je prireditve udeležilo nad 80 
članov kluba in povabljenih 
gostov, ki so prišli iz cele Slove-
nije. Prišli so tudi člani so-
sednjih Klubov zdravljenih al-
koholikov iz Ptuja, Lendave, 
Ljutomera, Gornje Radgone in 
Murske Sobote. 

POGLED NAZAJ, 
KORAK NAPREJ 

Tako^ je naslovila terapevtka 
Anka Šinko opis zgodovinskega 
razvoja kluba v biltenu, ki je 
izšel ob tej pomembni obletnici. 
Prvi terapevtski par z ustrezno 
dodatno izobrazbo iz alkoholiz-

ma je prišel iz psihiatrične bol-
nišnice Ormož, terapevtsko 
delo pa so prevzeli tudi drugi te-
rapevti iz zdravstvenega doma. 
V 70. letih so v klubu veljale 
"klubske" vrednote, saj so takrat 
KZA delovali z močno razveja-
nimi povezavami v slovenskem 
prostoru. Tudi družbena pod-
pora je bila mnogo močnejša kot 
danes. V sredini 80. let je prišlo 
do sprememb na področju celot-
ne Slovenije. Poudarjena je bila 
terapevtska skupnost po socio-
terapevtskih in psihoterapevts-
kih pravilih delovanja. Na 
žalost pa je bila posledica spre-
membe manjša družbena pod-
pora. Cilj kluba pa je bil še na-
prej pomagati slehernemu članu 
priti do pogojev, ki so mu omo-
gočali narediti nekaj zase in svo-
jo družino na vseh področjih 
življenja. 

METODE 
ZDRAVLJENJA 
ALKOHOLIKOV 
V SLOVENIJI 

v Sloveniji je najbolj razširjen 
način zdravljenja izdelala delov-
na skupina za odvisnost od al-
kohola psihiatričnega kolegija 
Slovenije, ki deluje na centru za 
mentalno zdravje Univerzitetne 
psihiatrične klinike v Ljubljani. 

i Zdravljenje poteka v treh med 
seboj povezanih fazah. Prva faza 
je posvečena diagnozi in moti-

I vaciji zdravljenca in njegove 
družine. Sledi bolnišnično 
zdravljenje v psihiatričnih bol-
nišnicah, ki traja od treh do šest 
mesecev ali ambulantno, ki se 
zaključi šele po treh letih. Po-
daljšano zdavljenje v tretji fazi 
in rehabilitacija na klubih 
zdravljenih alkoholikov traja 
nato še pet let. Tudi po petih le-
tih so zdravljeni alkoholiki še 
vedno člani kluba in je zaželeno, 
da pridejo na srečanje vsaj ne-
kajkrat letno, je povedala Anka 
Šinko in dodala, da so zato v 
Ormožu pred kratkim ustanovi-
li skupino veteranov kluba. Nje-
na želja je, da bi na ta način 
združili aktivni del članstva 
zdravljencev kluba z vsemi tisti-
mi, ki so se zdravili vse od usta-
novitve kluba leta 1974 dalje. 
Bivši in sedanji člani kluba bi se 
tako združili v širšo terapevtsko 
skupnost. 

Klubi so se izkazali za najpri-
mernejšo obliko podaljšanega 
zdravljenja zaradi strokovnosti, 
nadzora in dostopnosti. Imajo 
kurativno-zdravilno in preven-
tivno vlogo. Metode dela se v 
različnih klubih po Sloveniji 
razlikujejo glede na osnovno in 
dodatno izobrazbo terapevtov. 
Splošno uveljavljen je medicin-
ski model zdravljenja. Obstajajo 
pa tudi drugi zelo uspešni mo-
deli zdravljenja, ki se vse bolj 
uveljavljajo. Gre za alternativne 
modele, kot so socialno-andra-
goški pristopi, logoterapija, rea-
ritetna, geštalt terapija in mno-

ge druge, kot je na primer 
družinska psihoterapija, nam je 
razložila Anka Šinko. Vsak tera-
pevt se sam odloča za metodo 
dela, kar je odvisno od njegove 
izobrazbe in usmerjenosti. Ne 
glede na metode pa vsi terapevti 
delujejo s ciljem, pomagati in 
pripeljati zdravljenca do končne 
ozdravitve. 

METODE DELA V 
ORMOŠKEM KZA 

v Zdravstvenem domu Ormož 
je v preteklosti deloval tim tera-
pevtov, višja medicinska sestra, 
socialna delavka in zdravnik ali 
psiholog. Terapevtka skupine je 
že okoli deset let socialna delav-
ka Anka Šinko, ki je zaposlena v 
Zdravstvenem domu Ormož kot 
višja patronažna sestra. Svoje 
delo je pričela z najbolj uveljavl-
jeno medicinsko metodo. Kma-
lu pa je pričela razmišljati o 
tem, kako dodatno motivirati in 
spodbuditi zdravljence. Zato se 
je vključila v proces izo-
braževanja iz logoterapije, logo-
teorije in antropohigiene. V tem 
alternativnem modelu zdravl-
jenja je našla pomembno oporo 
pri svojem delu. Poudarek je v 
iskanju smisla vsakega trenutka 
našega življenja. To je tisto, kar 
nato daje moč vsakemu posa-
mezniku in skupini za uspešno 
delovanje. 

Na žalost pa je Anka Šinko že 
nekaj leta edina terapevtka klu-
ba. Zato je povedala, da bo vese-
la, če bi se kdo želel predhodno 
izobraziti ter nato kot terapevt 
priključiti delovanju kluba. Izo-
braževanje poteka na Centru za 

zdravljenje odvisnih od alkoho-
la v Ljubljani, kamor hodijo 
vsak drugi mesec enkrat na do-
datno izobraževanje vsi terapev-
ti, ki že delajo v klubih. 

Anka Šinko nam je povedala, 
da v zadnjih desetih letih njene-
ga terapevtskega dela stopajo 
zdravljenci po poti do cilja, ki je 
zastavljen in usmerjen skupin-
sko, individualno pa poteka v 
mejah zmogljivosti vsakega iz-
med njih, vztrajno, uporno in 
dosledno, korak za korakom na-
prej, s pridobivanjem samo-
spoštovanja, osebne rasti, samo-
zavesti, osveščenosti, smiselnos-
ti, spreminjanju sebe in svojih 
navad in sprejemanju odgovor-
nosti za sebe. 

DELOVANJE 
KLUBOV 
ZDRAVLJENIH 
ALKOHOLIKOV 

člani kluba postanejo zdravl-
jenci že v času hospitalnega 
zdravljenja. Na srečanja v klub 
pridejo po opravljenem izpitu iz 
alkoholizma. V prvi fazi dobijo 
status člana opazovalca. Že na 
začetku pa pripeljejo s sabo na 
srečanje tudi svojce. Ko končajo 
bolnišnično zdravljenje, posta-
nejo s podpisom terapevtskega 
dogovora redni člani KZA. 
Člani se srečujejo enkrat teden-
sko ob sredah v na žalost nepri-
mernem prostoru čakalnice v 
Zdravstvenem domu Ormož. 
Vsakokratno srečanje vodi vna-
prej dogovorjeni član kluba. Te-
rapevt samo usmerja delo 
članstva in terapevtsko deluje. 

Razen dela v skupini, ki je osno-
va, terapevt opravlja tudi indivi-
dualne pogovore in pomaga po-
sameznikom, ko je to potrebno. 
Zelo pomembno je, da člani red-
no hodijo na ta srečanja, kajti 
doslednost je pomembna pri re-
habilitaciji, zato morajo vsak 
izostanek tehtno opravičiti. 

Na vsakokratnem srečanju sle-
di uvodnemu delu predstavitev 
življenja in rehabilitacije čla-
nov. Na sestankih se pogovarja-
jo tudi o recidivih - ponovnem 
izbruhu bolezni z vsemi kli-
ničnimi znaki. Recidiv je pro-
ces, ki traja dalj časa. Klinični 
znaki se pojavijo že nekaj časa 
pred ponovnim pitjem alkoho-
la, ko se bolezen pojavi pravilo-
ma v dosti hujši obliki kot pred 
prvim zdravljenjem. Pojavijo se 
vzorci obnašanja, ki jih je imel 
posameznik pred zdravljenjem 
bolezni - alkoholizma. Zato je 
pomembno, da člani kluba 
simptome pravočasno opazijo, 
prepoznajo, se o njih pogovarja-
jo in privedejo posameznika, ki 
je zašel na pot recidiva, nazaj v 
klub. 

Razen na rednih tedenskih 
srečanjih pa se člani klubov 
srečujejo tudi na različnih prire-
ditvah, družabnih srečanjih, 
piknikih, ob zaključku leta pa 
tudi ob drugih veselih dogod-
kih. Anka Sinko je poudarila 
pomen prijateljskih vezi, ki se 
spletajo med člani kluba na poti 
iskanja osmisUtve vsakega tre-
nutka življenja. 

Majda Fridl 

UUBUANA / PTUJSKI FRIZER NA DELU V PRESTOLNICI 

Frizerski studio Tomija Periuha 
Ni še dolgo tega, kar smo v Tedniku poročali o 25-letnici fri-
zerskega salona Stanke Peršuh iz Ptuja. Ne Peršuhovi in ne 
mi takrat še nismo vedeli, da bo frizerski salon že kmalu dobil 
svojo "podružnico" tudi v Ljubljani. 

Splet srečnih okoliščin in am-
bicioznost 23-letnega sina To-
mija sta namreč privedli do 
tega, da so prejšnji teden na Ci-
ril-Metodovem tgu 17 v stari 
Ljubljani odprli 60 kvadratnih 
metrov velik frizerski studio in 
ga poimenovali preprosto T. 
Kot smo izvedeli, so Peršuhovi 
o širitvi dejavnosti razmišljali 
že dalj časa, načrtovali odprtje 
salona v Mariboru, a se zaradi 
ugodnih pogojev in tudi lokaci-
je odločili za Ljubljano. 

Frizerski salon T trenutno za-
posluje tri frizerje, ob Tomiju še 
frizerki Maco in Meti. Cene sto-
ritev so po trditvah Tomija 
Peršuha le nekaj višje kot na 
Ptuju in zato konkurenčne tudi 

drugim ljubljanskim salonom. 
Nekdanji salon, ki ga je bivša 
lastnica oddala zaradi upokojit-
ve, je bil včasih v Ljubljani pre-
cej popularen. Kot prvi je zapos-
loval 25 frizerjev, v njem pa so 
se posebej rade urejele nekdanje 
dame Televizije Ljubljana, 
mnoge, danes že upokojene, pa 
so odslej tudi Tomijeve stranke; 
ob našem obisku smo v salonu 
naleteli na nekdanjo napovedo-
valko Jano Čede. 

Dodajmo še, da si je Tomi fri-
zerske izkušnje nabiral že v šte-
vilnih salonih, bil je na izpo-
polnjevanju v londonskem Vi-
dal Sasoonu, pred kratkim pa se 
je skupaj s Sašom Fenosom in 
njegovo ekipo ter Brigito 

Pušnik udeležil večdnevnega se-
jemskega frizerskega dogajanja 
v Londonu, kjer so se mladi 
ptujski frizerji seznanjali z no-
vostmi na svojem področju. 

AK 

BENEDIKT/VSE GLASNEJE O REGIONALIZMU 

Maribor^ Gornia Radgona ali Ptuj? 
Regije, o katerih se v Sloveniji govori vse od začetkov samostojnosti, so nedvomno sloven-
ska prihodnost. Po ukinitvi starih občin, uvedbi lokalne samouprave in še nekaterih "po-
pravkih", deželo na megleni strani Alp tako v prihodnje čaka še po evropskih standardih 
predvideno oblikovanje regij. 

Čeprav v tem trenutku še ni znano, koliko re-
gij naj bi bilo v prihodnje v Sloveniji, pa občin-
ski svetniki v Benediktu v Slovenskih goricah 
že dalj časa razpravljajo tudi o tej problematiki. 
Pretežno kmetijska občina se po odcepitvi od 
Lenarta v začetku leta šele prav privaja na svojo 
samostojnost. Kot meni župan Milan Gumzar, 
Evropa odsvetuje hitro ustanavljanje regij, sami 
pa ugotavljajo, da jih "snubijo" kar tri območja: 
mariborsko, gornjeradgonsko in ptujsko. Svet-
nik Janez Rajšp, ki v benediškem svetu zastopa 

predvsem interese tamkajšnjih kmetov, je pre-
pričan, da ptujsko območje ni zadosten trg za 
kmetijske pridelke, podobnega mnenja so tudi 
drugi. Še najsprejemljivejša za župana je v tem 
trenutku regija Slovenske gorice, kjer bi se po-
vezovale sorodne, pretežno kmetijske občine 
proti Ptuju. Ali bo to sprejemljivo tudi za sno-
valce slovenskih regij, ni znano, dejstvo pa je, da 
naj bi se v Sloveniji v prihodnje oblikovalo 
osem, dvanajst ali celo štiriindvajset regij. 

Anemari Kekec 

PTUJ / NOVA RAZSTAVA V MERCATORJEV! BLAGOVNICI 

Deseta samostoina razstava B. Gotjupa 
stopnišče Mercatorjeve Blagovnice v Ptuju je že vrsto let razstavišče, v katerem uspešno gostu-
jejo ptujski in drugi slikarji. V tem mesecu nudi gostoljubje ljubiteljskemu slikarju Branku 
Gorjupu, ki se predstavlja z olji in s slikami na svili. 

To je že deseta samostojna raz-
stava B. Gorjupa. Profesor li-
kovne umetnosti Jože Foltin je 
o njegovih delih povedal, da so 
sicer vezana na opredmeteni 
svet narave, vendar pa zaznamo-
vana s slikarjevo osebno izpo-
vedjo. Kljub dominantnosti slik 
na svili slikar noče zapustiti kla-
sičnega slikanja na platno in sli-
kanja v naravi, saj brez tega ni 
preobrazbe v drugo slikarstvo. 
Na ex temporu v Markovcih na 
temo Fašenk je letos dobil za sli-
ko na svili med 56 slovenskimi 
slikarji diplomo in tretjo nagra-
do. 

MG 

Branko Gorjup razstavlja v Mercatorjevi Blagovnici; petko-
vega odprtja so se udeležili številni ljubitel[i likovne umet-
nosti. Foto: Črtomir Goznik 

LENART / USTANAVUAJO LOKALNO TURISTIČNO 
ORGANIZACIJO 

Slovenske gorUe 
kmalu še boli turlstline 
Na lenarškem koncu se že intenzivno pripravljajo na ustanovitev lokalne turistične organi-
zacije, kot Jo zahteva zakon o pospeševanju turizma, sprejet lansko leto. Župani občin Len-
art, Sveta Ana, Benedikt in Cerkvenjak, so v začetku novembra pripravili pogodbo, s katero 
bi te slovenskogoriške občine ustanovile svojo lokalno turistično organizacijo kot podjetje 
z omejeno odgovornostjo in nazivom LTO Slovenske gorice. 

Občine poleg vseh zainteresiranih turističnih 
subjektov postanejo družbeniki in v skladu s 
številom prebivalstva prispevajo svoj delež k us-
tanovnemu kapitalu, ki naj bi bil 4.480.000 to-
larjev. Pogodba predvideva sedež organizacije v 
prostorih hotela Črni les v Zamarkovi oziroma v 
prostorih tamkajšjega turističnoinformativnega 
centra, zaposlili pa bi trenutno zaposlene preko 
javnih del. Kot vršilec dolžnosti direktorja se do 
uradnega razpisa pojavlja sedanji lenarški župan 
Ivan Vogrin. 

Odločitev o ustanovitvi Lokalne turistične or-
ganizacije Slovenske gorice je odvisna od svet-
nikov vseh štirih občin. Lenarška kot največja 
naj bi za turizem prihodnje leto namenila nekaj 

več kot 2,8 milijona tolarjev. Sveta Ana dobrih 
588 tisoč tolarjev, Cerkvenjak, dobrih 539 tisoč 
ter Benedikt, ki se je za pristop že odločil, nekaj 
več kot 500 tisoč tolarjev. Lokalna turistična or-
ganizacija Slovenske gorice bo, če se bodo tako 
odlčili svetniki, zagotavljala oblikovanje celovi-
te turistične ponudbe območja občin ustanovi-
teljic, skrbela za informiranje obiskovalcev, pro-
mocijo ponudbe, sooblikovanje ponudbe Slove-
nije in njene promocije, vključevala aktivnosti 
turističnih društev in spodbujala razvoj ter ure-
janje objektov turistične infrastrukture v tem 
predelu Slovenskih goric, kol to predvideva za-
kon o pospeševanju turizma v Sloveniji. 

AK 



MASVBTI 

IbšharskI nmsmtl 
Medeno peiivo in medenjaki 

Približujejo se najlepši prazniki v letu in zato vse pogosteje 
razmišljamo, kako jih lahko še polepšamo z dobro hrano in 
pijačo, in zato bo današnja oddaj kuharski nasveti namenjena 
medenemu pecivu in medenjakom. 

Prvi proizvajalci medenjakov so 
bili samostanski menihi in še da-
nes velja, da veliko dobrih recep-
tov sladkih jedi iz medu prihaja 
prav od njih. Že v 13. stoletju so 
iz medu, moke in različnih dišav 
pripravili okusno pecivo, ki je 
omogočalo daljši času porabe, saj 
za večina medenega peciva velja, 
da s starostjo pridobiva kvaliteto. 
Medenjake in medeno testo pri-
pravimo iz osnovnega testa. 
Osnovne sestavine so med, slad-
kor in moka. Za osnovno medeno 
testo uporabimo rženo moko, del-
no jo lahko nadomestimo tudi s 
pšenično moko, ter dodatke: jaj-
ca, maščobo, dišave in rahljalno 
sredstvo. 

V kuhinji bo bolj dišalo, če upo-
rabite čim več različnih dišav, 
medeno testo ali medenjaki pa 
bodo toliko okusnejši. Od dišav 
uporabimo cimet, klinčke, kori-
ander, piment, janež in muškatni 
orešček. Vse dišave naj bodo čim 
bolj fino mlete. Ta kombinacija 
dišav je primerna, če pripravlja-
mo medene kolače. Za pripravo 
medenjakov pa uporabimo 
mešanico mletega cimeta, 
muškatnega cveta, koriandra, 
kardamoma, pimenta in vanilije-
vega prahu. Vse naštete dišave 
uporabimo v enaki količini. 

Medeno testo za medenjake in 
tudi za druga medena peciva je 
precej gosto in težko, zato mora-
mo za rahljanje uporabiti 
močnejša rahljalna sredstva. Naj-
primerneje je, da uporabite jele-
novo sol in pepeliko, lahko pa 
tudi sodo bikarbono. Priporočlji-
vo je uporabiti mešanico dveh 
rahljalnih sredstev, na primer pe-
peliko, ki pri peki pripomore, da 
so medenjaki ob robu lepo za-
obljeni, in jelenovo sol, ki me-
denjake rahlo dviguje in jim na-
redi tipičen hribček. Pepeliko in 
jelenovo sol dodamo testu tako, 
da ju premešamo z malo količino 
mrzle vode. Če vam medenjaki 
ostanejo popolnoma ravni, pome-
ni, da imate v testu premalo 
rahljalnih sredstev, če so naguba-
ni, je rahljalnih sredstev preveč. 

Osnovno testo pripravimo tako, 
da 38 dekagramov meda in 22 de-
kagramov sladkorja segrejemo do 
70 Q temeljito premešamo, da se 
sladkor stopi, ter ohladimo, do-

damo 40 dekagramov pšenične 
moke in 10 dekagramov ržene 
moke ter vse skupaj dobro zagne-
temo. Če imamo dovolj časa, pus-
timo osnovno testo stati vsaj en 
dan. Tako pripravljeno osnovno 
testo pa bi lahko pustili počivati 
tudi do 3 tedne. Nato osnovnemu 
testu dodamo dišavno testo, in si-
cer 3 jajca, ki jih penasto 
umešamo s 7,5 dekagrama masla, 
7,5 g jelenove soli ter 1,5 g pepeli-
ke in primešamo še 15 g dišav za 
medenjake, ki sem jih prej 
naštela. Vse sestavine temeljito 
pregnetemo. Polovico testa damo 
na pomokano desko ali delovno 
površino ter iz njega s pomočjo 
modelčkov narežemo različne 
oblike medenjakov in jih 
spečemo v vroči pečici pri tempe-
raturi 220 do 230 C. Pekač, na ka-
terem pečemo, lahko potresemo z 
ostro moko ali na rahlo pre-
mažemo z margarino. Če osnovno 
testo hranimo nekaj tednov pri 
temperaturi 20 C, nastanejo v 
njem organske mlečne kisline, ki 
močno vplivajo na kakovost testa 
in pečenega peciva. 

Medeno pecivo po peki pogosto 
krasimo še z glazurami ali prelivi. 
Za medenjake uporabljamo naj-
pogosteje beljakov ali brizgani 
preliv. Beljakov preliv naredimo 
iz 1 beljaka, mu dodamo 10 do 15 
dekagramov sladkorja v prahu, za 
boljšo čvrstost pa dodamo še 
kapljico limoninega soka. Po želji 

lahko osnovni masi dodamo raz-
lične barve in dodatno prispeva-
mo k lepšemu prelivu. Če pišemo 
po medenjakih, lahko zmes damo 
v manjšo vrečko, naredimo 
^knjico in medenjake popišemo. 
Če preliv čez medenjake preliva-
mo ali nanašamo s čopičem, jih 
moramo nekaj časa sušiti, saj se 
drugače sprimejo med seboj. 

Iz medenega testa si lahko pri-
pravimo še medeni kruh, medene 
palčke in ploščice, medene 
hlebčke, medeno pito in d r u ^ 
peciva. Medene hlebčke pripravi-
mo tako, da segrejemo na štedil-
niku 25 dag medu, mu dodamo 
žličko cimeta, žličko klinčkov, 13 
dekagramov sladkorja in 8 deka-
gramov surovega masla. Se^eje-
mo do 70 C. Ohlajeni masi pri-
mešamo 2 jajci in 25 dekagramov 
moke. Vse skupaj postavimo na 
hladno vsaj 1 uro, še boljše je, če 
pustimo počivati čez noč. Nato 
dodamo 25 dekagramov skupaj s 
pecilnim praškom. Testo razval-
jamo na debelino noževega roba, 
izrežemo okrogle koščke testa, jih 
premažemo z beljakom, potrese-
mo s sesekljanimi orehi, nanj 
položimo manjšo okroglo obliko 
testa, še enkrat premažemo z bel-
jakom in na vrh položimo polo-
vičko orehovega jedra. Drugi del 
testa lahko oblikujemo tudi v 
roki, tako da naredimo manjšo 
kroglico in jo prav tako položimo 
na prvi del medenega testa, ki 

smo jo po tresli z ore-
hi. Pečemo pri tempe-
raturi 200 C. 

Nada Pignar, 
učiteljica kuharstva 
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Zoiroff, druiinu in 
duševno xdrttvje 

116. nadaljevanje 
Terapevtski proces 
zakona in družine • 
na splošno - 33. nad. 
Analitska zakonska 
in družinska terapija 
- še nekatera formal-
na in tehnična pravi-
la • 4. nad. 

In kako ravnati terapevtu v 
družinah z duševno in telesno 
manjrazvitimi otroki? 

Starši in otroci v teh družinah 
so večinoma čustveno preobre-
menjeni, zato pričakujejo ob 
prvem intervjuju od terapevta 
takojšnjo pomoč. Poseben, 
uvodni terapevtski problem pri 
delu s temi družinami je njihov 
umik v socialno izolacijo. Prav 
tako opazimo najrazličnejše re-

akcij^ od samopomilovanja, de-
presije, medsebojnega 
obtoževanja, občutkov krivde 
pa tja do popolnega zanikanja 
otrokovega primanjkljaja, kar 
vodi do njegove telesne in 
duševne preobremenitve. Po-
gosto se dogaja, da v teh 
družinah na račtm takega otro-
ka zanemarjajo druge otroke, 
zato je potrebno družinsko kon-
stelacijo v tej smeri že ob prvem 
intervjuju jasno opredeliti. 

Tudi družine s psihosomat-
skim bolnikom pridejo redko 
spontano k psihoterapevtu, saj 
ne vidijo nobenega razloga za 
razreševanje duševnih proble-
mov znotraj družine. Večina 
med njimi je namreč povsem 
prepričana, da gre za primarno 
organsko pogojenost bolezni. 
Zato ni Čudno, da je izhodišče 
za družinsko terapijo večinoma 
neugodno. 

Ce terapevt želi pridobiti 
družino, ji mora s svojo prisot-
nostjo in intervencijami prika-
zati v luči, Češ, tu smo zato, ker 
otrok (ali mati oz. mož) zaradi 
te motnje ali bolezni trpi. Če 
začne stike tako, da članom ta-
koj pove, da gre za psihosomat-
sko bolezen in da se bodo torej 
ukvarjali z duševnimi konflikti, 
ki mučijo člane družine, je trud 
večinoma zaman. Zaradi tega je 
strpno poslušanje geneze bolez-
ni, kot jo opisujejo člani 
družine, v začetku zelo na mes-
tu. 

Naslednjič pa si bomo ogleda-
li, kdaj je smotrno uporabiti 
analitsko zakonsko in družin-
sko psihoterapijo in kdaj ne (to-
rej indikacije in kontraindika-
cije za to obliko terapije). 

mag. Bojan Šinko 

PTUJ / V DRUŠTVU GOJITEU EV MALI H ŽIVALI 

Od iufri do nedelie 
razstava malih itvali 

Društvo gojiteljev tnalih živali Ptuj bo ta ko-
nec poskrbelo za tradicionalno društveno in že 
tretjo mednarodno razstavo malih živali. Za 
obiskovalce bodo razstavo odprli jutri, v petek, 
10. decembra ob 10. lui, male živali pa si bo v 
dvorani Mladika mogoče ogledati tudi v soboto 
in nedeljo. Na razstavo še posebej vabijo otroke 
iz vrtcev in osnovnih šol. 

Predsednik društva gojiteljev malih živali Ivan 
Brlek je povedal, da imajo letos veliko težav pri 

pripravi razstave, saj so zadnji trenutek izvedeli, 
da ktmcev zaradi pojave kunčje kuge na razstavi 
ne bo. Bodo pa gojitelji razstavili ogromno golo-
bov, perutnine, okrasne perutnine, s celotnim 
programom čebelarstva in vzreje črvov se bo po-
redstavila Kmetijska šola Ruj , Zavod dr. Marjana 
Borštnarja Dornava pa z zelenim programom, z 
malimi živalmi in s proizvodnim programom, s 
katerim želijo popestriti razstavo. 

TM 

Krvodajalci 
23. novembra - Rajko Janžekovič, Ti-
bolci 59, Janez Hinčec, Ptujska c. 1. 
Omiož, Leon Zoreč, Gregorčičev dre-
vored, Ptuj, Oskar šturm, Raičeva 11, 
Ruj, Stanko Munda, Lačaves 60, 
Branko Eržen, Slovenski trg 7, Ruj, 
Peter Nahberger, Župečja vas 20, Da-
nijel Soršak, Draženci 35/c, Robert 
Komet, Mladinska 6, Kidričevo, Franc 
Kump, Senčak 11, Štefan Ros, Ul. B. 

Kraigherja 24, Kidričevo, Janez Černi-
vec, Podvinci 119, Miran Šalamun, 
Nova vas 100/c, Anton Cep, Kočice 
16, Franc Hon/at, Kungota 25, Boštjan 
Lešnik, Pn̂ encl 29, Sergej Petek, 
Draženci 79/a, Anton Zajko, Pobrežje 
86/a, Ivan Auer, Pobrežje 151/a, Bran-
ko Pukšič, Formin 59, Janez Bedrač, 
Videm 13/a, Branko Šmigoc, Gradišče 
3. 
25. november - Stojan Šprah, Prešer-
nova 32, Ptuj, Vlado Betšak, Vareja 
28/a, Stanko Sirec, Kočice 70/a, Janez 
Skledar, Apače 209, Franc Selinšek, 
Ul. B. Kraigherja 8, Kidričevo, Jožica 
Peršoh, Sp. Jablane 42/b, Janko Mo-
ravec, Vičanci 88, Milan Lah, Jadran-
ska 17, Ptuj, Alojz Magdič, Pršetinci 
33, Dušan Krajnc, Aškerčeva 10, Ro-
bert Kodrič, Stojnci 42, Stanko Pal, 
Draženska c. 19, Ptuj, Jožef Korez, 
Janški Vrh 50, Snežana Vigali, Ul. B. 
Kraigherja 25, Kidričevo, Tomaž Hab-
janič, Kajuhova 3, Ptuj, Janez Pulko, 
Marjeta na Dravskem polju 71/a, Vlado 
Zajko, Nadole 13, Branko Mohorko, 
Apače 284, Daniel Nahberger, Za-
grebška 118, Ruj, Jože Tomanič, Kun-
gota 68, Robert Bezjak, Bukovci 168, 
Franc Kolar, Lešje 1/a, Albin Avguštin, 
Lovrenc na Dravskem polju 6, Robert 
Tibaut, Mezgovci 12/a, Beno Murko, 
Ul. Haloškega voda 1, Ruj, Branko 

Vajskopf, Ul, 25. maja 3, Ptuj, Daniel 
Vrtačnik, Mari<ovci 7, Jože Hon/at, 
Poljska C. 18, Oplotnica, Vinko Hvaleč, 
Osojnikova 25, Ruj. Slavko Kirbiš, 
Apače 45, Danilo Lendero, Apače 104, 
Branko Forstnerlč, Tržeč 14, Vikica 
Vinkler, Slape 9, Vlado Krajnc, Sp. Ve-
lovlek 24/a, Janez Bedenik, Ul. B. 
Kraigherja 19, Anton Planinšek, 
Župečja vas 2, Jelka Voda, Mestni Vrh 
43, Stanko Kurbos, Volkmerjeva 23, 
Ruj, Stane Trstenjak, Ut. B. Kraigherja 
18, Kidričevo, Gorazd Inkret, Kraigher-
jeva 21, Ptuj, Franc Veselič, Kajuhova 
11, Kidričevo, Janez Vogrinec, Po-
brežje 140/a, Miroslav Jagušič, 
Gorišnica 180, Anton Mohorko. Tmo-
vec 11, Aleksander Krajnc, Draženci 
38, Marjan Valenko, Moškanjci 19, Mi-
ran Ornik, Trnovski Vrh 52, Slavko 
Princi, Kajuhova 11, Kidričevo, Robert 
Meriak, Čučkova ul. 9, Kidričevo, 
Franc CizerI, Gregorčičev drevored, 
Ptuj, Matej Kostanjevec, Mala vas 33, 
Bojan Kokol, Bresnica 11, Mihael Jere-
bič, Moravci 136, Slavko Cizeri, 
Tomšičeva 40, Slovenska Bistrica, 
Drago Galinec, Stmiec 51/a, Dušan 
Tetičkovič, Slovenskogoriška c. 1, 
Ptuj, Ivan Hrga, Drbetinci 7/a, Franc 
Fridl, Zg. Hajdina 97/a, Slavko Čeh. 
Pivkova 7, Maribor, Roman Križnjak, 
Fomfiin 39, Franc Kuri, Janežovci 3. 

PiSE: ING. MIRAN GLUSIC 

Ustooad se le zgrudil 
Meseca listopada z drevnin odpalire listje gruden, prvi zimsici me-
sec, že razgrajuje. Ob pogostih in nepredvidljivih vremenskih 
spremembah se je v vremenskih pregovorih grudna prijela last-

nost, da Je "gruden malo vljuden". V vrtu lahko zaradi slabih vremenskih razmer 
storimo malokatero načrtovano ali potrebno opravilo. 

Ko se SADNI VRT odene v snežno odejo, 
drevje pa prične obdobje zinnskega nnirovanja, 
sadjar iz zapečka sprennlja zimske vrennenske 
razmere in vpliv zmrzali na sadno drevje, kar ga 
vodi k novim izkušnjam, spoznanjem in ukre-
pom. Nizke zimske temperature in mraz so v živl-
jenju sadnega drevesa neobhodno potrebne, ko 
pa te za posamezne sadne vrste in sorte pre-
sežejo normalne vrednosti, postanejo škodljive. 
Les mladik in na njih obraščeni listni in cvetni 
brsti se v zamrznjenem stanju ob blagi tempera-
turi nekoliko stopinj pod zmrziščem utrde, v rast-
linskih sokovih pa razpadejo snovi, ki jih rastlina 
za svoj obstoj in obrambo ne potrebuje. Če bi re-
zali cepiče, preden so preživeli obdobje vsaj 15 
dni zimske zmrzali, spomladansko cepljenje ne 
uspe, enako morajo semena, ki služijo za pride-
lavo podlag semenjakov, premrzniti, da potem 
normalno vzkale. Od 15 do 60 dni, različno za 
posamezne sadne vrste in sorte, naj bi bile zim-
ske temperature od -5 do -7 stopinj Celzija, te pa 
pri listopadnih drevninah povzroče v njihovih 
živih celicah biokemične spremembe, potrebne 

za večjo odpornost, enakomerno brstenje, cve-
tenje, oplodnjo, listanje in razvoj plodov. 

Snežna odeja ugodno varuje talno toploto pri 
koreninah, s počasnim taljenjem snega se tla na-
pajajo z vlago, zimska zmrzal pa tudi popravlja 
zlog zemlje ter uničuje talne in druge sadne 
škodljivce ter ovira razvoj rastlinskih bolezni. 
Flazlične sadne vrste prenesejo različne ekstrem-
no nizke temperature, posamezni organi sadne 
rastline pa so različno občutljivi. Medtem ko ko-
renine ne prenašajo zmrzali, deblo zmrzne in lub-
je odstopi od olesenelega debla že pri -18 sto-
pinjah Celzija. Najbolj pa je odporen cvetni brst, 
ki vzdrži -20 stopinj Celzija in še nižji mraz, ker je 
v več slojih ovit s čašnimi listi. 

Pri obnovi sadovnjaka nroramo dobro poznati 
povprečne in skrajne vremenske razmere, ki vla-
dajo na različnih delih zemljišča glede na nagib, 
nebesno lego, smeri stalnih vetrov, naravna va-
rovalna območja in vse druge dejavnike, ki bi 
lahko vplivali na razvoj, rast in rodovitnost sadne-
ga drevesa. Naravnim vremenskim okolnostim in 
tistim, ki jih s posameznimi ukrepi lahko sami pri-

lagodimo, izberero ustrezno sadno vrsto in sor-
to, ki jo želimo gojiti. 

OKRASNI VRT na prostem pod snežno odejo 
miruje, na mraz občutljivo zimzeleno okrasno 
rastlinje pa v tem času n^ujenra v zimovniku. 
Zalivanje lončnic v zirrravniku je zahtevno opravi-
lo. Zalivati rrrararrK), da ne pride do izsušitve ko-
reninske grude in z njo korenin. Prepogosto zali-
vanje je lahko nevarno za nastanek koreninske 
gnilobe in sive plesni. V zimskem času, ko tudi 
rastline lončnice počivajo in so v obdobju zim-
skega mirovanja, zalivamo takrat, ko je to re-
snično potrebno, ko je prst ob koreninah toliko 
suha, da bi zaradi izenačitve vlažnosti v rastlinski 
grudi pričela črpati vlago iz korenin, zaradi česar 
prične rastlina veneti in se končno posuši. Voda 
za zalivanje mora biti nnehka in ogreta na sobno 
temperaturo. V centralno ogrevanih prostorih je 
vseeno, v katerem dnevnem času zalivamo, ker 
so vseskozi bolj ali manj enake temperature, v 
sanrx) preko dne ogrevanih in neogrevanih pros-
torih pa zalivarrKD le v jutranjih urah, da se listi 
čimprej posuše. 

ZELENJAVNI VRT je odet v snežno odejo, 
zemlja in vrtno rastlinje pod njo pa sta v fazi zirrv 
skega mirovanja. Zinnska zmrzal onennogoča po-
biranje na prostem prezimovajočih solatnic, iz 
zmrzle zemlje pa tudi ni rTX)goče izkopati kore-
novk. Svežo zelenjavo nam vsak dan nado-

meščajo vrtnine, ki smo jih pozno v jeseni spravili 
v zaprt prostor in kleti, kjer ne zmrzuje. Ko bodo 
zaloge sveže hranjene zelenjave pošle, si jih 
lahko nadomestimo z doma pridelanim siljenim 
radičem. 

Posebej za siljenje sposobnih sort radiča je 
več. V letošnji ugodni jeseni ni bilo težko spraviti 
korenov radiča in jih hraniti za siljenje pozimi. Za 
to so uporabni zdravi, nepoškodovani in lepo 
razviti koreni, debeli 2 do 4 cm in dolgi okrog 20 
cm. Ko so se izpuljeni koreni radiča osušili in ne-
koliko oveneli, smo jim obrezali listno rozeto na 
2,5 cm dolžine, odstranili stranske korenine in 
vršiček korena. Tako pripravljene smo pokončno 
vložili v zaboje z vlažnim peskom v hladnem 
prostoru, kjer ne zmrzuje. Ko se namenimo siliti, 
korene posadimo v zaboje ali večje lončke, na-
polnjene s presejano kompostovko, peskom in 
šoto, in pokrijemo s kartonsko škatlo, da listna 
rozeta ne ozeleni. Obeljeni listi ali glavice radiča 
so prijetno sladkega okusa, zeleni pa imajo okus 
po grenkobi. V času siljenja skrbimo, da bo prst 
stalno vlažna in da bo toplota enakomerna - med 
15 do 18 stopinjami Celzija. Po 3 do 4 tednih so 
listi oziroma glavice radiča uporabne, zato ne 
vlagamo vseh korenov hkrati, temveč po potrebi, 
da bomo svežo in okusno solato imeli na voljo 
vse do pomladi. 

Miran Glušič, ing. agr. 
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OD TOD IN TAM 
PRAVNI STROKOVNJAK SVETUJE / PIŠE: MIRKO KOSTANJEVEC 

Odgovornost pravnih oseb za kazniva deiania 
Nadaljevanje iz prejšnje številke 

10. iz 29. poglavja: hudodel-
niško združevanje (297. čl.), do-
govor za kaznivo dejanje (298. 
čl.), nedovoljena proizvodnja in 
promet orožja ali razstrelilnih 
snovi (310. čl.); 

11. iz 30. poglavja: 
povzročitev nevarnosti pri 
gradbeni dejavnosti (318. čl.), 
povzročitev nevarnosti z jedrs-
kimi snovmi (319. čl.), pre-
važanje ali prenašanje razstreli-
va ali nevarnih snovi proti 
predpisom (321. čl.); 

12. iz 31. poglavja: ogrožanje 
javnega prometa z nevarnim 
dejanjem ali sredstvom (327. 
čl.), opustitev nadzorstva v jav-
nem prometu (328. čl.); 

13. iz 32. poglavja: obremenje-
vanje in uničevanje okolja in 
prostora (333 čl.), razvredno-
tenje okolja z motornim vozi-
lom (334. čl.), vnašanje nevar-
nih snovi v državo (335. čl.), 
protipravno odlaganje nevarnih 
snovi (336. čl.), onesnaženje 
pitne vode (337. čl.), one-
snaženje živil ali krme (338. 
čl.), protipravno zavzetje nepre-
mičnin (339. čl.), uničenje na-
sadov s škodljivo snovjo (340. 
ČL), uničenje gozdov (341. čl.), 
mučenje živali (342. čl.), neza-
konit lov (343. čl.), nezakonit 
ribolov (344. čl.), prenašanje 
kužnih bolezni pri živalih in 
rastlinah (345. čl.), izdelovanje 
škodljivih zdravil za zdravljen-
je živali (346. čl.), nevestna ve-
terinarska pomoč (347 čl.); 

14. iz 35. poglavja: spravljanje 
v suženjsko razmerje (387. čl.). 

Razen za zgoraj našteta kazni-
va dejanja iz sedanjega KZ pa je 
pravna oseba glede na 1. odsta-
vek 43. člena Z O P O K D odgo-
vorna tudi za kazniva dejanja iz 
1. odstavka 392. člena sedanjega 
KZ, ki se glasi: 

"Določbe kazenskega zakona 
Republike Slovenije (Uradni 
list SRS, št. 12/77, 3/78, 19/84, 
47/87, 33/89 in 5/90), ki se 
nanašajo na naslednja kazniva 
dejanja: nevestno gospodarjen-
je (127. čl.), povzročitev stečaja 
(128. čl.), nevestno ravnanje z 
zaupanim družbenim pre-
moženjem (129. čl.), sklenitev 
škodljive pogodbe (130. čl.), 
zloraba pooblastil (132. čl.) in 
razsipništvo na škodo družbe-
nega premoženja (139. čl.), ter 
določba tretjega odstavka 45. 
člena kazenskega zakona Repu-
blike Slovenije postanejo ses-
tavni del tega zakonika." 

Drugi odstavek 392. člena v 1. 
odstavku KZ pa se glasi: 

"Določbe iz prejšnjega odstav-
ka se uporabljajo, če je kaznivo 
dejanje storjeno pri upravljanju 
družbenih sredstev ali na škodo 
družbenega premoženja ali ka-
pitala." 

• Vrste kazni za pravne ose-
be 

Za pravne osebe se smejo 
predpisati naslednje kazni (12. 
- 15. člen ZOPOKD): 

1. denarna kazen od 500.000 
do 150.000.000 tolarjev. V pri-
meru, ko je bila s kaznivim de-
janjem pravne osebe 

povzročena drugemu pre-
moženjska škoda ali je pravna 
oseba pridobila protipravno 
premoženjsko korist, je lahko 
največja mera izrečena denarne 
kazni dvestokratni znesek 
takšne škode ali koristi; 

2. odvzem premoženja. Pravni 
osebi se lahko odvzame polovi-
ca ali več premoženja ali celot-
no premoženje, vendar se ta 
vrsta kazni sme izreči za kazni-
va dejanja, za katera je za storil-
ca predpisana kazen pet let za-
pora ali hujša kazen. V primeru 
stečajnega postopka kot posle-
dice izrečene kazni odvzema 
premoženja se upniki poplačajo 
iz odvzetega premoženja; 

3. prenehanje pravne osebe. 
Ta vrsta kazni se lahko izreče, 
če je bila dejavnost pravne ose-
be v celoti ali v pretežni meri 
izrabljena za storitev kaznivih 
dejanj. Z izrečeno omenjeno 
vrsto kazni sodišče predlaga 
tudi začetek likvidacijskega 
postopka. Iz premoženja pravne 
osebe, ki ji je bila izrečena ta 
vrsta kazni, se lahko poplačajo 
upniki. 

• Predpisane kazni za prav-
ne osebe, če so odgovorne za 
kazniva prej prikazana dejanja 

V 26. členu Z O P O K D so kaz-
ni pravnim osebam predpisane 
glede na zagrožene kazni storil-
cem istih dejanj. Določeno je da 
se pravne osebe kaznujejo: 

- z denarno kaznijo do 
75.000.000 tolarjev ali do zne-
ska stokratno povzročene škode 
ali premoženjske koristi, pri-
dobljene s kaznivim dejanjem, 
če je za isto kaznivo dejanje za 

storilca v KZ zagrožena kazen 
do 3 let zapora; 

- z denarno kaznijo najmanj 
2,500.000 tolarjev ali največ do 
dvestokratne povzročene škode 
ali protipravne premoženjske 
koristi, pridobljene s kaznivim 
dejanjem, če je za isto kaznivo 
dejanje za storilca v KZ za-
grožena kazen nad 3 leta zapo-
ra; 

- namesto denarne kazni se 
lahko izreče kazen odvzema 
premoženja, če je za isto kazni-
vo dejanje za storilca v KZ za-
grožena kazen 5 let zapora ali 
hujša kazen; 

- namesto denarne kazni se 
j lahko izreče kazen prenehanje 
I pravne osebe, če je bila dejav-
1 nost pravne osebe v celoti ali v 
1 pretežni meri izrabljena za 

izvršitev kaznivih dejanj. 
• Pogojna obsodba pravne 

osebe 
V 17. členu Z O P O K D je 

določba, da sodišče lahko v pri-
meru, ko določi pravni osebi 
denarno kazen do 50,000.000 
tolarjev, hkrati odloči, da kazen 
ne bo izrečena, če pravna oseba 
v času, ki ga določi sodišče in ki 

I ne sme biti krajši od 1 leta in ne 
daljši od 5 let (preizkusna 
doba), ne bo odgovorna za nova 
kazniva dejanja. 

• Varnostni ukrepi 
Pravnim osebam, ki so odgo-

vorne za kazniva dejanja, se 
smejo izreči sledeči varnostni 
ukrepi (čl. 18, 19, 20): 

1. odvzem predmetov, ki so 
bili uporabljeni ali namenjeni 
za kaznivo dejanje ali so nastali 

s kaznivim dejanjem (glej 69. 
čl. KZ), 

2. objava sodbe, 
3. prepoved določene gospo-

darske dejavnosti. 
• Skrajna sila in preko-

račitev skrajne sile 
V 7. členu Z O P O K D je 

določba, da pravna oseba ni od-
govorna, če je storilec izvršil 
kaznivo dejanje zato, da bi od 
nje odvrnil nezakrivljeno ne-
varnost škode, ki ne izhaja iz 
dovoljenih dejanj drugih oseb 
ali državnih organov, pri tem 
pa je škoda, ki je grozila, večja 
od škode, povzročene s kazni-
vim dejanjem. V primerih, ko 
se storilec zaradi prekoračene 
skrajne sile sme kaznovati mi-
leje ali se mu sme kazen odpus-
titi, se tudi pravna oseba sme 
kaznovati mileje oziroma se ji 
sme kazen odpustiti . 

• V katerih primerih se sme 
kazen pravni osebi tudi še od-
pustiti 

V 3. odstavku 8. člena ZO-
P O K D je določeno, da se sme 
pravni osebi kazen odpustiti , če 
vodstveni ali nadzorni organ 
storilcu prostovoljno prepreči 
dokončanje začetega kaznivega 
dejanja. Prav tako se sme po 2. 
odstavku 11. člena Z O P O K D 
pravni osebi kazen odpustiti , če 
vodstveni ali nadzorni organ po 
storitvi kaznivega dejanja pros-
tovoljno in takoj odredi vrnitev 
protipravno pridobljene pre-
moženjske koristi ali odpravi 
povzročene škodljive posledice 
ali sporoči podatke o temeljih 
odgovornosti za druge pravne 
osebe. 

• Pravne posledice obsodbe, 
zastaranje kazenskega prego-
na ter izvršitve kazni pravne 
osebe 

Določbe o tem vsebujeta 21. 
in 22. člen Z O P O K D . 

• Postopek zoper pravne 
osebe 

Členi 27. - 42. Z O P O K D vse-
bujejo določbe: kdaj se uvede in 
izvede postopek zaradi istega 
kaznivega dejanja zoper pravno 
osebo skupaj s postopkom zo-
per storilce, kdaj samo zoper 
pravno osebo; kdaj državni 
tožilec lahko odloči, da zaradi 
smotrnosti zoper pravno osebo 
ne bo uvedel postopka; o kra-
jevni pristojnosti sodišča v pri-
meru, ko postopek teče samo 
zoper obdolženo pravno osebo; 
o zastopniku obdolžene pravne 
osebe; o določitvi, izločitvi, 
prisilni privedbi na sodišče ter 
stroških zastopnika pravne ose-
be; o dopustnosti, da ima prav-
na oseba poleg zastopnika tudi 
zagovornika, ki pa ne more biti 
istočasno zagovornik pravne 
osebe in obdolženca; o neob-
veznosti uradne postavitve za-
govornika pravne osebe; o vse-
bini obtožbe, zaslišanju in 
končni besedi pravne osebe; o 
pisni izdelavi sodbe; o delni 
razveljavitvi sodbe sodišča prve 
stopnje; o ukrepih zavarovanja 
za izterjavo kazni odvzema ko-
risti za preprečitev ponovitve 
kaznivega dejanja in za prepo-
ved izbire pravne osebe iz sod-
nega registra. 

Mirko Kostanjevec 



OD MARIBORA DO RUŠ / NA VESELEM MIKLAVŽEVEM MUZEJSKEM VLAKU 

Miklavža imamo radi^ radi, radi... 
stopil i smo torej v praznični december, v zadnji mesec v letu 
1999, ki bo poln pričakovanj, veselja in zadovoljnih otroških 
obrazov. Trije dobri možje: Miklavž, Božiček in dedek Mraz 
bodo obiskali ter obdarili majhne in velike korenjake in povsod 
j ih že nestrpno pričakujejo. Miklavž je bil naš obdarovalec mi-
nuli konec tedna, ko je razveselil marsikaterega otroka, neka-
teri pa so se z njim srečali celo na čisto pravem muzejskem vla-
ku Slovenskih železnic. 

Sreča je prejšnji petek doletela 
tudi prvošolce OŠ Videm in 
podružnic Sela ter Leskovec, ki so 
bili povabljeni na vožnjo z vla-
kom od Maribora do Ruš. K temu 
je vsaj malo pripomogla tudi naša 
radijska oddaja Otroški vrtiljak, saj 

je bila nagrada učencem podeljena 
ravno v oddaji in železničarji so 
potem seveda držali obljubo. 

Začelo se je že zjutraj, ko so se 
prvošolci z avtobusom popeljali 
do Maribora, tam je nanje že čakal 
praznično okrašen muzejski vlak s 

parno lokomotivo in začudenja je 
bilo na otroških obrazih kar ne-
kaj. Nekateri so se prvič znašli na 
železniški postaji, prvič morda vi-
deli vlak in potem so pričakovali, 
kaj neki se bo zgodilo na vlaku in 
ali"^ih bo tam zares obiskal tudi 
Miklavž. Pa se je res tako zgodilo 
in dober mož Miklaž jih je zmotil 
ob petju, ko so zanj vadili tisto 
znano pesmico: »Miklavža ima-
mo radi, radi, radi...« Potem se je 
izkazalo, da jih ima rad tudi 
Miklavž, saj je za vsega prinesel 
lepo zavito darilo, kaj pa je bilo v 
njem, smo lahko videli, ko se je 
Miklavž že poslovil. Nanj bodo 
otroci spet čakali celo leto dni, os-

tali bodo pridni v šoH in doma, 
vsaj tako so mu obljubili. 

Slovenske železnice so torej 

držale obljubo, Miklavž in darila 
na muzejskem vlaku niso manjka-
li, otroci iz šol Videm, Sela in Les-
kovec pa so že obljubili, da jim 
bodo v zahvalo kaj lepega narisali 
in napisali. 

Branko Marinič, prodajni 
predstavnik Slovenskih železnic, 
sekcije za promet Maribor, pa je 
dejal, da bo v decembru še več 

»praznično« obarvanih voženj z 
vlakom, saj se bodo otroci že kma-
lu srečali tudi z Božičkom in 
dedkom Mrazom. Samo vstopnice 
si je treba pravočasno zagotoviti 
na vseh železniških postajah in se 
z vlakom podati v sanjski praz-
nični čas. 

Tekst in foto: 
Tatlana Mohorko 

Fotograf i ja : Tat jana Mohorko 

PTUJ / KAVARNO EVROPA B O D O P O N O V N O ODPRLI 

Evropa pod novimi lastniki 
I nekdanjim imenom 
Po slabem letu od nakupa nekdanje ptujske kavarne Evrope 
decembra lani, ko jo je kupilo podjetje Belvi šport, se je prvega 
decembra letos pričela njena obnova. Zanimivo je, da je skoraj 
leto dni poteklo tudi od dneva njenega zaprtja do prodaje ozi-
roma nakupa, tretje leto pa bo torej v znamenju obnove. Nekaj 
časa se je tudi govorilo o nadaljnji prodaji oziroma najemu. 

"Cilj novih lastnikov je, da bi na 
Mestnem trgu v letu 2000 prido-
bili nov privlačen gostinski lokal 
kategorije okrepčevalnice na ka-
varniški način, ki bo ponujal po-
sebno in prijetno doživetje ob iz-
brani kulinarični ponudbi tako 
domačinom kot obiskovalcem od 
blizu in daleč, ki so v preteklosti 
že poznali ta prijetni in gostol-
jubni kotiček Ptuja. Kavarna Ev-
ropa je namreč locirana ob ptujski 
turistični poti, ki obiskovalce 
vodi od minoritskega samostana 
do ptujskega gradu skozi staro 
mestno jedro Ptuja. V prvi vrsti 
bomo skušali ustreči predvsem 
potrebam Ptujčanov in oko-
ličanov, ki iščejo izbrano 
ponudbo hrane in pijač, združeno 
z lepim in urejenim okoljem, kar 
še posebej prihaja do izraza ob 
različnih družabnih prireditvah, 
sejmih, ki potekajo v tem delu 
mesta, kjer je v zadnjem času prav 

zaradi zaprtja kavarne Evrope 
čutiti pomanjkanje kakovostnih 
gostinskih storitev. Dodatna 
privlačnost obnovljenega lokala 

pa bodo občasne glasbene, kultur-
ne in druge prireditve, ki naj bi 
zadovoljile še tako zahtevne goste. 
Ob kavarni bomo uredili tudi po-
letno teraso. Osrednji kavarniški 
prostor bo velik skoraj 300 m^, si-
cer pa je njena skupna površina 
skoraj 440 m^," sta ob pričetku 
obnove povedala v imenu Belvi 
športa Dušan Belšak in Andrej 
Vidovič. 

MG 

P t u j s k o k a v a r n o o b n a v l j a j o . Foto: Č r t o m i r G o z n i k 



BRATISLAVCI / KONČALI GRADNJO V O D O V O D O V V DORNAVSKI OBČINI 

Odslej enostavneje do vode 
L dokončanjem vodovoda v Bratislavcih so končali gradnjo 
primarnega vodovodnega omrežja po vsej občini Dornava. To 
pomembno pridobitev so predali v uporabo v soboto. Na vodo-
vod s e j e priključilo 25 gospodinjstev, možnost priključitve pa 
imajo tudi še vsi drugi v Bratislavcih in Zasadih, kjer je bila 
doslej oskrba z vodo zelo slaba. 

Celotna investicija je znašala 
15 mili jonov tolarjev, od tega 
so posamezniki po pogodbi 
plačali 180 tisoč tolarjev v več 
obrokih, drugo pa je prispeva-

la občina Dornava. Izvajalsko 
podjet je Komunala P tu j je 
gradnjo končala v dogovorje-
nem roku. 

M 5 

Vrvico je prereza! župan Franc Šegula. 

"Včasih smo imeli velike težave z vodo, saj nam je ta velikokrat 
usahnila. Vodnjake smo zelo poglobili, a do vode nismo prišli," 
se spominjata 60-letna Marija in 63-letni Stanko Cvetko iz Bratis-
lavcev 26. Foto: Marija Slodnjak 

DRENOVEC / PRI PUNGRACICEVIH POTRGALI SE ZADNJE GROZDJE 

Pili bomo barbarino vino 
Pri Pungračičevih Drenovcu pri Zavrču, kjer se že dolga leta 
uspešno ukvaijajo s kmečkim turizmom, so na god sv. Barba-
re, 4. decembra, v domačem vinogradu pripravili še zadnji 
letošnji praznik trgatve. Za posebno trgatev so pustili kar 700 
trsov sorte šipona, ki je v redni trgatvi kazal vrhunski rezultat, 
je povedal Robi Pungračič; vino se bo imenovalo barbarino 
vino in bo haloška posebnost. 

Prva decembrska sobota je bila 
precej jesensko obarvana, saj je 
sredi dneva s haloških gričev 
spolzel še zadnji sneg. Vinograd 
je imel na začudenje pravo je-
sensko podobo, le da je bilo trsje 
že bolj slabo obloženo z listjem. 
Pungračičevi so na trgatev pova-
bili sorodnike, domačine in pri-

jatelje ter nekatere zveste kupce 
vina, kajti tako se jim je ponudi-
la priložnost, da skupaj prosla-
vijo že minulo martinovo. 

Robi Pungračič nam je še po-
vedal, da so se za posebno trga-
tev odločili že ob redni trgatvi 
in od takrat je preteklo natanko 
45 dni. Nikakor niso imeli na-

mena izpeljati ledene trgatve, 
zato temperature tokrat niso 
igrale neke pomembne vloge. 
Tako naj bi bilo poslej vsako 
leto na barbarino, pravi Pun-
gračič, saj naj bi čez nekaj let 
primerjali letnike posebnih 
trgatev, ti pa naj bi postali ena 
od privlačnih posebnosti za 

kupce vina. Za pozno jesensko 
trgatev so namenoma pustili 
šipon, ki je bil letos odličen. 
Pungračičevi pričakujejo, da 
bodo pridelali 500 - 600 litrov 
vina in še posebej ponosni bodo, 
ko bodo steklenice nosile etike-
to z imenom barbarino vino. 

T. Mohorko 

Tudi v poznih jesenskih dneh je lahko trgatev prav prijetna, so 
menili berači. Foto: R. Skrjanec 

VIDEM / PRIREDITVE V PRAZNIČNEM 
DECEMBRU 

Danes se bodo igrali z barvami 
Drugič zapovrstjo se bo v prazničnih decembrskih dneh veliko 
zanimivega za najmlajše dogajalo tudi v občini Videm. Kultur-
no društvo Videm, osnovna šola in občina Videm so organiza-
torji prireditev pod skupinim naslovom Veseli december'., do 
23. decembra bo v Vidmu, Leskovcu in Selih veliko otroških 
prireditev in delavnic. 

Danes ob 17. uri v šoli Videm 
pričejanjo likovno delavnico z 
naslovom Snežaki se igrajo z 
barvami, v soboto, lx. decem-
bra, ob 16. uri bo v dvorani 
občine potekala ustvarjalna de-
lavnica z naslovom Jelka je 
oživela, v ponedeljek, 13. 
decembra, ob 17. uri bo v šoli 
Videm papirna delavnica z nas-
lovom Rasla je jelka do neba in 
prav tako v ponedeljek, le da ob 
15. uri, bo v šoli Leskovec likov-
na delavnica s plesom. V sredo, 
15. decembra, ob 17. uri bo v 
šoli Videm potekala igralna de-
lavnica Igre z igračami, v šoli 
Sela bodo v sredo vesele de-
lavnice za predšolske otroke, v 
četrtek, 16. decembra, ob 15. uri 
bo v šoli Leskovec Pravljica z 
lutkovno predstavitvijo, v 
nedeljo, 19. decembra, pa bo ob 
13. uri srečanje z dedkom Mra-
zom za otroke iz naselij Dravci, 
Soviče, Vareja, Majski Vrh, 
Dravinjski Vrh, Ljubstava, 
Sturmovci, Jurovci in Tržeč, ob 
15. uri pa bo dedek Mraz obda-
ril tudi otroke iz naselij 
Pobrežje in Lancova vas. 

Dramska skupina K D Videm 
se bo v ponedeljek, 20. decem-
bra, v dvorani občine Videm 

predstavila z igrico Čajanka z 
dedkom in babico. Predstavi 
bosta ob 10. in 17. uri. V vi-
demski občinski dvorani bo še 
22. decembra ob 17. uri igrica 
Pika nogavička in nazadnje še 
23. decembra ob 17. uri v šoli 
Videm lutkovna igrica Zajček 
in gozdne živali. 

TNi 

MAJSPERK / OBDARILI OTROKE 

Miklavž med najmlajšimi 
Srečanja z Miklavžem so se na predvečer miklavževega, v 
nedeljo, 5. decembra, razveselili (nekateri malce prestrašili) 
tudi predšolski otroci iz občine Majšperk, saj so v ta-
mkajšnjem kulturno-umetniškem društvu poskrbeli, da se je 
na svoji dolgi poti Miklavž s svojim spremstvom ustavil tudi 
pri njih. 

Ker so za ohranjanje kulturne 
dediščine in običajev naših 
prednikov, so srečanje z 
Miklavžem, angelčki in parklji 
pripravili v dvorani Tovarne 
volnenih izdelkov v Majšperku. 
Ker otroci niso mogli priti sami, 
so z njimi bili seveda njihovi 
starši, zato je bila za vse dvorana 
skorajda premajhna. Po krajšem 
nagovoru in kramljanju je bil 

Miklavž tako dober, da je vse ot-
roke ob izdatni pomoči občine 
obdaril; k vsakemu darilu je 
bila priložena tudi zlata šiba, a 
je posebej poudaril, da je samo 
za v kot in da z njo ne smejo 
strašiti, kaj šele tepsti otrok. To-
liko, da se ve! Ampak pridni pa 
morajo biti otroci vseeno! 

-OM 

Miklavž je zbranim malčkom iz Majšperka in okolice razdelil 
prisrčna darila. Foto: M. Ozmec 



POUCANE / PRVO DESETLETJE NEODVISNIH SINDIKATOV 

ZSMS - prvi resneiši znanilet slovenske pomladi 
Neodvisni sindikati Slovenije, ki jih od začetka vodi Ptujčan 
Kastko Plohi in ki s svojimi skoraj 70U0 člani sodijo med slo-
venskimi sindikati na peto mesto, so v petek, 3. decembra, na 
osrednji slovesnosti v Ločah pri Poljčanah proslavili 10-letnico 
obstoja, delovanja in boja za pravice delavstva na slovenskem 
gospodarsko-političnem prizorišču. V kulturnem domu v 
Ločah so se zbrali predstavniki iz vse Slovenije, slavje pa je po-
tekalo v dveh delih. 

V prvem, delovnem delu, pričel 
se je ob 9. uri, so ocenjevali svoje 
aktivnosti v letošnjem poslovnem 
letu in sprejeli program dela za 
leto 2000. Med novostmi velja 
omeniti pravilnik o pravni in dru-
gi pomoči članom Neodvisnih 
sindikatov Slovenije. 

Drugi del pa so namenili slove-
snosti ob 10-letnem jubileju, zato 
so bili še posebej veseli udeležbe 
predstavnikov Svobodnih sindi-
katov Slovenije ter sindikata Ne-
odvisnost. 

V slavnostnem govoru predsed-
nika NSS Rastka Plohla smo med 
drugim izvedeli, da ideja, ki je 
utemeljila nastanek Neodvisnih 
sindikatov Slovenije, v bistvu iz-
vira že iz obdobja 1984-85, ko so 
se na slovenskem političnem pri-
zorišču pojavila nova družbena gi-
banja (NEKj) pod okriljem tedan-
je ZSMS kot ene prvih resnejših 
znanilcev slovenske pomladi. 
NDG so prva zahtevala neodvis-
nost državnih organov, kot so 
sodstvo in policija, neodvisno sin-

dikalno delovanje, svobodo govo-
ra in ukinitev 133. člena kazen-
skega zakona, ukinitev smrtne 
kazni, dala pa so tudi pobudo za 
ekološko osveščanje družbe in 
začela širiti zamisli o neodvisni 
slovenski državi. 

Ideje o neodvisni slovenski 
državi so se namreč po Plohlovih 
trditvah odražale v zahtevi po 
sltiženju vojaškega roka v matični 
republiki, v realizaciji mladinskih 
taborov, protestnih shodov in 
okroglih miz, širjenju ekološko-
pacifističnih idej idr. S preprečit-
vijo hitrih ustavnih reform v 
SFRJ so pridobili čas, da se je sin-
dikalno-politični pluralizem 
lahko razvil tudi v praksi. 

Obdobje po letu 1987/88 je zna-
no po začetku nastajanja zamisli 
in iniciativnih odborov sindikal-
nih in političnih organizacij; 
kmalu po mariborskih stavkah so 

se posamezni člani N E K J odločili, 
da pomagajo pri vzpostavitvi ne-
odvisne sindikalne organizacije. 
Tako so prve pristopne izjave se-
danjih NSS izpolnili in podpisali 
že oktobra istega leta in NSS so 
pričeli delovati kot prva sindikal-
na organizacija v tedanji SFRJ. In 
po besedah Rastka Plohla se lahko 
še danes ponašajo z dejansko ne-
odvisnostjo in izvirnostjo. 

Februarja 1989 so bili prvi sin-
dikat, ki je s tedaj že nastalo plu-
ralno organiziranostjo slovenske 
družbe pridružil Zboru za ustavo, 
v kateri so bili tedanja ZSMS in 
sedaj LDS, Univerzitetna konfe-
renca ZSMS, društvo slovenskih 
pisateljev, Odbor za varstvo člove-
kovih pravic, Kmečka zveza Slo-
venije, Socialdemokratska zveza 
Slovenije in Demokratska zveza 
Slovenije, njihov skupni cilj pa je 
bil priprava nove slovenske ustave 

in osamosvojitve Republike Slo-
venije. Na tem sestanku so sodelo-
vali tudi predstavniki panije in 
Socialistične zveze. Rezultati tega 
zbora so znani, po opravljeni na-
logi pa je Zbor za ustavo prenehal 
delovati. DEMOS naj bi po 
Plohlovih podatkih nastal šele ko-
nec leta in to le iz dela organizacij, 
ki so tvorile Zbor za ustavo. Plohi 
poudarj^ da Neodvisni sindikati 
niso bili nikoli DEMOS, čeprav 
so na prvih volitvah leta 1990 poz-
vali svoje člane, naj volijo organi-
zacije, ki so tvorile Zbor za usta-
vo. 

Aprila 1990 so se kot edini slo-
venski sindikat udeležili srečanja 
sindikatov tedanje SFRJ v Beo-
gradu in s tem, kot trdi Plohi, 
povzročili razpad tedanje Zveze 
sindikatov Jugoslavije, saj so dru-
gim sindikatom nakazali odhod 
Slovenije iz SFRJ. Zaradi aktivne-
ga sodelovanja pri izdelavi nove 
ustave Republike Slovenije in pri 
njeni osamosvojitvi Neodvisnim 
sindikatom nihče ne more opore-
kati položaja državotvorne orga-

nizacije, po drugi strani pa Plohi 
ne odobrava, da si nekdo izkl-
jučno lasti vse zasluge za osamo-
svojitev in razlago novejše zgodo-
vine Slovenije. 

30. marca 1990 je bila ustanovna 
skupščina NSS in na njej so člani 
lahko prvič volili organe in statut 
NSS. Po tem datumu so pričeli 
množično ustanavljati podružnice 
v podjetjih. Povsod ni bilo lahko. 
Sedanje sodelovanje z drugimi 
sindikati v Sloveniji je Plohi 
ugodno ocenil, saj ugotavljajo, da 
je prava sindikalna pot le v njiho-
vem medsebojnem sodelovanju, v 
čemer vidijo tudi prihodnost svo-
jega delovanja. 

Slavje v Ločah so sklenili s po-
delitvijo priznanj šestim po-
družnicam NSS, ki od ustanovitve 
leta 1990 do danes delujejo nepre-
kinjeno in uspešno, z bogatim 
kulturnim programom pa so ga 
prijetno zaokrožili učenci OS iz 
Poljčan. 

M. O z m e c 

PTUJ / SREČANJE STAREJSIH MESTNE ČETRTI PANORAMA 

Mladi in starejši za lepšo prihodnost 
v ptujskem dijaškem domu je bilo drugega decembra že tradi> 
cionalno srečanje starejših mestne četrti Panorama. V tej 
četrti živi 195 starejših od 70 let, tri njihove občanke pa so že 
praznovale 90. rojstni dan, in sicer Marija Opara ter Katarina 
Skaza in Elizabeta Matjašič, ki imata že leto več. Ker so 
letošnja srečanja starejših hkrati z mednarodnim letom sta-
rejših, so se v vseh okoljih organizatorji še bolj potrudili kot v 
prejšnjih letih. Poleg tega v številnih pripravljajo projekte za 
višjo kvaliteto življenja starejših. 

Tak projekt poteka že od febru-
arja tudi v Ptuju, njegova koordi-
natorica je AnJka Ostrman, ki je 
na srečanju starejših MČ Panora-
ma predstavila posamezne aktiv-
nosti, v katere se lahko vključuje-
jo starejši in ki pomenijo višjo 
kvaliteto njihovega življenja. V 
mestni občini Ptuj je enajst meril-
nih mestih, kjer si starejši lahko 
merijo krvni tlak, aktivnih je se-
dem skupin^za samopomoč, od 
tega dve v MČ Panorama, v Domu 
upokojencev Ptuj deluje dnevni 
center, ki ponuja najrazličnejše 
aktivnosti, prav tako program 

medgeneracijske povezave, v kate-
rega se vključujejo tudi^ mladi iz 
ptujske gimnazije ter OŠ Ljudski 
vrt in Olge Meglič, v MČ Panora-
ma je na velik odziv naletel pro-
gram dedkov in babic (aktivnih je 
kar 16 parov), ki so združili moči 
za lepše okolje, zlasti pa si želijo 
nare^t i privlačnejšo vičavsko 
pot. Kot je na srečanju povedala 
članica projektnega sveta Rozika 
Ojsteršek, ki vodi ta program v 
MČ Panorama, so se projekta loti-
li, ker ugotavljajo, da je premalo 
vezi med mladimi in starejšimi, 
trudijo pa se, da bi stkali čim več 

povezovalnih niti, da bi bilo vsem 
skupaj lepše. Njena pa je tudi zas-
luga za prisrčen Wtiu-ni pro-
gram, ki so ga izvedli učenci OS 
Olga Meglič. V imenu sveta četrti 

Panorama je vsem udeležencem 
veliko lepih trenutkov zaželel 
predsednik sveta Jože Strafela. 

MG 

Učenci OŠ Olge Meglič so pripravili prijeten kulturni program. 
Foto: Majda Goznik 

SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI 

Vstopili smo v mesec, ko bo iz-
rekanje najrazličnejših želja še po-
sebej izrazit del našega življenja. 
Soočili se bomo z najrazličnejšimi 
željami. Koliko jih bo zares iskre-
nih in takšnih, da nam bodo v 
spodbudo in olajšanje? 

PREPIRANJE ALI 
POGOVARJANJE 

Premier dr. Janez Drnovšek v 
prednovoletnem času nadaljuje 
serijo pogovorov z "drugače mis-
lečimi" iz lastnih vrst in iz vrst tistih, 
ki ne pripadajo liberalcem. To je 
dobro znamenje. Najslabše je, če 
se politiki zakopljejo v svoje okope 
in okoli sebe ne vidijo ničesar dru-
gega kot tisto, kar je njim všeč. 
Drnovšek se z "nasprotniki" očitno 
pogovarja predvsem o tistih 
vprašanjih, ki ta hip ločujejo akter-
je na slovenski politični sceni. To 
so nekatera zunanjepolitična 
vprašanja in razlike ter dileme v 
zvezi z volilnim sistemom. Ni pov-
sem znano, kdo od povabljenih na 
sestanke z Drnovškom prihaja, 
kdo pa takšna srečanja odbija, ker 
misli, da bi to lahko škodilo njego-
vi "identiteti". Vsekakor je slabo, če 
med politiki ni niti volje, da bi se z 
nasprotniki srečali in pogovarjali. 
Preseneča pa tudi to, da je krog 
ljudi, s katerimi se zdaj Drnovšek 
sestaja razmeroma ozek. To po-
meni, da se v Sloveniji s politiko 
(vidneje) ukvarja zelo majhen krog 
vedno istih ljudi. V zadnjih letih ni 
bilo priliva novih kadrov in to je po 
svoje skrb zbujajoče. Ali ni zani-

manja za politiko ali pa so sedanje 
politične strukture hermetično 
zaprte pred vplivom novih sil? 

Lahko bi si zaželeli, da bi se dia-
log med različnimi političnimi op-
cijami v Sloveniji nadaljeval tudi v 
novem letu kot nekaj normalnega 
in ne kot nekakšen izjemen dogo-
dek. Dobro bi bilo, če bi premier 
(in predvsem tudi predsednik re-
publike) uspela pritegniti k skup-
nim pogovorom o zares usodnih 
slovenskih vprašanjih širši krog 
politikov in vseh tistih, ki danes v 
Sloveniji lahko prispevajo k vzpos-
tavljanju čim bolj normalnih poli-
tičnih in družbenih razmer. Za vse 
v Sloveniji bi bilo boljše, če bi se 
politični nasprotniki večkrat pogo-
varjali, kot pa prepirali ... Vendar 
pa do tega očitno ni tako blizu. 
Večer na primer opozarja, da med 
politiki še ni volje niti za to, da bi 
skupaj sedeli na posameznih na-
cionalnih proslavah. Večer takšen 
svoj sklep povezuje z nekaterimi 
najnovejšimi dogodki. 

Vendar pa "neenotnost" politikov 
glede posameznih slavij sega ne-
kaj let nazaj. Začela se je z bojko-
tiranjem proslav dneva upora, pet-
desetletnice zmage nad fašiz-
mom, z organiziranjem "paralel-
nih" praznovanj dneva državnosti 
in samostojnosti ... V nezado-
voljstvu z načinom posameznih 
proslavljanj so do zdaj vodili pred-
stavniki pomladnih strank. 

Večer piše, da "smo na proslavi 
10-letnice Demosa pogrešali prist-
nost tistih, ki naj bi bili tam, če že 

ne po uradni dolžnosti, pa zaradi 
spodobnosti, na prvem mestu 
predsednika države. Slednjega 
mediji opazimo in slikamo ob šte-
vilnih manj pomembnih priložnos-
tih, tokrat naj bi njegova odsotnost 
državljane in državljanke očitno 
prepričala, da Demos pač ni Mer-
cator. Ni pa bilo tam niti mnogih, ki 
so Demnos pomagali ustanavljati 
in ki so dogodkom, povezanim z 
njegovim rojstvom, pa seveda tudi 
smrtjo, dali usoden pečat. Zakon-
ca Hribar, denimo, ki sta vabilo 
(poslali so ga krščanski demokra-
ti) dobila, vendar se slovesnosti 
nista udeležila, ker se s tovrstnim 
'lastninjenjem Demosa' ne strinja-
ta. So pa nekateri, denimo pred-
stavniki Demokratov, ki radi pou-
darjajo svoje demosovske koreni-
ne, tam bili, vendar so ostali neo-
paženi. Tako je dogodek izzvenel 
predvsem kot še en strankarski 
shod, na katerem so najvidnejši 
pomladni politiki govorili, ne vsi 
enako složno in brez jasne zave-
ze, o novi politični pomladi, opa-
zovalcem pa so bolj budili spomi-
ne na žalosten konec starega De-
mosa ..." 

Večer opozarja, da smo bili "dru-
gi plati iste medalje priča nekaj dni 
pozneje s praznovanjem 1. de-
cembra in preprečitve mitinga re-
snice. Tokrat je bila proslava, o ka-
teri so se že prej vnemale polemi-
ke, poldržavna, na njej pa ni bilo 
pomladnikov. Tudi predsednik 
države ni prišel, a je svojo odsot-
nost (enako kot premier 
Drnovšek) s pozdravnim pismom 

opravičil. Ob Demosovi proslavi 
tega opravičila ni bilo slišati. In ko 
je bila proslava mimo, se je na 
strani užaljenih ponovila stara 
zgodba: lekarniško tehtanje, kdo 
in kje je komu posvetil več (zlasti 
medijskega) prostora." 

"UMETNI" 
PROBLEMI 

Premier dr. Janez Drnovšek 
med aktualnimi željami omenja 
željo, da v Sloveniji ne bi umetno 
ustvarjali problemov, ki jih dejan-
sko ni. V svojem zadnjem intervju-
ju za mariborski Večer je opozoril, 
da nekaterim ni do tega, da bi 
sprejemali uravnotežene rešitve, 
ki bi odpravile nekatere napetosti. 
Dr. Drnovšek se je kritično odzval 
na ostre reakcije v zvezi s predla-
ganim sporazumom med Sloveni-
jo in Svetim sedežem, v katerih so 
mu očitali tudi nekakšno trgovanje 
s Cerkvijo. "Ostro zavračam nere-
snice in podtikanja. Očitek o trgo-
vini je žaljiv in kaže na nizko poli-
tično kulturo ... Sporazum ne pri-
naša ničesar zunaj sedanjih za-
konskih rešitev. Te pa so vsem 
znane že nekaj časa. Nekateri 
umetno ustvarjajo problem, ki ga 
dejansko ni... Ce sklepamo kateri-
koli sporazum, se ga da vedno 
spolitizirati, če to nekdo želi. Po-
dobno je bilo s španskim kompro-
misom oziroma evropskim spora-
zumom, za katerega se je izkaza-
lo, da nima v praksi za nas nobe-
nih negativnih učinkov. Celo na-
sprotno: umiril je neko napetost, 
blokado in odprl Sloveniji pot v 
EU, pa so ga tako napadali..." 

ŠTUKLJEVA 
ZAPUŠČINA 

v množici najrazličnejših želja se 
velja spomniti še na eno željo, in 

sicer na željo zdaj žal že pokojne-
ga olimpionika Leona Štuklja. V 
enem izmed svojih številnih inter-
vjujev je dejal: "Vsako zasmeho-
vanje vernikov ali nevernikov je po 
mojem nedostojno in ne sodi v no-
beno družbo. Mi moramo gledati, 
da bodo naši odnosi ne glede na 
to, kaj je kdo in kdo je kdo, dobri. 
Bistveno je, da nikoli ne izrečeš ali 
pokažeš kaj takega, kar bi dru-
gače mislečega lahko prizadelo ali 
užalostilo." 

Ta Štukljev citat se zdi še pose-
bej dragocen in aktualen zdaj, ko 
se v zvezi z njim začenjajo neoku-
sne in krivične razprave in polemi-
ke o nekakšni njegovi "politični 
zapuščini". 

"Ne pozabimo, da je bil Štukelj 
navdušen sokol in rotarijanec, pri 
katerih sta besedi strpnost in tole-
rantnost zelo zaželena svetinja," 
piše komentator Dnevnika. "Prav 
gotovo je Štukelj v dolgih letih živl-
jenja rekel ali zapisal marsikaj. 
Najbrž tudi kaj takšnega, kar je na 
Demosovi proslavi prebral Janez 
Janša. Takole naj bi med drugim 
pisalo v besedilu, ki ga je Janši 
odstopil Štukljev zet: 'Razhajanje 

pomladi vodi samo v utrjevaje 
kontinuitete. Prvaki pomladnih 
strank bi morali uvideti nevarnost 
in se končno povezati v enotno 
politično silo.' Prav nobenega raz-
loga ni, da bi dvomili o avten-
tičnosti te navedbe. Vseeno pa bi 
si človek mislil, da je nemara v 
hudi stiski politik, ki mora temu 
reči kar 'politična oporoka'. Kot da 
gre za besede ideologa neke 
stranke ali gibanja, ne pa prijazne-
ga stoletnika, ki je še pred meseci 
skakaljal po odrih, telovadil pred 
Clintonom in Sloveniji na ves glas 
želel, da bi prišla na Azur, kjer je 
zelo lepo ... Škoda, da si politiki 
kot Štukljevo oporoko ne bodo 
raje prevajali tistih njegovih misli o 
kultiviranosti ('Sedanja doba od 
nas posebej zahteva razgledanost 
in izobrazbo, kajti samo s kultuvi-
ranimi ljudmi je mogoče dosegati 
kompromise. Samo kultiviran člo-
vek lahko prenaša obnašanje 
manj kultiviranega, ki pravzaprav 
ni kriv, da je takšen.'). Kajti ta 
dežela res krvavo potrebuje več 
kulture. Politično "'astninjenje' ne-
kega groba je le en dokaz za to." 

J a k Kopr ive 

Zveza kulturnih društev Ptuj 
Jadranska 13 
2250 Ptuj 

RAZPIS ZA PODELITEV 
PLAKET iN PRIZNANJ ZKD PTUJ 

Zveza kulturnih društev Ptuj podeljuje ob kulturnem prazniku pla-
kete fn priznanja za izredne dosežke na področju ljubiteljske kul-
turne dejavnosti. Predloge lahko posredujejo pravne ali fizične ose-
be. 

Predlog mora vsebovati: 
- naslov predlagatelja, 
- utemeljitev z navedbo, za katero vrsto priznanja velja predlog, in 

osebnimi podatki predlagane osebe. 
- utemeljitvi so lahko priložena mnenja organov in organizacij, ki 

predlog podpirajo. 
Merlia za kandidiranje: 
- Vsako leto se podelijo največ 3 plakete in največ 20 priznanj. 
Za plaketo lahko kandidirajo ustvarjalci in organizatorji na po-

dročju ljubiteljske kulture, ki delujejo na območju ZKD Ruj: 
- za vrhunske ustvarjalne dosežke ali pomembne organizacijske 

prispevke na področju ljubiteljske kulture - vsaj 20 let dela. 
* Kandidati so lahko tudi društva, skupine oziroma sekcije. Le-te 

lahko kandidirajo, če so dosegle že več kot 30 let delovanja. 
* Plaketa je nagrada za življenjsko delo in se posamezniku lahko 

podeli le enkrat. 

Za priznanja lahko kandidirajo ustvarjalcrin organizatorji na po-
dročju ljubiteljske kulture: 

- za pomembne dosežke v zadnjih nekaj sezonah, ki so imeli veli-
ko odmevnost v strokovni javnosti, med publiko in v medijih ali pa 
so dosegli priznanja in nagrade na tekmovanjih, festivalih in 
srečanjih doma ali v tujini, 

- za pomembne organizacijske dosežke, če na področju ljubitelj-
ske dejavnosti delujejo najmanj 10 let. 

* Kandidati so lahko tudi društva, skupine oziroma sekcije, ki de-
lujejo na območju ZKD Ptuj, za pomembne umetniške dosežke, ki 
pomenijo celovito ustvarjalno delo. 

O izbiri kandidatov bo odločal izvršni odbor ZKD Ptuj. Predloge 
pošljite najkasneje do 31. 12. 1999 priporočeno na naslov: ZKD 
Ptuj, Jadranska 13, Ptuj, s pripisom "Razpis za plakete in priz-
nanja". Predlagatelji bodo o izbiri obveščeni do 31.1.2000. 

Odbor bo obravnaval samo popolne in pravočasno prispele pred-
loge. • 



mropmMK 
MAJSPERK / OB DNEVU SOLE PREDSTAVILI NOVI ZNAK 

Slavili šola in obiina 
Ob dnevu šole so učenci in 
delavci osnovne šole 
Majšperk v petek, 3. decem-
bra, v nabito polni šolski telo-
vadnici pripravili bogat kon-
certni večer, na katerem so 
predstavili tudi novi znak 
šole. Številne učence in 
učitelje, pa tudi mnoge starše 
in goste so že uvodoma nav-
dušili člani godbe na pihala 
kidričevskega Taluma pod 
taktirko Štefana Garkova, za-
tem otroški in mladinski pev-
ski zbor OŠ Majšperk pod 
vodstvom Stanke Erjavec, ki 
je celotno prireditev tudi 
zrežirala in organizirala, pev-
ci moškega pevskega zbora 
DPD Svoboda Majšperk pod 
vodstvom Stanka Vedlina ter 
recitatorji dramske sekcije 
D P D Svoboda Majšperk. 

V uvodnem delu koncerta, ki 
sta ga povezovala Petra Turk in 
Miran Kumer, so predstavili 

novi znak šole, stilizirano sovo 
za belim listom učenosti s stili-
ziranim žigom in napisom OS 
Majšperk. Učencem, vseh je 
okoli 450, in učiteljem je ob po-
membnem dogodku čestital 
majšperški župan Franc Bezjak 

in med drugim izrazil skupno 
željo občanov, učencev in 
učiteljev ter članov občinskega 
sveta, da bi v Majšperku kmalu 
stalo novo šolsko poslopje. Ob 
slovesni priložnosti je ravnatel-
ju šole Rajku Jurgecu izročil grb 
občine Majšperk. 

Slovesnost so izkoristili tudi 
za čestitke in izročitev jubilej-
nih nagrad sodelavcem šole: za 
10-letno službovanje je ravnatelj 
Turgec izročil priznanje Klari 
Kraigher, za 20-letno pa sta jo 
prejela Silva Novak in Viktor 
Kmetec. 

-OM 

Posebej toplo je številno občinstvo v šolski telovadnici poz-
dravilo nastop godbenikov Taluma 

Majšperki župan Franc Bezjak je ravnatelju Rajku Jurgecu 
izročil občinski grb. Foto: M. Ozmec 

DORNAVA i USTVARJALNI PRAZNIČNI 
DECEMBER V SOLI 

Da poda prainiki 
pnietneisi 
v osnovni šoli dr . Franja Žgeča v Domavi in v vrtcu je bilo 
prejšnji teden zeio ustvaijalno ter delavno, saj so potekali pro-
jektni dnevi pod naslovom Praznični december v tem stoletju. 

Učenci so delali v različnih 
delavnicah. V nekaterih so teo-
retično proučevali praznike, 
zbirali in obdelovali material o 
pomembnejših dogodkih in ose-
bah v tem stoletju, kako so praz-
novali nekoč in kako danes, 
spoznavali peko prazničnih 
jedi, praznične pesmi, novinarji 
pa so delali na terenu. V prak-
tičnih delavnicah so bili zelo 

domiselni in spretni tako 
najmlajši kot starejši. Zelo pe-
stro je bilo izdelovanje novolet-
nih čestitk, slikali so na steklo, 
barvali sveče, izdelovali so da-
rilne škade in okraske. 

Ustvarjene izdelke bodo 
staršem in širši javnosti predsta-
vili na razstavi, ki jo bodo 
odprli danes ob 16. uri. 

MS 

Še posebej dečki so uživali v peki prazničnih jedi 

GLEDALIŠČE PTUJ / PREMIERA EROTIČNE KOMEDIJE 

Jesihov Triko na 
pfvlskem o c f r v 

Prihodnjo sredo bo v Gledališču Ptuj druga premiera v tej sezo-
ni. Na oder bodo postavili jezikovno mojstrovino znanega slo-
venskega pesnika in dramatika Milana Jesiha Triko. Režiser 
je Matjaž Latin. Po uspešnici Ovinek se igralcema Tadeju 
Tošu in Nenadu Tokaliču-Nešu v novi predstavi (ki je otrokom 
do 15. leta ne priporočamo) pridružujeta še dve mladi dekleti: 
Ptujčanka Iva Kranjc in Izolčanka Mojca Fatur, obe študentki 
tretjega letnika dramske igre na ljubljanski igralski akademi-

Jesih svojo igro podnaslovi kot 
Ena dejanska burka; prvič je 
bila uprizorjena leta 1985. Gre 
za igro, ki se - z eno besedo - vrti 
okoli erosa. Posebna značilnost 
Jesihove dramatike je, da avtor 
ne gradi ne pregledni, sklenjeni 
in logični zgodbi, ampak naniza 
kup prizorov, v katerih vidimo, 
kaj se zgodi, če si človek "svoje-
ga bližnjega žene" preveč želi. 
Tako se štirje protagonisti poj-
avljajo v različnih vlogah in se 
zapletajo v različne ljubezenske 
večkotnike. Ljubezenske dogo-
divščine jih vodijo v komične 
situacije, ki bi se lahko precej 
nesrečno končale. Pa vendar se 
vsak od njih vedno znova spret-
no izogne nevarnim posledicam 
ljubezenskih pustolovščin. 
Rdeča nit vseh prizorov sta lju-
bezen in seksualnost, ki vodita 
protagoniste v burne ljubezen-
ske dogodivščine, ki spremenijo 

njihova življenja. Kljub 
komičnosti situacij pa vsa ljube-
zenska srečanja govorijo o 
plehkosti in površinskosti med-
sebojnih odnosov, ki postajata 

tako značilni v sodobnem svetu. 
Pri tem je poudarek prav na 

bogatem, prefinjenem pe-
sniškem jeziku in tu je Jesih ne-
sporni mojster. Triko je za igral-
ce in režiserja velik izziv, saj je 
"odštekanemu" besedilu treba 
dati v vsaki novi uprizoritvi po-
seben smisel in pomen. Publiko 
vabimo, da skupaj z Gleda-
liščem Ptuj s silvestrsko pono-
vitvijo erotične komedije Triko 
vstopi v tretje tisočletje. 

Samo M. Strelec 

Lektor Arko skrbi za pravilno Izreko 

ODTODINTAM 
ORMOŽ • 
Sreianje Zveze družin 

Zveza družin, ki deluje v okviru Zveze 
prijateljev mladine Slovenije, organizira v 
četrtek, 9. decembra, ob 15. uri v hotelu 
Ormož srečanje vseh, ki prostovoljno ali 
profesionalno delujejo v dobro otrok in 
družine. Temeljni cilj zveze, ki je prosto-
voljno, nevladno, nestrankarsko gibanje 
otrok, staršev in družin, je delovanje v do-
bro družin ter sodelovanje pri urejanju 
položaja otrok in staršev v naši državi, 
kjer se glas staršev premalo sliši in pre-
malo upošteva. Vse prijatelje otrok in 
družin vabijo k soustvarjanju programov 
aktivnosti za leto 2000. 

MF 

ORMOŽm 
74. se/o Minskega sveta 

Naslednji ponedeljek, 13. decembra, se 
bodo ormoški svetniki zbrali na verjetno 
zadnji seji v letu 1999. Obravnavali bodo 
več odlokov: o proračunu za leto 2000, o 
pokopališki in pogrebni dejavnosti, ure-
janju pokopališč ter pogrebnih svečanos-
tih ter odlok o nadzorstvu nad izvajanjem 
občinskih predpisov. Na dnevnem redu 
bosta tudi dva pravilnika: o sredstvih za 
delo svetniških klubov in samostojnih 
svetnikov ter o merilih za podaljšanje 
obratovalnega časa gostinskih obratov in 
kmetij, na katerih se opravlja gostinska 
dejavnost. Odločali se bodo tudi o 
potrditvi štirih sklepov: o priznanju last-
ninske pravice na športnih objektih, po-
delitvi priznanj Občine Ormož, nakupu 
stanovanj in prodaji zemljišč. 

mf 

KOG • 9. redna seja sveta KS 
Prejšnjo nedeljo so kogovski svetniki 

obravnavali osnutek finančnega plana za 
leto 2000, imenovali inventurno komisijo 
ter se dogovorili, da bodo še pred kon-
cem leta izdali kogovske Novice. Odgo-
vorna urednica je Slavica Munda. Društvu 
prijateljev mladine Kog so dodelili 40.000 
tolarjev za novoletno obdaritev otrok. Do-
govorili so se tudi o poteku proslave ob 
spominskem dnevu, ki bo 27. decembra v 
organizaciji 0 0 ZZB in Društva upokojen-
cev. 

mf 

mmcmm 
Ogled sežigalniie na Dunaju 

člani sveta občine Kidričevo so bili na 
povabilo kidričevskega Taluma v pone-
deljek, 6. decembra, na enodnevni stro-
kovni ekskurziji na Dunaju, kjer so si sku-
paj s člani nekaterih odborov in komisij 
podrobneje ogledali prostore in obrato-
vanje sodobne sežigalnice odpadkov, po-
dobne, kot naj bi jo za območje seve-
rovzhodne Slovenije zgradili v prostorih 
kidričevskega Taluma ali v Mariboru. 

-OM 

PTUjm 
Sprejem za pet najboljših 

Na mestni občini v Ruju bodo v torek, 
14. decembra, pripravili sprejem za pet 
učencev ptujskih osnovnih šol, ki so na 
poziv Sveta za preventivo in vzgojo v 
cestnem prometu mestne občine Ptuj v 
mesecu prometne varnosti napisali naj-
lepše spise ali narisali najlepše risbe. Ob 
tej priložnosti se jim bo zahvalil predsed-
nik sveta Franc Kozel, podjetje Pikapolo-
nica pa jih bo nagradilo. Po sprejemu bo 
prednovoletni posvet z mentorji prometne 
vzgoje na ptujskih osnovnih šolah in Šol-
skem centru. 

-OM 

IVANJKOVCI m 
Dobrodelni li/liklaviev kontert 

V domu kulture v Ivanjkovcih je Društvo 
prijateljev mladine Ivanjkovci prejšnjo so-
boto uspešno izpeljalo Miklavžev dobro-
delni koncert. Sodelovali so: harmonikar-
ska skupina Holermus, moški pevski zbor 
Ivanjkovci in učenci OŠ Ivanjkovci. Maja 
Frangež je zaigrala na citre ob spremljavi 
solo pevke Zlatke Puklavec. Izkupiček pri-
reditve, zbrali so nekaj manj kot 100 
tisočakov, bodo namenili za novoletno 
obdaritev predšolskih otrok, ki bo 19. de-
cembra prav tako v domu kulture. Pri-
dobljeni denar bodo dodali tistemu, ki so 
ga dobili iz občinskega proračuna, in ga 
porabili za nabavo daril za okoli 160 
otrok, starih od 2 do 7 let. 

Majda Fridl 

Koem 
Predprazniine delavnite 

V osnovni šoli^ na Kogu, ki je po-
družnična šola OŠ Miklavž pri Ormožu, so 
v torek pripravili za starše in učence od 1. 

do 4. razreda predpraznične delavnice, v 
katerih so skupaj pod vodstvom mentor-
jev izdelovali čestitke, novoletne okraske, 
prtičke in druge predmete, ki jih bodo ust-
varjalci odnesli v svoje domove. Po-
glabljanje družinskih vezi ob skupni aktiv-
nosti je v tem prednovoletnem času aktu-
alna tema. Program je strokovno vodila 
pedagoginja Kristina Podgorelec. 

mf 

Kocm 
Sreianje starejših krajanov 

Danes se bodo v dvorani KS na Kogu 
srečali krajani, ki so starejši od 70 let. Teh 
je na Kogu okoli 140. Tiste, ki jih na 
srečanje ne bo, bodo naknadno obiskali 
na domu. Kulturni program bodo pripravi-
li člani Društva upokojencev in učenci 
osnovne šole. 

mf 

KIDRIČEVO m 
Kreativne delavniie Svobode 

V delavskem prosvetnem društvu Svo-
boda Kidričevo bodo v okviru sekcije 
kreativnih delavnic jutri, v petek, 10. de-
cembra, ob 17. uri v Svobodini knjižnici 
pripravili srečanje, na katerem bodo dek-
leta in žene z gosti ob besedi in glasbi 
pričarale praznično vzdušje. Ob tej pri-
ložnosti bodo razstavile nekaj svojih izdel-
kov. 

-OM 

PRAZNIČNI DECEMBER m 
Lepše je brez petard 

Mariborski župan Boris Sovič in direktor 
Policijske uprave Maribor Milan Čuš sta 
na nedavni tiskovni konferenci novinar-
jem pojasnila, da si skupaj z varnostnim 
sosvetom prizadevajo za mirno prazno-
vanje, predvsem pa, da nikomur ni vsee-
no, koliko petard in drugih pirotehničnih 
sredstev bodo pri tem porabili občani, pa 
tudi ne, kakšne bi bile lahko posledice. 
Zato sta občane pozvala, naj tudi v duhu 
adventnega časa, ki oznanja tiho pričako-
vanje, občani uporabljajo čim manj pe-
tard, raket in drugih pirotehničnih sred-
stev. Obenem sta pozvala, naj ta sredstva 

i raje prinašajo na policijske postaje in na 
I zavod za gasilsko reševalno službo v Ma-
I riboru, kjer bo vsak prinašalec prejel po-
I sebno pisno zahvalo in najrazličnejše na-
I grade. 

-OM 



OD TOD IN TAM 

PTUJ / PREDSTAVITEV FILMOV O PTUJU IN OKOLICI 

Zgodovina Ptuja na filmskem traku 
v mestnem kinu v Ptuju bo v ponedeljek, 13. decembra, ob 18. uri filmska predstava, 
kakršne si ne moremo ogledati vsak dan. l uristično društvo Ptuj in Slovenski filmski ar-
hiv pri Arhivu Republike Slovenije vabita namreč na ogled štirih turističnih filmov Ptuja 
in okolice, ki naj bi bili prvi tovrstni filmi o mestu. Nastali so v letih 1948, 1949 in 1969, 
avtorji pa so znani slovenski filmski ustvarjalci. 

V letu 1949 je pri Triglav filmu nastal film pod vila iz zgodovine Klio pa vodi skozi stoletja ptuj-
ske zgodovine v Kosmačevem filmu Klio v Ptuju. 

Predstavitev prvih turističnih filmov o Ptuju in 
okolici je dogodek, ki ga ne kaže zamuditi. Z njim 
se Turistično društvo Ptuj zahvaljuje svoje 
občanom za sodelovanje v tem letu, ki je bilo zelo 
uspešno in ga bo težko ponoviti že zaradi uspeha v 
mednarodnem tekmovanje Narodi v razcvetu. 
Ptujčani pa nestrpno čakamo tudi na film o 1930-
letnici Ptuja, ki ga je posnel Tinček Ivanuša. 

MG 

naslovom Ptuj, zgodovinsko mesto, ki ga je po scena-
riju Mirka Mahniča režiral Zvone SintiČ, ista av-
torja sta v tem letu ustvarila tudi film Kurentovan-
je, leto poprej pa tudi Nevesta, jemlji slovo. Leta 
1%9 pa je France Kosmač v okviru Viba filma po-
snel film z naslovom Klio v Ptuju. V prvem filmu 
so predstavljeni vsi glavni kulturnozgodovinski 
spomeniki v Ptuju, kurentovanje bolj ali manj 
poznamo vsi, film Nevesta, ne jemlji slovo pred-
stavlja ženitovanjske običaje v Cirkovcah, dobra 

CERKVENJAK / 700. OBLETNICA PRVE OMEMBE KRAiA 

Dedišiine veliko, potrebujejo /m muzej 
v Cerkvenjaku so se so sobotno svečano akademijo končale 
prireditve ob 700. obletnici prve omembe kraja v pisnih virih. V 
kulturnem programu so sodelovali Završki fantje pod vodst-
vom Darka Škergeta, cerkvenjaški osnovnošolci, pisatelj Tone 
Partljič, župan Jože Kraner in Edvard Pukšič, zaigrala pa je 
tudi godba na pihala. 

Še pred slovesnostjo je bila po-
poldne v avli osnovne šole odmev-
na okrogla miza na temo Cerkven-
jak na prelomu tisočletja, katere 
moderator je bil Bernard Raj h, 
prireditelj pa letos ustanovljeni 
Slovenskogoriški fonmi. Kaldm 
tridesetim udeležencem sta pogle-
de na ohranjanje naravne in kul-
turne dediščine v tem predelu 
Slovenskih goric predstavila prof. 
Aleš Arih, nekdanji predsednik 
mariborskega Kulturnega for-
imia, sicer pa z Zavoda za varo-
vanje kulturne in naravne 
dediščine v Mariboru, ter 
domačin, zgodovinar in predsed-
nik Slovenskogoriškega fonmia 
Marjan Žmauc. Udeleženci so 
znova odkrivali, da je v cerkven-
jaških krajih še vedno veliko tako 
naravnih kot kulturnozgodovin-
skih biserov ter da bi jih bilo tre-
ba ohranjati in zato ustanoviti 
muzej. Posluh za ohranjanje iden-

titete krajev, za kar se še posebej 
zavzema Slovenskogoriški forum, 
imajo tudi v občini Cerkvenjak. 
Župan Jože Kraner je zbrane sez-
nanil o možnostih ureditve šport-
no-rekreacijskega objekta v dolini 
blizu šole, s čimer bi poskrbeli 
predvsem za naravno dediščino. 
Prof. Aleš Arih pa je že v uvodu 
skušal predstaviti spremembe, ki 
se obetajo na tem področju v 
začetku prihodnjega leta, sicer pa 
večji del pristojnosti nosita mi-
nistrstvo za okolje in prostor ter 
ministrstvo za kulturo. Dediščino 
je označil kot temelj in dušo naro-
da, podprl idejo o lokalnem muze-
ju ter dodal, da je dediščina 
ključnega pomena za pripravo 
turstičnih programov, v katerih 
vidi tudi več dohodka za občino. 
Berndard Rajh je opozoril na 
viničarsko arhitekturo, ki je ni 
malo. Podobno kot Arih je tudi 
Rajh izrazil željo po muzeju, a 

hkrati bojazen, da je preveč 
dediščine že o(^lo iz Slovenskih 
goric. 

Predsednik Slovenskogoriškega 
fonmia Marjan Žmauc se je ob tej 
priložnosti spomnil vidnejših 
domačinov iz preteklosti, kot so 
čebelar Ivan Jurančič, zgodovinar 
Vlado Lorber in drugi. "Ce želimo 
ohraniti identiteto teh krajev, se 
bomo morali soočiti z zgodovino," 
je še dodal Marjan Žmauc. 

V debato se je vključil tudi pred-
sednik Kulttimega društva Jože 
Lacko Franc Bratkovič. Menil je, 
da se pri Slovenskogoriškem for-
umu vse preveč izpostavlja izo-
braženstvo, ter dodd, da tudi de-
lavci niso nerazmišljujoči, saj 
meni, da intelektualec lahko pos-
taneš že z rojstvom. 

Domačin, sicer pa urednik radia 
RMI Edvard Pukšič je zbrane sez-
nanil, da je bil prav kulttimik 
Franc Bra^ovič prvi, ki je Cer-
kvenjačane opomnil na 700. oblet-
nico prve omembe kraja. 

Splošna ocena sobotne okrogle 
mize v Cerkvenjaku je, da večina 
podpira ohranjanje naravne in 
kulturne dediščine, ali pa bo od 
besed prišlo k dejanjem, bo seveda 
moral pokazati čas. Kajti že v sa-
mem središču kraja nekateri hitro 
pozabljajo na znamenitosti, kot so 
stari vodnjaki. Vendar so skrbi 
odveč, kajti s preteklostjo se veli-
ko iikvarjajo tudi tamkajšnji 
osnovnošolci, vsemu pa je, kot 
kaže, naklonjena tudi občina. 

V soboto so v osnovni šoli pri-
pravili še dve razstavi: Cerkven-
jak skozi čas je razstavo fotografij 
in etnoloških eksponatov naslovil 
zgodovinar Marjan Žmauc, člani 
Slovenskogrišk^a fonmia akade-
mik Bojan Golija, Mitja Stanek, 
Ivo Lorenčič in Mirko Žmauc pa 
so pripravili še razstavo likovnih 
del. Občina Cerkvenjak je tik pred 
jubilejem izdala dnigo številko 
glasila Zrnje, večji del vsebine pa 
namenila prav bogastvu naravne 
in kulturne dediščine v občini. 

AK 

V Cerkvenjaku potrebujejo muzej, so menili na sobotni ok-
rogli mizi; od leve: prof. Aleš Arih, Bernard Rajh in pred-
sednik Slovenskogoriškega foruma Marjan Žmauc 

VEL. NEDEUA, OJIMOt, MIKLAVŽ PRI ORMOŽU / 
SPREJEM ZA STAREJSE OBČANE 

Sreianje najstareiših krajanaov 
v občini Ormož že vrsto let potekajo srečanja starejših od 70 
let. Organizirajo jih praviloma krajevne skupnosti v sodelo-
vanju z različnimi soorganizatorji. V nekaterih KS počastijo 
najstarejše krajane ob praznovanju krajevnega praznika, KS 
Ormož, Velika Nedelja in Miklavž pa so srečanje pripravile v 
soboto 27. novembra. 

• Velika Nedelja 
V Veliki Nedelji je KS pripravi-

la prireditev v sodelovanju s kra-
jevnim odborom Rdečega križa. 
Najstarejše krajane so povabili v 
prostore osnovne šole. Pozdravil 
jih je predsednik sveta KS Ivan 
Hržič. V ktiltumem programu 
prireditve, ki se je pričela v dopol-
danskem času, so sodelovali otro-
ci iz velikonedeljskega vrtca in 
pevski zbor osnovne šole Velika 
Nedelja. Svečanemu kosilu in 

druženju je sledilo javno vodstvo 
po razstavi Velika Nedelja skozi sto-
letja, ki ga je opravila avtorica raz-
stave, kustosinja Pokra j inska 
muzeja Ptuj Irena Mavrič. 

• Ormož 
Tudi najstarejše krajane 

Ormoža so počastili v osnovni 
šoli. Predsednik sveta KS Anton 
Šalamon jim je zaželel dobro-
došlico in prijetno počutje. V kul-
turnem programu so sodelovali 
najmlajši osnovnošolci. Učenci 

pevskega zbora so zapeli več pe-
smi, nekatere skupaj s povabljeni-
mi. V pripravi prireditve je sode-
loval tim učiteljev in profesorjev. 
Udeležencem pa se je posebej vti-
snil v spomin nagovor ravnatelja 
Bojana Burgerja. 

• Miklavž pri Ormožu 
Na prireditev, ki je potekala v 

soboto dopold^ v zadružnem 
domu, so organizatorji povabili 
okoli 100 starostnikov, odzvalo se 
jih je 70. Tiste, ki se prireditve 
niso mogli udeležiti, so obiskali 
kasneje. Tudi tukaj so program iz-
peljali učenci domače osnovne 
šole. Najstarejši so se prijetno 
počutili tudi ob zvokih harmoni-
ke. 

Majda Fridl 

ORMOŽ / IZOBRAŽEVALNI PROGRAM DRUŠTVA VINOGRAD-

V imimdnie še bof/se vino 
Društvo vinogradnikov Ljutomersko-ormoških goric "Jeruza-
lem" je pripravilo program izobraževanja in prireditev za leto 
1999-2000. Strokovna predavanja in prireditve so organizira-
ne, da bi dvignili kvaliteto pridelave grozdja in nege vina. Pre-
davanja so odprta, udeležijo se jih lahko tudi tisti, ki niso 
člani društva. 

Predsednik društva dr. Jože 
Bešvir nam je i^vedal, da so v 
društvo včlanjeni vinogradniki iz 
občin Ormož, Ljutomer, Ptuj, 
Gorišnica in drugih. Ves čas ob-
stoja društva vsako leto v zim-
skem času, ko se glavna dela v vi-
nogradu končajo, pripravijo za 
člane strokovno izobraževanje. 
Zadnja tri leta pripravljajo prvo 
predavanje v času martinovanja. 
Letos sta predavali na temo 
Skladnost hrane in vina ter kle-
tarske posebnosti vina 1999 imiv. 
dipl. ing. Andreja Brglez in imiv. 
dipl. ing. Lidija Ruška. 

Drugo iz niza predavanj je bilo 
prejšnjo nedeljo dopoldan v hote-
lu Ormož. Univ. dipl. ing. Miran 
Torič je govoril o tem, kaj vse mo-
ramo tirediti pri prijavi pridelka 
in prodaji vina. Zanimivo je bilo 
slišati, katere predpise vse je po-
trebno spoštovati pri proizvodnji, 
kletarjenju in prodaji vina. Pred-
sednik društva dr. Jože Bešvir 
nam je povedal, da so zakonski 
predpisi izredno zahtevni, razen 
tega pa nekaterih podzakonskih 
aktov sploh ni ali pa niso usklaje-
ni z evropsko zakonodajo. Ob 
vstopu v EU bo zaradi neureje-
nosti na pravnem področju prišlo 
tudi do materialne škode. Vino-
gradniki na to že nekaj časa opo-
zarjajo ministrstvo za kmetijstvo. 
Zakonski akti bi morali biti napi-
sani jasno in enostavno, da bi jih 
lahko razimieli tudi tisti, ki jim 
pravo ni blizu. Nekateri so neživl-
jenjski in v praksi neizvedljivi, vi-
nogradnike in pridelovalce vina 
visoke kvalitete pa finančno pre-
več obremenijo. 

PROGRAM 
PRIREDITEV 

Drugi del programa društva so 
prireditve, ki se vrstijo vse leto. V 
jantiarju je na programu redni 
občni zbor, sledi Vinogradniški 
ples v februarju. April je že tradi-
cionalno rezerviran za Praznik 

vina v Podgorcih z ocenjevanjem, 
degustacijo in podelitvijo priz-
nanj za najboljše. V avgustu ali 
septembru je na programu stro-
kovna ekskurzija, novembra pa 
poteka v času martinovanja Tur-
nir mladega vina, ki pomeni na-
poved za kvaliteto vina novega 
letnika. Za letošnji letnik so ocene 
zelo dobre. Enologi pa opozarjajo, 
da bo potrebno z njim pazljivo 
ravnati in pravočasno ukrepati. 
Zelo kvalitema vina se namreč 
lažje pokvarijo in zahtevajo večjo 
pozornost pri kletarjenju. Člani 
društva pa sledijo tudi novostim 
in dogodkom v svetu. 

PRAVNI AKTI 
S PODROČJA 
VINOGRADNIŠTVA 

Miran Torič, ki je vinogradni-
kom prejšnjo nedeljo predstavil 
vinsko z^onodajo, nam je pove-
dal, da imamo v Sloveniji na po-
dročju vinogradništva precej pra-
vilnikov in dve leti star krovni za-
kon o vinu, grozdju in izdelkih iz 
njega, ki predpisuje vse postopke 
v povezavi s pridelavo grozdja, 
predelavo vina, prometom z vi-
nom in sajenjem vinske trte. Ta 
zakon ima k ^ nekaj podzakon-
skih aktov - pravilnikov oz. 
odredb, ki vsako področje v po-
drobnosti opredeljujejo. 
Določene so priporočene sorte za 
vsak vinorodni okoliš, opredelje-
na je kontrola grozdja v času 
trgatve, ocena vina, preden gre v 
promet, obvezni so register pride-
lovalcev, kletarska evidenca in po-
dobno. Največji problem na prav-
nem področju je, da zamujajo vsi 
podzakonski akti. V dveh letih sta 
bila sprejeta samo dva, ostali pa so 
stari 20,25 ali več let. Nekateri iz-
virajo celo iz bivše Jugoslavije in 
so v nekaterih določilih zelo zas-
tareli. Ob vstopu v Evropsko uni-
jo lahko pride do problemov, če 
ne bomo sprejeli zakonodaje, ki 
bo primerljiva z evropsko. Vino-

gradniki se bodo morali tudi pri-
lagoditi na spremenjeno zakono-
dajo, ki je strožja glede kontrole 
oz. verodostojnosti pridelanega. 

Izvajanje zakonodaje nadzoruje 
poleg dru^h institucij v glavnem 
republiški inšpektorat, ki ima na 
terenu svoje inšpektorje. Za kon-
trolo skrbi kmetijski inšpektor, 
na novo so postavljeni vinski 
inšpektorji, tržni inšpektor ima 
pravico kontrole prometa z vi-
nom, prav tako cariniki in polici-
ja. Vinogradniki imajo zaradi ne-
reda na področju zakonodaje pro-
bleme s kopico papirjev, največja 
težava pa je nepoznavanje zakono-
daje. Po nmenju Mirana Toriča 
ne moremo od vinogradnika 
zahtevati, da bere Uradne liste in 
se seznanja z novostmi na po-
dročju zakonodaje. Zato jih je po-
trebno sproti obveščati. Njegov 
predlog je, da naj se takrat, ko bo 
zakonodaja dorečena, izda knji-
žica in naj jo dobi vsak vinograd-
nik, v njej pa bodo pravno opre-
deljene vse njihove obveznosti. 
Šele takrat bomo lahko od vino-
gradnika zahtevali, da zakonodajo 
do potankosti upošteva v praksi. 

Majda Fridl 

Predavanja v hotelu Ormož 
si bodo sledila po nas-
lednjem razporedu: 

- v nedeljo, 19. decembra, ob 
9. uri: Nasveti za vinarje: Od 
preše do steklenice; predavala 
bo univ. dipl. ing. Tadeja Vo-
dovnik; 

- v nedeljo, 9. januarja, ob 9. 
uri: Vinogradništvo: Kako-
vostna pridelava grozdja od 
obnove do rodnosti; predaval 
bo univ. dipl. ing. Božo Gra-
bovac; 

- v nedeljo, 23. januarja, ob 
9. uri: Nova slovenska in ev-" 
ropska vinska zakonodaja; 
predaval bo mag. Zdenko Raj-
her; 

- v nedeljo, 27. februarja, ob 
9. uri: Integrirana zaščita vin-
ske trte - okolju prijazna pri-
delava grozdja; predaval bo 
mag. Gustav Matis; Gnojenje 
vinograda; predaval bo imiv. 
dipl ing. Samo Simonič. 

SESTRZE / SLIKAR B. GAJST SE PREDSTAVUANA KOLEDARJU 

Koledmr Irrcisf/o krmilne 
Branko Gajšt je na Ptujskem 
dokaj znan slikar, poznamo 
ga tudi kot neumornega orga-
nizatorja različnih dejavnosti 
s področja likovnega življenja 
na našem območju, udeležuje 
se mnogih likovnih kolonij, 
predvsem pa je aktiven član 
likovne sekcije pri DPD Svo-
boda Ptuj. 

Tako je o Gajštu zapisal Jože 
Foltin, predsednik ptujske likov-
ne sekcije, na zadnji strani kole-
darja. Umetnika so namreč števil-
ne samostojne in tudi skupinske 
razstave in slikarske nagrade 
zadnjih let vodile k še enemu pro-
jektu: na pobudo tiskarne Fajs iz 
Slovenske Bistrice se je lotil pri-
prave koledaria, oddd avtorsko 
pravico in za koledar pripravil sli-
karski material. Motive je vzel iz 
d o m a č ^ okolja; ne manjkajo 
Ptuj, Cirkovce, Sestrže in Sloven-
ska Bistrica, edina "^stujoča" sli-
ka pa je nagrajeno olje na platno z 
naslovom Barka v Seči. 

Koledar slikarja Gajšta bo 
mogoče dobiti v slovenjebistriški 
tiskarni, pa tudi v Knjigami in 
papirnici Bukvica na Ptuju ter 
verjetno še kje. Gajšt ne pričakuje, 
da bo s koled^em kaj dosti zas-
lužil, vesel pa je, da se tudi na tak 
način lahko promovira. Če pa bo s 
koledarjem uspel, se bo prihodnje 
leto lotil še česa podobnega in 
morda obseženejš^. 

T. Mohorko 









SLOVENSKA BISTRICA / PODELITEV ZLATEGA, SREBRNE-
GA IN BRONASTEGA ZNAKA DELAVCEM IMPOLA 

Ko postane tovarna 
bistveni del življenja 
"Pravzaprav si je težko predstavljati, kaj pomeni preživeti več 
kot četrt stoletja na delovnem mestu v tovarni, prihajati tja dan 
za dnem in biti več kot tretjino dneva s sodelavci, z njihovimi 
dobrimi in slabimi stranmi. Tovarna postane tako bistveni del 
življenja, zleze ti pod kožo, in če si predolgo doma, si ponovno 
zaželiš srečanja s sodelavci in delovnim mestom ter želiš uvel-
javiti svojo ustvaijalnost," je ob podelitvi zlatega, srebrnega in 
bronastega znaka delavcem za zvestobo Impolu povedal direk-
tor uprave Jernej Čoki. 

Biti v Impolu, d.d., kjer bodo v 
kratkem praznovali 175-letnico 
obstoja tovarne, ni bilo vedno lah-
ko. Zaposleni so v zadnjih desetih 
letih zmogli in znali obdržati to-
varno nad vodo, in kot pravijo v 
Impolu, so to bila najtežja leta nji-
hove zgodovine. Da so "izplavali" 
iz težav, je brez dvoma velika zas-
luga tudi delavcev jubilantov, ki v 
tovarni delajo nepretrgoma deset. 

dvajset in celo trideset let. 
Kot je v nadaljevanju povedal 

direktor uprave Jernej Čoki, so v 
Impolu danes pred novimi nalo-
gami in izzivi. Zavedajo se 
neizprosnosti konkurenčnega 
boja v svetu, še posebej ker večino 
svojih proizvodov izvažajo na zah-
tevne zahodne trge. Vedo pa, da 
bodo vzdržali le, če bodo imeli 
pravo vizijo in dobro strategijo, ki 

jo morajo preliti v dejanja. K 
temu sodijo tudi visoka kakovost 
proizvodov, pravočasne dobave in 
pravšnja cena. Veliko število za-
dovoljnih kupcev jim daje 
možnost visoke produktivnosti in 
ustvarjanje dobička. To pa je jim 
bo še naprej omogočalo vlaganje v 
posodobitev in širitev proiz-
vodnje. 

Trinajstim delavcem so za deset 
let dela in zvestobe Impolu pode-
lili bronasti znak Impola, šti-
riintridesetim srebrnega in dese-
tim zlatega. Ob podelitvi je bilo 
prisotno tudi celotno vodstvo up-
rave. Prireditev, ki je potekala v 
viteški dvorani bistriškega gradu, 
so z glasbo prijetno zapolnili 
učitelji slovenjebistriške glasbene 
šole. 

Vida Topolovec 

Vodstvo Impola z dobitniki z latega, srebrnega in bronastega z n a k a za zves-
tobo podjetju. Foto: M laden Čerič 

Od tod in tam 
ORMOim 
Razstava Stanislava 
Roškarja 
v Avtosalonu Renault - Prodajni 
servisni center, Hardek 44c, so 
ob 10-letnici sodelovanja z Re-
nault Slovenija pripravili razstavo 
likovnih del slikarja Stanislava 
Roškarja. Otvoritev bo v petek, 
10. decembra, ob 18. uri. Umet-
nika in njegovo delo bo predsta-
vila prof. Mirjana Dučakijevič, 
kustosinja Muzeja Varaždin. Ob 
otvoritvi bo nastopila harmoni-
karska skupina Holermus. 

mf 

ZGORNJA lOŽNICA • 
Dobrodošla, miss 
Agata 
Dramska skupina KUD Alojza 
Avžnerja z Zgornje Ložnice je na 
obisk v tamkajšnjo osnovno šolo 
iz Amerike poklicala bogato miss 
Agato. Gospa se bo oglasila v 
soboto, 11. decembra, ob 18. uri, 
vrnila pa se bo še v nedeljo, 12. 
decembra, ob 15. uri. Med ljudmi 
je nastal nemir: eni bi hoteli Aga-
tin denar, drugi načrtujejo z njo 
poroko, tretji pa ... V veseloigri 
Vlada Novaka v režiji Rozike Ozi-
mfč se v treh dejanjih prepletajo 
humor, veselje, zadrega in smeh. 
Največ zaradi slednjega, Jcigajaa 
vseh koncih zmanjkuje, vabijo 

igralci, da pridete in se na kraju 
samem prepričate, kako se bo 
vse skupaj izteklo. 

VT 

ORmim 
Kvalitetni prevzem 
obnovljenih prostorov 
v torek, 7. decembra, je potekal 
v ormoškem gradu kvalitetni 
prevzem dveh obnovljenih rep-
rezentančnih prostorov v prvem 
nadstropju. Predstavnika Zavoda 
za varstvo naravne in kulturne 
dediščine Alenka Horvat, odgo-
vorna konzervatorka za ormoško 
področje, in direktor zavoda Ja-
nez Mikuž ter restavrator - kon-
servator Viktor Povše, ki je delo 
opravil, so ob prisotnosti Franca 

Majcna, predstavnika občine 
Ormož, ter izvajalcev gradbenih 
del poročno dvorano in rep-
rezentančni prostor ob njej z 
med drugim obnovljenimi stens-
kimi slikarijami predali v upora-
bo. 

Majda Fridl 

PTUJ m 
Predavanje o 
duhovnem zdravljenju 
v okviru niza mednarodnih pre-
davanj, na katerih zdravniki go-
vorijo o duhovnem načinu 
zdravljenja po učenju Bruna Gro-
eninga, ki vključuje več kot 3000 
zdravnikov in zdravstvenih dela-
vev iz 50 držav, bo v soboto ob 
10. uri v predavalnici Doma sindi-
katov v Čučkovi ulici 1 na Ptuju 
predavanje Ratimirja Šimetina, 
doktorja medicine iz Zagreba. 

MS 

PTUJ / POSTAVITEV PONAZORITVENIH TABEL 

Arheološki park v 
dopolnjeni podobi 
Arheološki park v ptujski bolnišnici na zelenici med bol-
nišničnimi stavbami je star skoraj deset. V letih od 1989 do 
1991 so bila na tem območju izvedena arheološka izkopavanja 
pri zemeljskem izkopu za novo ptujsko porodnišnico, ki jih je 
izvajala strokovna služba Zavoda za varstvo naravne in kultur-
ne dediščine Maribor in ptujskega pokrajinskega muzeja. Ta-
krat se je po besedah Ivana Tuška z Zavoda za varstvo naravne 
in kulturne dediščine Maribor v sodelovanju z delavci bol-
nišnice in njenim direktoijem Lojzetom Arkom rodila ideja o 
arheološkem parku na območju ptujske bolnišnice. Izkopavan-
ja so končali s predstavitvijo rimskih grobov in ceste v arheo-
loškem parku ter z ureditvijo arheološke zbirke drobnega gra-
diva v prostorih nove porodnišnice, skratka z najdbami z 
območja bolnišnice. 

V ponedeljek so po skoraj deset-
letnem premoru, odkar je bila 
predstavljena rimska peč na Bre-
gu (izkopana leta 1975), kamniti 
sarkofag pred Domom učencev v 
Ptuj (izkopan je bil leta 1978), 
marmorni kip rimskega leva pred 
Domom upokojencev (izkopan 
leta 1984), postavili ponazoritveni 
tabli za arheološki park v ptujski 
bolnišnici. V njem so predstavlje-
ne kamnite pepelnice ali grobne 
skrinje pokojnih Rimljanov, ki 
imajo na pokrovih upodobljenega 
pokojnika s soprogo ali družino, 
in posvetilo posmrtnim bogovom 
ter sodijo v čas 2. in 3. stoletja. 
Sestavni del parka je še rimski 
marmorni sarkofag z reliefom kri-
latega leva, vzhodno od zelenice z 
grobovi pa je prezentirana tudi 
gramozirana trasa rimske ceste 
Poetovio - Savaria, v kateri so še 
vidni ostanki koles težko otovor-
jenih voz, ki so vozili blago proti 
vzhodu v Panonijo ali proti zaho-
du v središče rimskega cesarstva 
od 1. do 5. stoletja. 

Ob postavitvi tabel je direktor 
ptujske bolnišnice Lojze Arko po-
vedal, da bi glede na rimsko bo-
gastvo, ki ga imamo, morali nare-
diti še več, saj se malokatero slo-
vensko in tudi svetovno mesto 
lahko pohvali s takšnim bo-
gastvom. Posebej pa to obvezuje 
Ptujčane. Če bi bilo več takih ko-
lektivov, kot je bolnišnični, bi 
bilo lahko prezentiranega še več. 

MG 

Ivan Tušek, dipl. arheolog konzervator svetovalec, 
in direktor ptujske bolnišnice Lojze Arko, dr. stom., 
ob novih ponazoritvenih tablah v ptujski bolnišnici. 

Foto: Črtomir Goznik 

PTUJ / NA OSNOVNI SOLI LJUDSKI VRT 

Z osvešienostjo in 
znanjem proti aidsu 

Na OŠ Ljudski vrt v Ptuju že 
od tedna otroka tečejo ak-
tivnosti na temo AIDS in spol-
nost med mladimi - Imava se 
rada. Nosilki aktivnosti sta 
bili obe organizaciji učencev, 
Skupnost učencev in Mladi 
člani Rdečega križa. Prva se 
je izkazala z dobro organiza-
cijo šolskega parlamenta na 
to temo, preko predstavnikov 
pa s sodelovanjem na 
občinskem, medobčinskem 
ter državnem parlamentu. 

Učencem predmetne stopnje je o 
aidsu predavala dr. Šolmanova. 
Mladi člani RK pa so ob 1. decem-
bru, mednarodnem dnevu boja 

proti aidsu, izpeljali akcijo Nosi-
mo rdečo pentljo in pokažimo, da 
smo osveščeni! Vsi učenci in dela-
vci šole so tega dne nosili rdeče 
pentlje, prisluhnili oddaji šolske-
ga radia, se ustavljali ob mnogih 
plakatih in se pogovarjali o aidsu 
manj zadržano. 

Dejavnosti pa se s 1. decembrom 

niso končale, pač pa se nadaljujejo 
s predavanji, vključene so v raz-
redne ure in naravoslovne dneve, 
mladi razmišljajo o izpeljavi de-
lavnic; tematika je zajeta tudi v 
projekt Zdrava šola, ki teče na šoli 
že tretje leto. 

Novinarski kožek 
OŠ Ljudski vrt, Ptuj 

"Nosimo rdečo pentljo in pokaž imo, da s m o 
osveščeni!" pozivajo mladi na O Š Ljudski vrt. 

Fotografija: Foto-video krožek 



JUDO 

Zadnji krog prve lige 
PTUJČANI ZLAHKA DO TOČK V U U B U A N I , IMPOL PREVZEL 
VODSTVO, GORIŠNICA IZPADLA IZ PRVE LIGE 
Minulo soboto je v Ljubljani, Mariboru in Slovenski Bistrici 
potekal četrti in hkrati zadnji krog moštvenega državnega 
prvenstva v judu. Predvsem se je odločalo o ekipah, ki bodo 
nastopile v sklepnem turniiju za naslov ekipnega državnega 
prvaka, tri ekipe pa so se borile za obstanek v družbi na-
jboljših. 

Ptujski judoisti so gostovali v 
Ljubljani in se pomerili z ekipo 
domače Šiške in Slovenj Gradca. 
V prvem srečanju med Dravo in 
Slovenj Gradcem je ekipa Drave 
visoko slavila, saj so Ptujčani dvo-
boj dobili s kar 7:0. Vsi so borbe 
končali predčasno z 10:0. V dru-
gem srečanju sobotnega kroga sta 
se pomerili ekipi Slovenj Gradca 
in Šiške. Po zelo izenačenih bor-
bah je Slovenjgrajčanom na kon-
cu le uspelo ugnati gostitelje s 4:3 
(37:25). V zadnjem dvoboju pa je 
ekipa Drave zlahka prišla do no-

vih dveh točk, saj je Šiškarje ug-
nala s kar 6:1 (60:10). 

S tema zmagama so si v skup-
nem seštevku ligaškega tekmo-
vanja priborili 12 točk, kar pome-
ni skupno tretjo mesto na lestvici 
in možnost nastopa v finalnem 
delu tekmovanja. 

IMPOL -
NAJRESNEJŠI 
KANDIDAT 
ZA NASLOV 

Judoisti Impola iz Slovenske 
Bistrice pa so prvi del moštvenega 

prvenstva končali na prvem mes-
tu. V derbiju četrtega kroga so 
namreč pred svojimi gledalci s 5:2 
odpravili judoiste Ivo Reye iz Cel-
ja. S prvim mestom so si večkratni 
prvaki Slovenije zagotovili orga-
nizacijo sklepnega turnirja štirih 
najboljših moštev, ki bo 18. 
decembra. 

Poleg Impola, Iva Reye in 
ptujske Drave so si pravico nasto-
pa v sklepnem turnirju priborili 
še judoisti Branika Brokerja iz 
Maribora. Le-ti so zbrali enako 
število točk kot ekipa Slovenj 
Gradca, vendar imajo slednji 
slabšo razmerje tehničnih točk. Iz 
prve lige pa je po slabih predsta-
vah izpadla ekipa Gorišnice, ki je 
v prvenstvu nastopila brez poško-
dovanega Damjana Petka. Names-
to Gorišničanov bo v novi sezoni 
med prvoligaši kranjski Triglav. 

Simon Starček 

STRELSTVO 

Pfujiani vodilni v dopisni ligi 
v prvi državni dopisni ligi je bil 

drugi krog za ptujske strelce zelo 
uspešen. V članski konkurenci je 
SK Ptuj v sestavi Slavko Ivanovič, 
Franc Bedrač in Milan Stražišar s 
3372 krogi zasedel drugo mesto, 
Petoviaavto v sestavi Simon Si-
monič, Zvonko Hajduk in Boštjan 
Simonič pa s 3337 krogi tretje 
med desetimi ekipami. Posamez-
no je Boštjan Simonič s 1130 kro-
gi bil tretji, Slavko Ivanovič s 
1126 krogi šesti, Franc Bedrač 
sedmi, Milan Stražišar deseti, Si-
mon Simonič enajsti. V konku-
renci članic je izredna ptujska 
strelka Alenka Peteršič s 683 kro-
gi bila odlična druga. 

Mladinci Ptuja Robert Šimenko, 
Marjan Gril in Matija Potočnik so 
ekipno vodilni s 3313 krogi. V 
posamezni konkurenci je prvi 
Matija Potočnik s 1118 krogi, 
Marjan Gril je s 1105 krogi drugi, 
Robert Šimenko pa peti s 1090 
krogi. 

V konkurenci veteranov so 
ptujski strelci Franc Simonič, Mi-
lan Stražišar in Slavko Ivanovič 
vodilni. Posamezno je Ivanovič 
prvi, Stražišar peti, Simonič osmi 
in strelec Petoviaavto Zvonko 
Hajduk tretji. 

SI 

• Petoviaavto sedmi 
na Evrospektru 

V soboto je bilo v Ljubljani 
strelsko tekmovanje Evrospekter 
v streljanju z zračno pištolo. Zelo 
močna ekipa Petoviaavto v sestavi 
Zvonko Hajduk, Simon Simonič 
in Boštjan Simonič je s 1632 krogi 
zasedla sedmo mesto med osem-
najstimi ekipami. Ekipa Juršincev 
(Majda Raušl, Mirko Moleh in 
Zlatko Kostanjevec) je bila s 1616 
krogi deseta. Posamezno sta si 
Boštjan Simonič in Mirko Moleh 
s 551 krogi delila deseto mesto. 
Majda Raušl je nastrelila 543 kro-
gov in bila druga članica na tek-
movanju. Zvonko Hajduk je bil s 
542 krogi šesti, Simon Simonič je 
imel 539 krogov in Zlatko Kos-
tanjevec 520. 

SI 

• Mariio Turkuš za-
del državno normo 

Na tretjem pokalu prijateljstva v 
streljanju z zračno puško za pio-
nirje v prvi državni ligi za pionirje 
je ekipa Ptuja v sestavi Aleš 
Šprah, Marko Turkuš in David 
Brodnjak s 468 krogi zasedla zlato 
sredino. Marko Turkuš si je s 167 
krogi priboril normo za državno 

prvenstvo v letu 2000. Aleš Šprah 
je nastrelil 153 krogov, David 
Brodnjak pa 148. 

SI 

• Pozivno kontrol-
no tekmovanje 

Na drugem pozivnem tekmo-
vanju v streljanju z zračno pištolo 
so tekmovale tudi tri strelke iz SD 
Juršinci. Majda Raušl je po 
rednem delu zasedla s 360 krogi 7. 
mesto. Po odličnem streljanju v fi-
nalu se je z 98,2 kr. prebila na 4. 
mesto. Zelo dobro sta streljali tudi 
mlajši mladinki. Staška Benko se 
je z osebnim rekordom 340 kr. 
uvrstila na 12. mesto, Sonja Raušl 
pa s 331 kr. na 14. 

• Mlajši mladinci 
znova slavili 

SD Železniki je v Škofji Loki or-
ganiziralo tretji krog državne lige 
za mlajše kategorije. Mlajši mla-
dinci iz SD Juršinci so v streljanju 
z zračno pištolo še drugič zmagali. 
Nastreljali so rekordnih 1016 kro-
gov in pustili za sabo ekipi Morisa 
z 999 kr. in Laškega z 998 kr. Med 
mladinkami je Sonja Raušl zased-
la 2. mesto s 342 kr., Staška Benko 
je nastreljala 329 kr. in le za tri 
kroge zgrešila stopničke. Simon 
Simonič je nastreljal 345 kr. in le 
za dva kroga zaostal za drugim 
mestom. 

v pionirski konkurenci so pio-
nirke iz SD Juršinci nastreljale so-
lidnih 489 kr.. Posamezno pa so 
dosegle naslednje rezultate: Saša 
Cafuta 169 kr., Alenka Plohi 162 
kr. in Nina Pavlin 158 kr.. Nas-
lednji krog lige bo januarja v 
Kranju. 

P.D. 

KOLESARSKI KLUB PERUTNINA PTUJ 

Uspešno prikolesarili 
novemu tisoUetju naproti 
Ptujski kolesaiji so v tej sezoni najhitreje vrteli pedale. Vačkrat 
so stali na zmagovalnem odru ob zvokih /dravljice, nosili pres-
tižno rumeno majico ... O odmevnih dosežkih, ki jim jih lahko 
zavidajo že uveljavljene kolesarske ekipe, smo se pogovaijali z 
Renejem Glavnikom, zaslužnim direktoijem Kolesarskega 
kluba Perutnina Ptuj. 

TEDNIK: Letos ste dokazali, 
da Ptujčani so kolesarji. 

Rene Glavnik: V tej sezoni smo 
pokazali največ doslej. Na svetov-
nem prvenstvu v Italiji smo nasto-
pili kar s šestimi kolesarji. Gregor 
Zagorc in Gregor Gazvoda sta do-
segla 22. in 27. mesto. Zelo dobro 
so se uvrstili tudi Miran Kelner in 
Hrvoje Bošnjak, Gregor Zagorc, 
Rado Rogina in Milivoj Glavica v 
vožnji na kronometer ali cestni 
vožnji. Gregor Zagorc je tudi 
državni pravk pri starejših mla-
dincih na kronometer. V tej kate-
goriji je v cestni vožnji Andrej 
Omulec dosegel na državnem 
prvenstvu 3. mesto. Imamo tudi 
skupnega zmagovalca spomla-
danskih tekem za Veliko nagrado 
Umaga v kategoriji za starejše 
mladince, to je Matjaž Finžgar. 

TEDNIK: Lepe uspehe ste do-
segli tudi na kolesarski pisti v 
Novem mestu? 

Rene Glavnik: Ptujski kolesarji 
- člani so ekipni državni prvaki. 
Na olimpijskem sprintu so člani 
dosegli drugo, starejši mladinci pa 
prvo mesto ter drugo mesto v 
ekipni vožnji. 

TEDNIK: Ptujski kolesarji so 
tudi v državni reprezentanci. 

Rene Glavnik: Stalni člani slo-
venske državne reprezentance so 
štirje: Gregor Zagorc, Grega Gaz-
voda, Andrej Omulec in Matjaž 
Finžgar. 

TEDNIK: Najodmevnejše 
dosežke je kljub bolezni dosegel 
Miran Kelner. 

Rene Glavnik: Res je največje 
presenečenje v letu 1999. V člans-
ki konkurenci je postal absolutni 

zmagovalec spomladanskega dela 
tekmovanj za veliko nagrado 
Umaga v močni konkurenci slo-
venskih, hrvaških, avstrijskih, 
nemških, italijanskih in čeških 
kolesarjev. Osvojil je tudi rumeno 
majico. Drugi njegov največji us-
peh je absolutni rekord na držav-
nem prvenstvu v kronometru na 
Ptuju. Zaradi bolezni ni bil na ev-
ropskem prvenstvu. Osvojil je še 
"zlato kolo". Točke zanje je zbral v 
Trstu, na dirki po Sloveniji, na 
državnem prvenstvu in na veliki 
nagradi Perutnine Ptuj in Kranja. 
Na Mirana Kelnerja računamo 
tudi v bodoče. Živi pravo športno 
življenje za visoko zastavljene cil-
je. 

TEDNIK: Drugi klubi so potre-
bovali za podobne uspehe od 40 

do 50 let, vi ste jih dosegli v de-
setih. 

Rene Glavnik: Res sem pred de-
setimi leti s svojim denarjem ku-
pil šest tekmovalnih koles, s kate-
rimi smo začeli. Uspehi kažejo, na 
kakšnem nivoju dela klub danes. 
Obvladamo stroko, vladata red in 
disciplina ter dobra organizacija. 
V veliko pomoč so nam sponzorji. 
Izkoristil bom priliko in se jim 
zahvalil, predvsem Perutnini 
Ptuj, še posebej predsedniku up-
rave in generalnemu direktorju 
dr. Romanu Glaserju, ki je obe-
nem predsednik našega kluba. 
Vedno nam stoji ob strani. 

TEDNIK: Ali upate na po-
dobne uspehe tudi prihodnje 
leto? 

Rene Glavnik: Take dosežke bo 
težko ponoviti, predvsem ob pičlo 
odmerjenih finančnih sredstvih. 
Ne mislimo pa spati na lovorikah. 
Še vedno smo z ramo ob rami z 
vsemi klubi v Sloveniji in to po 
znanju in uspehih. 

TEDNIK: Svoje vrste pomlaju-
jete? 

Rene Glavnik: Gradimo na 
mladih talentih, ki jih iščemo tudi 
po šolah, tako da jim predstavlja-
mo kolesarski šport. Ce bomo ho-
teli zmagovati, bomo morali trdo 
delati. 

TEDNIK: Glavno trenersko 
delo je prevzel Robert Pintarič? 

Rene Glavnik: Je eden na-
jboljših slovenskih kolesarjev 
doslej in strokovno usposobljen 
trener. Dosedanji trener Samo 
Glavnik se je moral posvetiti 
razširjeni družinski firmi. Še bo 
sodeloval s ptujskimi kolesarji, ki 
jih je doslej uspešno vodil. Upam 
na nov zagon v klubu. 

TEDNIK: Ali bo ostala Ijubl-
jansko-ptujska naveza? 

Rene Glavnik: Da, še naprej bo 
delovala ekipa Perutnina Ptuj -
Radenska Rog. 

Roman Zavec 

Rene Glavnik, direktor Kole-
sarskega kluba Perutnina 
Ptuj 

PLAVANJE 

Vzpodbudno v Ijubliani 
Blizu 500 predstavnikov 31 klubov iz 7 držav in 26 plavalcev 
ptujskega kluba Terme Ptuj je le nekaj podatkov z mednarod-
nega mitinga minule sobote MIKLAVŽ 99. Na tej mednarodni 
tekmi je debitiralo tudi devet ptujskih najmlajših članov. 

Aljaž, Grega, Matej, Jernej, 
Saša, Miha, Jure, Lovro, Dani, 
Tom, Sara, Tina, Aleksandra, 
Maša, Mateja so plavalci, na ka-
tere bo v prihodnosti klub stavil 
največ. S svojim sobotnim plavan-
jem so dokazali, da njihov in trud 
trenerjev ni bil zaman. Izboljšali 
so svoje osebne rekorde in se 
uvrščali tudi med prve tri v svoji 

skupini. Najboljši med njimi je 
bil v disciplini 50 m prosto Jure 
Rozman, na 50 m prsno pa Miha 
Sajko. V istih disciplinah pri 
deklicah sta bili najhitrejši Sara 
Vidovič in Tina Radolič. Tek-
movali so tudi v 100 m discipli-
nah, kjer je bila Maša Sajko 
najhitrejša v prosti, Mateja 
Rozman pa v prsni tehniki. 

"Vsako leto znova optimistično 
pričakujemo, da bo po novi razdelitvi 
sredstev, namenjenih za šport, tudi 
plavanje izenačeno z drugimi športi v 
občini. V našem klubu moramo zbrati 
2.500.000,00 tolarjev letno samo za 
najem bazena. Vedno znova pa pos-
lušamo, da je denarja premalo. Če ne 
bomo skrbeli za zdrav razvoj otrok, ki 
bodo lahko kot odrasli kvalitetneje 
delali in s tem zaslužili več, ga bo še 
manj," je potožil Fran jo Rozman 
iz ptujskega plavalnega kluba. 
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Info-
glasbene novice! 
Na Otoku obstajajo stavnice, 
na katerih lahko stavite, kdo ; 
bo na prvem mestu božične 
lestvice. Pri nas v Sloveniji 
pa še nimamo niti uradne 
lestvice, vendar naj bi se v 
letu 2000 spremenilo na 
boljše. 

Ameriška mega zvezda MA-
RIAH CAREY še vztraja na ne-
katerih lestvicah s komadom 
Heartbreacker z albuma Rain-
bow, na katerem najdete štiri-
najst posnetkov. Pevka je od-
pela zahtevno soul balado 
THANK GOD I FOUND YOU 

v kateri sta pomemb-
no vokalno vlogo prevzela pe-
vec Joe in skupina 82 Degre-
es. I 

i 

Irska skupina B'WITCHED ima | 
pet uspešnic: Ces t La Vie, | 
Rollercoaster, To you I Be- | 
long, Blame it on the VVeather-
man in Jesse Hold on. Ženski 
kvintet preseneča s harmo- j 
nično skladbo I SHALL BE 
THERE in pravi doda-
tek tej skladbi je petje znane-
ga zbora Ladysmith Black 

Mambazoo. 

Britanska pevka in igralka 
MARTINE McCUTCHEON igra 
v televizijski nadaljevanki Eas-
tenders. Vrhunska pevka nas 
bo uspavala s čudovito klasiko 
TALKINO IN YOUR SLEEP 

ki jo je leta 1978 
pela Crystal Oayle in jo najde-
te na fantastični zgoščenki 
You, me and us. Kot druga A-
stran male plošče pa je doda-
na še otroška pesmica LOVE 
ME namenjena do-
brodelni ustanovi Children in 
Need Charity. 

Ameriška pevka JEVVEL se je 
rodila 23. maja 1974. Nadarje-

I na glasbenica se pušča voditi 
I akustični kitari in svojemu šib-
j kemu glasu v minimalistični 
I ročk baladi VVHATS SIMPLE 
I IT'S TRDE s svojega 

prazničnega albuma z naslov-
om Joy A Holiday Album. 

i 
JOHN LENNON ob Paulu 
McCartneyju velja za naju-
spešnejšega Beatla na solo 
glasbeni poti. Legendarni pe-

vec je s pomočjo založbe Par-
lophone spet v modi, saj so na 
novo očistili, digitalizirali in iz-
dali himno z naslovom IMAGI-
NE99' 

Britanski pevec JOE COCKER 
je v okviru turneje No Ordinary 
VVorId letos v oktoru koncerti-
ral v Ljubljani. Standardni hri-
pavi vokal in odličen glasbeni 
aranžma sta osnovi v pov-
prečni priredbi pesmi FIRST 
WE TAKE MANHATTEN 

ki jo je v izvirniku pel 
Leonard Cohen. 

Gospod "Slow Hand" ERIC 
CLAPTON je v novembru izdal 
novi kompilacijski album Clap-
ton Chronicies, na katerem je 
trinajst njegovih največjih 
uspešnic in dve novi pesmi. 
Prva nova pesem je bila Blue 
Eyes Blue iz filma Runaway 
Bride, druga pa temelji na so-
dobnem house ritmu in solo 
kitari: GET LOST pro-
duciral jo je Simon Clime. 

TOM JOHNS je zadel v polno 
z albumom priredb Reload, saj 
na njem lahko slišite duete z 
The Cardigans, Pretenders, 
Simply Red, Robbiejem VVilli-
amsom, Natalie Imbruglia ... 
TOM JOHNS je izbral pravo 
zimsko skladbo BABY IT'S 
ČOLD OUTSIDE in jo 
zapel v duetu s CERYS MATT-
HEWS iz skupine Catatonia. 

švedski duet ROXETTE sta 
Marie Fredriksson in Per Gess-
le. Uspešen duet ostaja v zna-
nih ter hitro razpoznavnih ba-

ladnih vodah v pesmi SALVA-
TION z albuma Have A 
Niče Day. 

Ameriški country mojstri MA-
VERICKS so najbolj blesteli s 
hitom Dance the Night Away. 
Sedaj so vsi hiti skupine zbrani 
na zgoščenki The Very Best of 
Mavericks in napoved za to 
ploščo je nov srednje hiter, 
vendar zelo komericalen co-

untry komad THINGS I GAN-
NOT CHANGE 

Za konec pa sem prihranil še 
tri velike uspešnice iz 80. let, ki 
so ponovno izšle na formatu 
male plošče in nosijo naslove 
1999 - PRINCE, The Povver of 
Love - HOLLY JOHNSON in 
The Final Countdovvn - EURO-
PE. 

David Breznik 

POPULARNIH 10 
1. Thafs the Way it is 
- CELINE DION 

2. Will 2K 
- WILL SMITH & K-CI 

3. The Best of me 
- BRYAN ADAMS 

4. She's the One 
-ROBBIEVVILUAMS 

5. Rhythm Divine 
- ENRIOUE IGLESIAS 

6. Smooth 
- SANTANA & ROB 
THOMAS 

7. Waiting for Tonight 
- JENNIFER LOPEZ 

8. I Learned from the 
Best 
- WHITNEY HOUSTON 

9. Kiss (When the Sun 
don't Shine) 
- VENGABOVS 

10. I Knew i Loved 
you 
- SAVAGE GARDEN 

Lestvico POPUUVR. 
NIH10 iahko poslušate 
vsako soboto v večer-
nem sporedu radia Ptuj. 

Info - kviz 
Za nek^ časa prekinjamo tnfo kviz, dolžni pa smo še nagrado za 
dva tedna. Nagr^enci naj jo dvignejo v uredništvu Tednika. 
Da je bil pred štirinajstimi dnevi na fotografiji Zlatko Dobrič, je 
ugotovila Lee Mikša, Nova vas 14 b, Markovci. Čestitamo! 
Ta teden na fotografiji Celine Dion, z vrha lestvice POPULARNIH 10. 

Mladi dopisniki 
PRADEDEK 

Spomnim se svojega pradedka, 
ki je bil star 94 let. Vedno je bil 
zelo vesel, ko sem ga obiskala sku-
paj s starši. Delil mi je bombone, 
včasih kakšen denar in me 
spraševal, kaj se učim v šoli. Ka-
dar ni bil bolan, je večkrat pripo-
vedoval o časih svoje mladosti. 
Imela sem ga rada, saj se mi je zelo 
smilil, ker je s težavo hodil po hiši 
in mu je bilo velikokrat dolg čas. 

Želel je, da bi prišla večkrat na 
obisk, jaz pa sem se izgovarjala, da 
nimam časa. Sedaj mi je žal za vse 
te izgovore in da mu takrat nisem 
še več pomagala. Prvega marca le-
tos je zbolel za pljučnico. Ni mo-
gel več govoriti, toda ko sem ga 
prišla obiskat, me je satno pogle-
dal in mi stisnil roko. Čez nekaj 
dni je imirl. Bila sem zelo žalost-
na. Se vedno, ko pridem na obisk 
k babici in dedku, imam občutek, 
da bo iz svoje sobe počasi prišel 

tudi moj pradedek, ki se ga bom 
vedno spominjala. 

Natalija Hauptman, 4. a, 
OŠDestmik 

ZAPADEL JE 
PRVI SNEG 

Ko sem se zbudil, sem zagledal 
letošnji prvi sneg. Mislil sem, da 
sanjam. A ko sem se tmiil, sem vi-
del, da je res. Hitro sem se z vesel-
jem oblekel in odšel v šolo. Dreve-
sa so bila vsa bela. Ko sem pogle-
dal v šoli skozi okno, sem videl 
igrišče v snegu. Zelo sem bil vesel 
in sem komaj čakal, rekreativni 
odmor. 

Med odmorom smo šli ven. Zelo 
smo se kepali. Padali smo v sneg. 
lovili smo se in ribali. Ko smo 
prišli noter, smo bili celi mokri in 
premraženi. Sušili smo si rokavi-
ce, hlače in šale. 

Doma sem poklical Sama in sku-
paj sva šla v gramozno jamo. Tam 
smo se kepali in vozili z vrečami. 
Ko se je sneg že talil, je nastala 
brozga. Midva s Samom sva si ho-
tela narediti čeznjo most. Toda ni 
in ni nama uspelo. 

Sašo Komet, 3. b, 
OS Kidričevo 

SREČEN SEM PRI 
BABICI IN DEDKU 

Imam dve babici in dva dedka. 
Babici v Halozah je ime Jožica in 
dedku Ivan. Doma sta v kraju Pes-
tike. Na majhnem hribčku imata 
hišo. Okoli hiše imata vinograd in 
sadovnjak. Dedek mi večkrat pri-
poveduje, kako je bilo v starih 
časih. Vsak da je pasel krave. Ko 
pa je bila že tema, pa je moral spa-, 
ti na seniku. Večkrat ga je tudi ze-
blo. Imata tudi kokoši in enega 
petelina. Imela sta tudi mačka Mi-
kija. Nekega večera je odšel in ga 
drugo jutro ni bilo nazaj. Bila sta 
zelo žalostna. Dedek mi pripove-
duje, kako se obdeluje vinograd. 
Zelo ju imam rad. 

Imam tudi babico in dedka na 
Ptuju. Babica je zelo bolna, zato 
dedek več časa preživi z njo. Vsak 
dan, ko pridem tja, prvo pogle-
dam v hladilnik. V njem najdem 
veliko sladkarij. Babičin hobi je 
šivanje oblek. Dedek pa vsak dan 
hodi po kosilo. 

Oba dedka in obe babici imam 
zelo rad. 

Aleš Vesenjak, 5. b, 
OŠ Ljudski vrt, Ptuj 

NA PRAGU 
NOVEGA 
TISOČLETJA 

- Bliža se leto 2000. Tretje 
tisočletje.Tega se zelo veseli-
mo.Nekateri mislijo, da bo konec 
sveta. 

- V časopisih piše veliko o 
tem.Pri nas imamo pripravljen 
šampanjec, ki ga bomo odprli, ko 
bo polnoč. 

- Nekaj manj kot trije tedni nas 
ločijo od novega tisočletja.Takrat 
se bo pisalo leto 2000. Nekateri 
govorijo, da bo takrat konec sveta. 
Drugi pa so bolj optimistični in 
trdijo, da se bodo dogajali čudeži. 
Eni obljubljajo, da bo takrat vse 
boljše in lepše. Upam, da bo res, 
saj je na svetu preveč zlobe in 
vojn. Želim, da bi novo tisočletje 

i pripomoglo k temu, da bo svet 
lepši. 

- Želim si, da bi bila šola na pra-
gu novega tisočletja zabavna, da 
ne bi bili učitelji tako strogi, da bi 
nam vse pustili. Življenje v šoli bi 
moralo biti zabavno. 

- Šola v novem tisočletju? Goto-
vo bo nekaj posebnega: ukinitev 
nekaterih predmetov, manj 
spraševanj, daljši odmori itd. 
Mogoče bi lahko nekateri prostori 
sltižili drugim namenom. Tako bi 
lahko zbornico spremenili v 
FAST FOOD restavracijo. V učil-
nici za slovenski jezik bi naredili 
kar kino. 

j - Vsako leto se najbolj veselim 
I zime. Veselim se, ker bo veliko 

snega, daril in obenem se veselim 
I prihajajočega novega leta. 
I - Mislim, da bo leta 2000 konec 

sveta, ker je to napovedal Nostra-
damus, ki je velik strokovnjak. 

I Mislim, da bo človek imičil same-
ga sebe. Cene v trgovinah se bodo 
močno dvignile. Glede prazno-
vanja pa mislim, da bo to velik 
žur. 

- Smo na pragu novega tisočlet-
ja. Beseda tisočletje mi pomeni 
novo dobo, v kateri bo veliko 
miru, zdravja, sreče in tehno-

I loških izumov. Upajmo, da bo ta 
I doba boljša od prejšnje, saj se je v 
! tem tisočletju zgodilo marsikaj 

groznega. 
- V novo tisočletje bomo vsi po-

nesli samo najlepše želje, ki bodo 
v večini primerov ostale samo 
želje: da bi se vojne končale, da bi 

j vsi ljudje imeli dovolj hrane, da bi 
I se ljudje med seboj spoštovali. Te 

želje slišimo vedno, žal pa nič ne 
naredimo zanje. Želim si, da bi v 
novem tisočletju vsi začeli ure-
sničevati te želje. 

- Ob vstopu v novo tisočletje ne 
pričakujem nič posebnega. Ko 

j slišim govorice o koncu sveta, si 
I mislim, da to sploh ne bo res. Go-
{ vorijo tudi, da bodo prišli Mar-

sovci, ampak jaz jim ne verjamem. 
- Ko sem bil star šest let, sem se 

vedno spraševal, kaj se bo zgodilo 
leta 2000. Zdaj se približuje in ne 
zdi se mi nič posebnega. Za 
večino ljudi je to zelo pomemben 
dogodek. Nekateri napovedujejo, 

i da bo na Zemljo padel velik ko-
met, ampak jaz temu ne verja-
mem. Novo tisočletje bo prineslo 

j spremembe v razvoju življenja 
! ljudi. 
i - Mislim si, da bo 1. 1. 2000 
i začelo deževati in da ne bo nehalo. 
I Nastal bo vesoljni potop. Vse bo 
I zalilo in povsod bo voda. Plavali 

bomo, dokler bomo zmogli, po-
I tem bomo utonili. 
I - Leta 2000 bomo začeli graditi 

novo hišo. Takrat si bom kupil 
! račimalnik in glasbeni stolp. Imel 
' bom svojo sobico z balkonom. 
I Upam, da bova z bratom imela 
i vsak svojo sobo. Zgradili bomo 

lepo hišo. 
- Če bo leta 2000 konec sveta, 

mislim, da bo iz tal začela teči 

lava. Vsa gorovja se bodo vdrla v 
zemljo, vse reke bodo poplavile, 
tla bodo razpokala, vsepovsod 

I bodo potresi, iz tal bodo začeli 
j prihajati dinozavri. Vsi ljudje, ki 

so umrli, bodo vstali iz grobov in 
ubili vse, kar bodo videli. Ko pa 
bo vsega konec, bo Zemljo še 
vrglo iz njene osi in odneslo jo bo 
v Sonce, kjer bo vse skupaj eks-
plodiralo. Eksplozija bo tako 
močna, da bo eksplodirala cela ga-
laksija, v kateri smo. 

- Že od nekdaj se govori o pre-
lomnicah, še posebej o letu 2000. 
Ne vem, kaj bo takrat, vendar se 
širijo govorice o koncu sveta. Jaz 
mislim, da ga ne bo. 

- No, pa kaj bi govorili, kaj bo 
leta 2000. Najbolje je, da počaka-
mo na ta dogodek in zgodilo se bo, 
kar se namerava zgoditi. 

- Vsi se že pripravljamo na novo 
leto. Zakaj je to novo leto dvignilo 
toliko prahu? Ja, seveda, vstopa-
mo v novo tisočletje. Vedeževdci 
nam napovedujejo konec sveta in 
nekateri v to celo verjamejo. Jaz v 
to ne verjamem, želel pa bi samo 
to, da bi bila šola bolj zabavna. 
Šola v novem tisočletju bi morala 
biti taka: na vsaki klopi bi bila 
dva račimalnika, tako učenci ne bi 
več nosili torbic v šolo, ampak le 

j nekaj disket, da bi si napisali 
snov; tabla bi bila velik ekran, 
učiteljica bi samo v en predalček 

j dala disketo in celotna snov bi se 
takoj izpisala. To bi bilo tudi v 
redu za učitelje, saj se ne bi več 
mučili s pisanjem na tablo in tudi 
reditelji bi imeli manj dela. 

- Čez nekaj tednov bo po ulicah 
mrgolelo ljudi. Zakaj? Pričelo se 
bo leto 200k), novo tisočletje. Ver-
jetno se bo večina ljudi odpravila 
na potep po ulicah. Tudi mi se 
bomo odpravili na Ptuj gledat 
ognjemet. Upam, da se bo zgodilo 

I nekaj posebnega. Upam, da se mi 
! bo izpolnila moja najljubša želja 
i in da mi bodo končno kupili kon-
^ ja. Sicer pa upam, da ne bo nobe-
' nih promemih nesreč ali česa po-
I dobnega. 
! - Novo tisočletje je začetek no-

vih pustolovščin, novih zamisli 
ter skrbi, žalosti, veselja. Vsak člo-

I vek se po svoje veseli leta 2000. 
Učenci OŠ Videm 

LUJZEK 
Dober den vsoki den! Toto pi- \ 

smo Vam pišem na Mikložov go- \ 
davni den. Rodilo se je lepo \ 
sunčno jutro, mrzlo pa je kak \ 
pozimi. Odjuga Je sneg pojela in 
drgoč je naš Suhi breg rjovi kak 
štora lisica. Mica v kuhinji s pi-
skri ruii in v krušni peči kuri. 
Rekla Je, da bo gnes kruh pekla, 
saj nama Je prejšja peka že sfali-
la. Ženske provijo, da je testo za 
kruh zamesti imetno delo. 
Včosik Je kera ženska Jomrala, 
da Je lajži roditi kak kruh zame-
siti. Ja, pa negda smo do kruha 
vejkšo spoštovoje meli kak gnešji 
den. Ce ti Je štiklček kruha na tle 
padna, si ga moga spoštlivo po-
brati in kušniti. Pa pret, kak se 
Je koloč kruha na polovico raz-
reza, si moga na hrbtni stroni z 
nožom križ nareti. To so bli pač 
cajti, ko kruh neje bija pri vsoki 
hiši in Je zato biJa tejko boj 

spoštovoni. Gnešji den pa s kru-
I hom tak delamo, kak da ne bi 

biJa nič vreden. Posebno v mes-
i tih, ge nega živoli, ki bi stori 

kruh pojele, najdemo cele štruce 
; v kontah za smeti. To neJe dobro 
\ in to neJe prav, saj Je tudi v 
I gnešjem cajti dosti družin, ki 
\ majo premalo penez, da bi si za-
i dosti kruha kupili, če pa še malo 

dale po sveti pogledamo, pa itak 
\ v dosti držovah deca in starši 

kruha strodajo. 
ZaJ smo si malo o kruh i 

I pogučali, bliža pa se nam tudi 
I cajt božičnih potic. Za Mi-
I kložom prihajata Božiček in de-
I dek Mraz. Prvi Je za boj ta črne 
\ farbe, drugi pa za rdečkaste. 
I Tak provijo, seveda pa se deca 
i čista nič ne sekiraja, če Jih kar 
I vsi trije dobri možje obiščejo in 
I kaj dobrega prinesejo. Včosik 
I smo pravli na Mikložovo: "Fige, 
I rožiče za pridne dekliče in fan-
I tiče..''' Deca smo tak molili, ke se 
I Je hiša trosla, gdo Je vragec s ket-

no zniža pred hišnimi dvermi,... 
Ja, to so pač spomini na mloda 

\ leta. Jaz provim, da še glih nesen 
tak stori, samo sen že dugo na 
sveti. Store kosti in koprive pa 
pre tudi ne zmrznejo tak hitro. 

S toto tolažbo vas lepo podav-
IJam in želim vse lepo v zodjen 
mesci totega tisučletja. 

Vaš LUJZEK 







ŠPORT 

DVORANSKI NOGOMET / SRP 99 

Ali bo Ptuiianom uspelo še peiii? 
V nedeljo, 12. decembra, bo v dvorani Center že 14. tekmovanje za slovenski malonogomet-
ni revialni pokal SRP 99. Ptujska ekipa Poetovio bo kot branilka lanskega naslova tudi le-
tos gostite^ica in organizatorica tega tekmovanja. Ptujčani bi si s tretjo zaporedno zmago, 
skupno pa že peto, priigrali veliki prehodni pokal v trajno last, kar bi bil velik uspeh, saj je 
to doslej uspelo le ekipi Talcev iz Maribora. 

Poetovio, ki sodi med najboljša malonogometna 
moštva v državi, ne bo imelo lahkega dela, saj je 
vedno lažje osvajati lovoriko, kot jo braniti. 
Ptujčani bodo tudi nekoliko oslabljeni, saj ne bo 
igralcev Emila Šterbala, ki še nastopa v Belgiji za 
Gen t, in Nas tja Čeha. Zagotovo pa bodo nastopili 
Silvo Komik, Milan in Tomi Emeršič, Robi Ve-
senjak, Boris Klinger, Damjan Gaiser, Vlado Ko-
kol, Franci Fridl, Ivo Lončarič in Aleš Čeh. Naj-
večji konkurenti za osvojitev prvega mesta bodo 
prav gotovo igralci iz ekipe Branik Talci iz Mari-
bora; te bodo zraven malonogometnih reprezen-

tantov Simeunoviča, Krauta, Kurnika okrepili Še 
mojstri velikega nogometa Peter Breznik, Zeljko 
Spasojevič in najboljši slovenski nogometaš Zlatko 
Zahovič. 

Skupina A: Oplotnica, Ia)tus, Pri Antonu, Ele-
sprom; skupina B: Branik Talci, Bakra, Brezno 
Wink, Poetovio Ptuj. 

Ljubitelji dvoranskega nogometa, vabljeni v dvo-
rano Center v nedeljo, 12. decembra, od 9. do 20. 
ure. 

Fr 

MALI NOGOMET 
2. SLMN - VZHOD • 
Poraz vodečega 

v 10. krogu 2. SLMN - vzhod so za največje prese-
nečenje poskrbeli nogometaši Križevcev, ki so pre-
magali vodeče moštvo Mak Cole. V športni dvorani v 
Slovenski Bistrici so nogometaši C^lotnice prema-
gali Slovenske gorice in tako dosegli prvo zmago v 
prvenstvu. Presenetljivo visok poraz so doživeli no-
gometaši Vitomarcev. 

Rezultati 10. kroga: Križevci - Mak Cola 5:4, 
Oplotnica - Slovenske gorice^ 9:6, Vitomarci Petlja -
Marco Polo 2:8, Mizarstvo Širovnik - Valšped 8:3, 
Vitomarci Ped j a - Marco Polo 2:8, Pušenci - Dobo-
vec 2:2. 
1. MAK COLA 9 7 1 1 76:43 22 
2. MIZARSTVO ŠIROVNIK 8 6 1 1 64:25 19 
3.DRAŽAVAS 8 5 1 2 44:37 16 
4. SLOVENSKE GORICE 8 4 1 3 42:36 13 
5. KRIŽEVCI 8 4 1 3 27:32 13 
6. DOBOVEC 9 3 3 3 39:38 12 
7. PUŠENCI 8 3 2 3 33:45 11 
8. VITOMARCI PETUA 9 3 1 5 40:53 10 
9. VALŠPED 9 2 1 6 28:42 7 
10. MARCO POLO 10 2 O 8 44:71 6 
11. MARCO POLO 9 1 2 6 36:51 5 

OBČINSKA LIGA 
GORIŠNICA 

Tekme v malem nogometu so v novi dvorani v 
Gorišnici pravi nogometni praznik. Po treh krogih 
sta še edini neporaženi moštvi Dina&Sima in NK 
Gorišnica- Bistro Milena, ki sta tudi tokrat sicer sla-
vili, vendar ne tako prepričljivo, kot so načrtovali v 
zmagovalnih taborih. Majhno presenečenje so 
doživeli nogometaši KMN Kokot, saj jih je ne-
pričakovano premagala ekipa SteMarstva Mezna-
rič. 

Rezultati 3. kroga: Forum - Gamsi Zamušani 5:1, 
Dolane Prodajni center Krona - Dina&Sima 4:8, 
Ziher - Avtošola Prednost 4:4, KMN Kokot - Ste-
klarstvo Meznarič 4:7, Hidus - Izziv Telefoni 6:0, 
Nogometni klub Gorišnica Bistro Milena - Cirkula-
ne3:l 

1. DINA&SIMA 3 3 0 0 22:8 9 
2. NK GOR. BISTRO MILENA3 3 0 0 19:5 9 
3. KMN KOKOT 3 2 0 1 19:8 6 
4. HIDUS 3 2 0 1 11:7 6 
5. STEKLARST. MEZNARIČ 3 2 0 1 12:11 6 
6. AVTOŠOLA PREDNOST 3 1 2 O 13:12 5 
7.ŽIHER 3 f 1 1 10:9 4 
8. DOLANE PC KRONA 3 1 1 1 14:15 4 
9. FORUM 3 1 0 2 10:12 3 
10. IZZIV TELEFONI 3 O O 3 3:14 O 
11. GAMSI ZAMUŠANI 3 0 0 3 7:23 O 
12.CIRKULANE 3 0 0 3 3:19 O 

OBČINSKA LIGA 
ORMOŽ 

v 2. krogu 1. občinske lige Ormož v malem nogo-
metu so bili doseženi tile rezultati: Smoki Fištra-
vec - SKD Ormož 2:1, Gub Rotation - Pušenci 3:4, 
Zopa Atex Križevci - AUadost Miklavž I. 7:2. 
1.Z0PAATEX KRIŽEVCI 2 2 0 0 11:2 6 
2. HOLERMUOS 1 1 O O 9:3 3 
3.T0MAŽRTVKUPČIČ 1 1 O O 4:2 3 
4 GOSTIŠČE PRI TONETU 1 1 O O 5:4 3 
5. SMOKI FIŠTRAVEC 2 1 O 1 6:6 3 
6. PUŠENCI 2 1 O 1 6:7 3 
7. MLADOST MIKLAVŽ L 2 1 O 1 6:10 3 
8. CLUB ROTATION 2 O O 2 6:8 O 
9. INTERLES ORMOŽ 1 O O 1 0:4 O 
10. SKD ORMOŽ 2 O O 2 5:10 O 

Rezultati 2. kroga - 2. liga: Cvetkovci - Pušenci 
Veterani 1:2, Vičanci Junior - TSO Ormož 4:5, Lit-
merk - Ivanjkovci 2:3, Kog - Borec 3:2, Trgovina 
Rina - Mladost Miklavž 3:2. 
I.IVANJKOVCI 2 2 O O 7:3 6 
2. TRGOVINA RINA 2 2 O O 9:6 6 
3. TSO ORMOŽ 2 1 1 O 7:6 4 
4 PUŠENCI VETERANI 2 1 1 O 4:3 4 
5. CVETKOVCI 2 1 0 1 11:3 3 
6. KOG 2 1 0 1 4:12 3 
7. BOREC 1 O O 1 2:3 O 
8. MLADOST MIKLAVŽ II. 1 O O 1 2:3 O 
9. LITMERK 2 O O 2 6:9 O 
10.VIČANCIJUNI0R 2 O O 2 5:9 O 

-ek 

ROKOMET / 1. B SRL MOŠKI 

Veliki Medelii derbi za drago mesfo 
Rokometaši Velike Nedelje so se 

v soboto v svoji dvorani za ize-
načitev na drugem mestu z Besni-
co in Šmartnim pomerili s 
slednjimi. Po dokaj izenačenem 
prvem delu so tekmo v svojo ko-
rist odločili v drugem polčasu. 
Ormožani pa so se v nedeljo 
zvečer v Trbovljah pomerili z vo-
dilnim Rudarjem. V prvem delu 
je bilo zelo izenačeno, ob polčasu 
14:14, v začetku drugega pa je 
domačinom uspela serija 7:0 in 
tekmo so dobili s končnim rezul-
tatom 31:25. V naslednjem krogu 
se bo Velika Nedelja v gosteh po-
merila z Atomom Krškim, Ormož 
pa prav tako v gosteh s Preddvo-
rom. 

V vzhodni skupini druge lige je 
Ptuj v gosteh s 34:21 premagal 
Razkrižje. Ta konec tedna pa 
bodo derbiji prvih štirih ekip. 
Prvouvrščena Pyramidia in dru-

gouvrščena Radgona se bosta po-
merili v Radencih, v Ptuju pa se 
bodo domačini, ki so četrti, pome-
rili s tretjim. Krasom. 

VELIKA NEDELJA 
- ŠMARTNO 25:21 
(11:8) 

VEUKA NEDELJA: Kovačec, 
Belšak 3, R Mesarec 3, Trofenik 
1, Gregorič, Potočnjak 2, Bezjak 2, 
Planine 4, Kokol, Poje 6, A. Mesa-
rec 3, Okreša I, Kumer, Belec. 

Gostje iz Šmartna pri Litiji so 
dobro začeli in spretno izkoriščali 
vrzeli v domači obrambi, zato je 
bil rezultat na sredini polčasa ize-
načen na 5:5, svoje pa sta dodala 
tudi vratar gostov Doblekar in 
agresivna globoka obramba. V na-
ddjevanju je domača obramba 5:1 
naredila svoje in domačini so ob 
spodbujanju blizu 300 gledalcev 

povedli s štirimi zadetki prednos-
ti. V drugem delu so domačini 
tudi po zaslugi vratarja Belca in 
uspešnem zaključevanju nasprot-
nih napadov razliko povišali na 
šest zadetkov (20:14). Vztrajni 
gostje so se znova približali na tri 
zadretke, za kaj več pa so naredili 
preveč tehničnih napak, kar je 
močna domača ekipa izkoristila in 
zanesljivo zmagala. Lahko bi še 
več, če bi bilo v napadu več orga-
nizirane igre in koncentracije 
igralcev pri zaključnih strelih. 
Kakorkoli že, gledalci so videli na 
trenutke ra2Wljivo igro, kar pa 
je bilo bolj posledica včasih nera-
zumljivih sodniških odločitev in 
igre gostov, ki so se ob normalnih 
prekrških prevečkrat valjali po 
tleh. Tudi to je lahko del taktike 
proti močnejši ekipi. 

I.k. 

ODBOJKA / 1. A DOL- ŽENSKE 

Marsel Ptuj - Hit Nova (hma 
MARSEL PTUJ: Terbučeva, Mohorkova, Zun-

kovičeva, Blažičeva, ^stoslemškova, Krebsova, 
Šeronova, Frumnova, Žgečeva, Vindiševa. 

Maloštevilni gledalci na Ptuju so pričakovali večji 
odpor domačih igralk proti favoriziranim gostjam iz 
Nove Gorice. V prvem nizu so Novogoričanke hitro 
visoko povedle. Igra domačih igralk je bila preveč 
mehka, predvsem ob mreži. Ko pa se je pri vodstvu 
gostij s 16:11 poškodpvala še izkušena Petra Blažič, 
je bilo vsega konec. Se lažje delo so imele gostje v 
druge nizu. Nekaj iskric upanja je bilo na začetku 
tretje igre, ko so Ptujčanke povedle s 4:1, nato je bil 
rezultat izenačen vse do 17:17. Kot že na mno^h 
prejšnjih srečanjih so domačinke ponovno nare^le 
ogromno napak v zaključku, kar so gostje izkoristile 
in po šestdesetih minutah srečanja prišle do veliko 
lažje zmage, kot so pričakovale. Rezultati nizov: 
18:25,6:25,21:25. 

Po osmih krogih imajo odbojkarice Marsela samo 
sedem točk in vprašamo se lahko, kaj se je tako kore-

nito spremenilo v primerjavi z lansko sezono, da so 
tako močno popustile. Poškodba kap^tanke Nataše 
Prauhart, ki verjetno zaradi ne bo več igrala odbojke, 
ne bi smel biti glavni razlog. 

1. A DOL- MOŠKI • Fužinar 
GOK Igem - Granit 3:0 

GRANIT: Zorenč, M. Bračko, Z. Bračko, Pušnik, 
Raj h, Jurak, Lampret, Pipenbaher, Jesenko. 

Odbojkarji Granita iz Slovenske Bistrice so ponov-
no slabo zaigrali in bili poraženi od ravenskih odboj-
karjev, ki so za zmago potrebovali slabo turo. Mogoče 
se je pri gostih poznala odsotnost prvega podajalca 
Kavnika, vendar tudi pri dru^h elementih odbojke 
Bistričanom ni šlo najbolje. Sicer pa ima v tem tre-
nutku Fužinar kvalitetnejšo ekipo, kar se je na kon-
cu videlo tudi po rezultatih nizov: 25:18, 25:18, 
25:12. 

Danilo Klajnšek 

Športne novice 
ZAVRČ • 30 let 
športnega društva 

v Zavrču bodo v soboto ob 17. 
uri v tamkajšnji kinodvorani 
proslavili 30 let delovanja šport-
nega društva. Po pre^edu razvoja, 
podelitvi diplom, priznanj in pla-
ket ter kulturnem programu se 
bodo sedanji in nekd^ji člani 
zadržali na družabnem srečanju. 

I.k. 

KEGLJANJE • 
Ptujčani izgubljajo 

Tekmovanje nadaljujejo tudi 
kegljači ptujske Drave. V 5. k r o ^ 
1. lige OKZ Maribor so izgubili 
srečanje z Elektrarno Fala s 5:3 
(5009:4893). Rezultati ptujskih 
kegljačev: Amuš 801, Ivančič 790, 
Sušanj 834, Haladea 812, 
Plajnšek- Ilič 764, Vranješ 892. 

Druga ekipa Drave je odigrala 
tri dvoboje in bila trikrat neu-
spešna. Najprej so s 7:1 izgubili s 
Kovinarjem (Kavčič 362, Planine 
331, Kramberger 352, Murko 395, 
Fridl 350, Kozoderc 342), nato z 
ekipo Invalid s 7:1 (Murko 379, 

Kavčič 385, Kramberger 390, Ko-
zoderc 396, Fridl 385, Premzl 382) 
in nato še proti Lokomotivi s 6:2 
(Kavčič 373, Planine 316, Fridl 
371, Kozoderc 389, Murko 346, 
Premzl 393). 

•ek 

KOŠARKA / MEDOBČINSKA REKREACIJSKA 
LIGA 

Odigran je bil nepoln tretji krog 
Rezultati: skupina A: Veterani - Domava Center 56:47 (26:21), ŠD 

Kidričevo - Putari Zavrč 87:66 (44:32), ŠD Breg - ŠD Majšperk 41:47 
(15:24), ŠD Majšperk - Domava Center neodigrano; skupina B: KPŠ 
Breg Bulls - Starše 49:64 (24:29), Orači - ŠD Ptujska Gora 61:29 (33:11), 
Talimi - ŠD Ptujska Gora neodigrano, Orači - ŠD Cirkovce neodigrano. 

Skupina A 
1. ŠD BREG 5 točk (3 odigrane tekme), 2. VETERANI 5 (3), 3. ŠD 

KIDRIČEVO 4 (3), 4. SD MAJŠPERK 4 (2), 5. DORNAVA CENTER 
3 (2), 6. PUTARI ZAVRČ 3 (3), 

Skupina B 
1. STARŠE 6 (3), 2. KPŠ BREG BULLS 5 (3), 3. ORAČI 3 (2), 4. TA-

LUM 3 (2), 5. ŠD PTUJSKA GORA 2 (2), 6. ŠD CIRKOVCE (-1) 1 (2) 
Lestvica najboljših strelcev: 1. Edi Hojnik (Kidričevo) 63 košev, 2. 

Branko Novak (Majšperk) 47 košev, 3. Izudin Kanlič (Veterani) 47 
košev. 

Rack> Hojak 



POUOVMA SPOROaUk 



iOGLASI IN OBJAVB 



MAJŠPERK / EXLIBRIS SLOVENIAE 

Na ogled male grafitne vošiilniie 
v počastitev rojstnega dne Franceta Prešerna in ob prazniku 
župnije sv. Miklavža ter v okviru delavnice lepih voščilnic so 
člani Kulturno-umetniškega društva Sv. Miklavža iz Majšper-
ka v sodelovanju z društvom Exlibris Sloveniae ter občino 
Majšperk v petek, 3. decembra, v dvorani majšperške občine 
slovesno odprli mednarodno razstavo malih grafičnih voščil-
nic iz 13 držav. 

Čas ob koncu leta je namenjen 
tudi dobrim željam in voščilom, 
ki jih običajno namenjamo so-
rodnikom, znancem in prijatel-
jem. Topel pozdrav je na prelomu 
tisočletja, ko so odnosi med 
ljudmi vse bolj hladni in na čase 
celo tuji, toliko bolj potreben. Na-
jvečkrat jim ob praznikih pošlje-
mo voščilnice, ki smo jih kupili v 
trgovini; te so v glavnem lepe, a 

med njimi je precej manj pos-
rečenih. Vsekakor so veliko ple-
menitejše voščilnice, ki so posebej 
narejene za tistega, ki mu jih 
pošiljamo. Na njih so ime in prii-
mek pošiljatelja, morda naziv 
podjetja ali ustanove. Posebej cen-
jene so voščilnice, izdelane v kate-
ri od grafičnih tehnik in odtisnje-
ne neposredno iz linoreza, leso-
reza ali druge grafične plošče. In 
prav takšne voščilnice so tokrat 

razstavili v sejni sobi občine v 
Majšperku. 

Zbrane v dvorani občine 
Majšperk je uvodoma pozdravil 
predsednik majšperškega društva 
Sv. Miklavža, o umetniški in es-
tetski vrednosti malih grafičnih 
listov oziroma najrazličnejših 
voščilnic pa je govoril predsednik 
društva Exlibris Sloveniae prof. 
dr. Ervin Kralj. Povedal je, da so 
društvo ljubiteljev drobne grafike, 
ki jo ljubitelji pripno na prvo 
stran lastniške knjige. Redno so-
delujejo s sorodnimi društvi po 
svetu, ki jih je od 30 do 40. Po 
majšperški razstavi bodo v letu 
2000 pripravili še razstavo 
otroških grafičnih lističev otrok iz 
vsega sveta. 

O svoji bogati zbirki, v kateri je 
med 15 in 20.000 malih grafičnih 
listov oziroma voščilnic iz raznih 
držav sveta, je govoril prof. Rajko 
Pavlovec in predstavil tudi vsebi-
no razstavljenih grafičnih voščil-
nic iz 13 držav, ki so te dni na og-
led v Majšperku. Majšperški žup-
nik Janko Frangež pa je zbranim 
zaupal, da je do te razstave prišlo 
povsem po naključju ob letošnjem 
obisku dr. Rajka Pavlovca v cer-
kvici sv. Bolfenka na Jelovicah, 
kjer sta se naključno srečala in na-
govorila. K sodelovanju so pristo-
pili tudi mladi člani kulturno-
umetniškega društva Sv. 
Miklavža, ki so v delavnici lepih 
voščilnic ročno izdelali precej 
ličnih unikatnih voščilnic in jih 
ponudili občini v odkup. 

Razstavo, ki so jo s pesmijo pos-
premili pevci mešanega zbora sv. 
Miklavža Majšperk in bo na ogled 
do 10. januarja, je odprl majšperki 
župan Franc Bezjak. Ob tem je 
spomnil na članek, ki je bil ob-
javljen pred leti pod naslovom 
Adijo, kultura iz Haloz. Opozoril 
je, da to ne drži, saj se po številnih 
kulturnih prireditvah, med 
kakršne sodi tudi odprtje te 
razstave, jasno vidi, da tudi v Ha-
lozah kultura živi in bo živela še 
naprej. Le do Haloz je treba priti 
in to tudi videti in začutiti, zato je 
povabil obiskovalce od blizu in 
daleč, da si razstavo vošilnic v 
Majšperku v zadnjih dneh 
letošnjega leta in prvih 10 dnevih 
prihodnjega leta tudi ogledajo. 

M . O z m e c 

Prof. dr. E. Kralj je majšperškemu županu F. Bezjaku v zahvalo 
za realizacijo razstave izročil izbrane male grafične voščilnice 

Za razstavo, ki si jo je med prvimi ogledala podžupanja mag. 
Darinka Fakin (prva z desne), je veliko zanimanje. 

Foto: M. Ozmec 

Kulturni 
križemkražem 
PTUJ • Danes, v četrtek, 9. 
novembra, vabimo otroke od 
petega do osmega leta na 
PRAVLJICO IN JOGA vadbo. 
Urico bosta vodili knjižničar-
ka Liljana in inštruktorica joge 
Sonja. Otroci naj imajo zrač-
na športna oblačila in copate. 
Urica bo imela praznični pridih. 
PTUJ • Učenci OŠ Breg 
bodo pripravili jutri, v petek, 
10. decembra, ob 17. uri v 
šolski telovadnici dobrodelni 
koncert v korist UNICEF. 

ORMOŽ • V petek, 10. 
decembra, bo ob 18. uri v 
Avtosalonu Renault na Har-
deku otvoritev razstave slikar-
ja Stanislava Roškarja. 
ORMOŽ • V petek, 10. 
decembra, bo ob 19. uri v 
grajski dvorani v Ormožu 
dobrodelni koncert Srednje 
glasbene in baletne šole Ma-
ribor v korist učencev Osnov-
ne šole Stanka Vraza. 
PTUJ • V petek, 10., in sobo-
to, 11. decembra, ob 19. uri 
bo v Steklarski delavnici po-
novitev monodrame Noe, 
Noe avtorja Borivoja VVudler-
ja. Predstava je diplomsko 
delo režiserja Petra Srpčiča in 
igralca Justina Jauka. 
SLOVENSKA BISTRICA • V 
petek, 10. decembra, ob 19. 
uri bo v dvorani glasbene 
šole javni nastop učencev te 
šole. 
ZGORNJA LOŽNICA • 
Dramska skupina KUD Alojza 
Avžnerja vabi na premiero ve-
seloigre Vlada Novaka 
Dobrodošla, miss Agata, ki 
bo v soboto, 11. decembra, 
ob 18. uri v osnovni šoli Zg. 
Ložnica. Ponovitev bo v 
nedeljo, 12. januarja, ob 15. 
uri prav tako v tamkajšnji šoli. 
KRIŽEČA VAS • V nedeljo, 
12. decembra, ob 11. uri bo v 
cerkvi sv. Lucije Lucijino kole-
dovanje. 
CIRKULANE« V nedeljo, 12. 
decembra, ob 16. uri 
pripravlja Sklad RS za ljubi-
teljske kulturne dejavnosti -
Območna izpostava Ruj 
območno srečanje tambu-
raških skupin in orkestrov. 
Nastopili bodo tamburaši iz 
Gorišnice, Vidma, Vitomar-
cev, Cirkovc in Cirkulan. 
PTUJ • V torek, 14. decem-
bra, bo v Gledališču Ruj pre-
dpremiera komedije Milana 
Jesiha Triko, v sredo, 15. 
decembra, pa premiera. 
Predstavi bosta ob 19.30. 
Režiser je Matjaž Latin. 
SLOVENSKA BISTRICA • 
15. decembra ob 18. uri bo v 
športni dvorani Slovenska 
Bistrica deveti božično-novo-
letni koncert za sklad Milana 
Mlakarja. 

ORMOŽ • V velikonedelj-
skem gradu je vse do 12. ja-
nuarja na ogled razstava Veli-
ka Nedelja skozi stoletja avto-
rice Irene Mavrič. 

Kulturni 
križemkražem 
ORMOŽ • Še vedno si lahko 
ogledate razstavo Pokra-
jinskega muzeja Ruj Obrti 
prazgodovinskega Ormoža 
avtorja arheologa Braneta La-
muta, ki je postavljena v avli 
občinske stavbe v Ormožu. 
PTUJ • V viteški dvorani 
ptujskega gradu bo v soboto, 
18. decembra, ob 19. uri 
večer samospevov poezije 
Johanna VVolfganga Goethe-
ja. Nastopili bodo: Katja Pre-
dovnik, sopran, Karmen 
Ivančič, mezzosopran, in Vla-
dimir Mlinarič, klavir. 

KINO PTUJ • Do konca tega 
tedna si lahko ogledate Ge-
neralovo hčer, prihodnji te-
den pa Afero Thomasa Crow-
na. Predstave so ob 18. in 20. 
uri. 

ČRNA KRONIKA 
VLAK TREŠČIL V OSEBNI 
AVTO 

Na železniškem prehodu pri 
Križnem Vrhu, občina Slo-
venska Bistrica, je v nedeljo, 5. 
decembra, ob 3.26 imel voznik 
osebnega avtomobila izjemno 
srečo, da je še pravočasno 
izskočil iz vozila, sekundo pre-
den je v avto treščil vlak. Voznik 
je ostal nepoškodovan, razbiti-
ne avtomobila pa so gasilci 
PGD Slovenska Bistrica po-
tegnili izpod vlaka. 

Z VLOMOM PO 
ŠPORTNA OBLAČILA 

v noči na soboto, 4. decem-
bra, so neznanci vlomili v pro-
dajalno Belvi šport center, 
Slomškova ulica v Ptuju. Vlomil-
ci so odnesli predvsem oblačila 
in po oceni oškodovali lastnika 
za okoli milijon tolarjev. 

VLOM V ORMOŽU 
Prav tako v noči na soboto, 4. 

decembra, je bilo vlomljeno v 
gostišče Bar Ribnik v Ormožu. 
Vlomilec se je založil predvsem 
s cigaretami, odnesel pa je tudi 
denar, ki ga je našel v blagajni. 
Ocenili so, da znaša škoda 
dobrih 200.000 tolarjev. 

OROPAN SREDI CESTE 
Po Bistriški cesti v Zgornjih 

Poljčanah je v nedeljo, 5. 
decembra, ob 18.30 pešačil 38-
letni S.B. iz Poljčan. Blizu 
trgovsko-poslovnega centra je 
srečal tri neznance. Eden od 
njih je S.B. zaprosil za cigareto, 
drugi pa ga je udaril po glavi, 
tako da je padel. Potem so mu 
iz hlačnega žepa vzeli denarni-
co, iz nje pobrali 150 DEM, z 
roke so mu sneli še uro in izgini-
li v noč. Policisti za napadalci še 
poizvedujejo. 

FF 

RODILE SO - ČESTITA-
MO: Helena Šmit, Ceste 54, 
Rogatec - Kristjana; Jožica 
Petek, Polenci 32, Dornava -
deklico; Mihaela Lovrenčič, 
Lukavci 10/a, Ljutomer -
Loro; Brigita Strelec, Boro-
vci 51, Markovci - Denisa; 
Marija Bračič, Dornava 43 -
Polono; Marija Kovačič, 
Svetinci 14 - deklico; Tanja 
Štefanec, Rimska pl. 9, Ptuj -
dečka; Bojana Štebih, Miho-
vci 11 - Mašo; Eva Gornik, 
Kajuhova 3, Ptuj - dečka; 
Ivanka Vuzem, Bresnica 30 -
Kristjana; Manina Kristo-
vič, Spuhlja 135/a - deklico; 
Helena Žlahtič, Muretinci 6 
- Urško. 

POROKE - PTUJ: Iztok 
Belšak, Stojnci 89, in Simo-
na Zorko, Moškanjci 2/d; 
Emidio Pallotto, Ciril-Meto-
dov drevored 12, Ptuj, in 
Ksenja Hrašovec, Abra-
mičeva ul. 11, Ptuj; Aleksan-
der Kralj in Zorica Knapič, 
Ul. 25. maja 19, Ptuj; Rado 
Hrženjak, Gruškovec 85, in 
Marina Prašnički, Zlogonje 
59, Hrvaška. 

POROKA - ORMOŽ: Boris 
Roškar, Loperšice 38, in Na-
talija Ladič, Slovenska 59, 
Središče ob Dravi. 

UMRLI SO: Konrad Zoreč, 
Rimska ploščad 2, Ptuj, t-
1927 - 1 25. novembra 1999; 
Jera Kramar, rojena Mere, 
Ilčeva ul. 6, Ptuj, * 1913 - 1 
25. novembra 1999; Rozalija 
Gole, rojena Svenšek, Zg. 
Pristava 23/a, 1913 - 1 29. 
novembra 1999; Marija 
Babšek, rojena Hajšek, Cesta 
na polje 11, Pragersko, * 
1914 - 1 27. novembra 1999; 
Ana Vrbnjak, rojena 
Kocbek, Trotkova 13, Bene-
dikt, Ji; 1923 - t 26. novem-
bra 1999; Stanislav Go-
milšek, Janežovski Vrh 45/b, 

1928 - t 30. novembra 
1999; Angela Korotaj, roje-
na Polanjko, Hardek 21, {̂i ^, 
1980 - t L decembra 1999; * 
Marija Podhostnik, rojena 
Vogrin, Podvinci 116, ^ • 
1909 - 1 30. novembra 1999; 
Franc Vuk, Pobrežje 90, * i 
1913 - t 30. novembra 1999; ; 
Zlata Škrabar, rojena Petro-
vič, Volkmerjeva c. 7, Ptuj, 
Jfc 1905 - 1 3. decembra 1999; 
Marija Reberc, rojena 
Žuran, Gorišnica 35/a, * 

• 1943 - 1 28. novembra 1999; 
Zora Runovec, rojena Pli-
sek, Ciril-Metodov drevored 
16, * 1919 - t 1. decembra 
1999. 


